
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان:

مطالبه اول مردم اجرای پروژه های 
 آبخیزداری و آبخوان داری است
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 درخشش دانش آموزان کرمانی در مسابقات عترت و نماز

نصب سیستم هوشمند پایش 
 روی خودروهای دیزلی الزامی شد

رئیـس سـازمان مدیریـت حمل ونقـل بـار و مسـافر 
لزامـی شـدن نصـب سیسـتم  شـهرداری زرنـد از ا

هوشـمند پایش خودرو های دیزلی خبر داد. محمدجواد عربپور رئیس سـازمان 
حمل ونقـل و ترافیـک درون شـهری شـهرداری زرند از نصب سـامانه هوشـمند 
پیمایـش بـر روی خودرو هـای دیزلـی درون شـهری زرنـد خبـر داد و گفت:کلیـه 
دارندگان خودرو های دیزلی سـبک و سـنگین از این پس سـهمیه سـوخت خود 
را براسـاس پیمایش توسـط ثبت باربرگ الکترونیکی و همچنین نصب دستگاه 

سـیپاد دریافـت خواهندکـرد.

معاون حقوقی و امور مجلـس وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری،مجتمـع مـس سرچشـمه رفسـنجان را از 

حامیـان اصلـی در حـوزه دانش بنیـان برشـمرد.
بـه گـزارش روابط عمومـی مجتمـع مـس سرچشـمه رفسـنجان،دکتر مرتضـی 
فرخـی، در حاشـیه مراسـم افتتـاح نمایشـگاه دسـتاوردهای شـرکت های 
دانش بنیان رفسـنجان در جمع خبرنگاران گفت: نقش مجتمع مس سرچشـمه 
رفسـنجان در رابطـه بـا رونـق شـرکت های دانش بنیـان در رفسـنجان بسـیار زیـاد 
اسـت و همان گونـه کـه ریاسـت دانشـگاه ولی عصـر و نماینـده مـردم رفسـنجان 
گـزارش دادنـد این مجتمـع یکـی از حامیـان اصلـی در حـوزه دانش بنیان اسـت.

بـا اعتبـاری بالـغ بـر 213 میلیـارد تومـان 103 پـروژه 
آبرسـانی در اسـتان کرمـان طـی هفتـه دولـت بـه بهـره 

بـرداری مـی رسـد. علیرضـا عبدیـان مدیرعامـل و رئیـس هیئـت مدیـره شـرکت 
آبفا اسـتان کرمان با اعلام این خبـر گفت: این طرح ها شـامل 11 طرح آبرسـانی 
شـهری در شـهرهای بزنجان،رودبار جنوب، گنبکی، زرند، دهج، جـوزم، منوجان، 
نودژ،پاریـز و کرمـان بـا اعتبـاری بالـغ بـر 153 میلیـارد تومـان و آبرسـانی بـه 92 

روسـتا و مجتمـع بـا اعتبـاری بالـغ بـر 60 میلیـارد تومـان اسـت .

 مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان خبر داد

100 پروژه آبرسانی در هفته دولت 
 در استان به بهره برداری می رسد

 معاون حقوقی وزیر علوم مطرح کرد

مجتمع مس سرچشمه رفسنجان
  از حامیان اصلی در حوزه دانش بنیان
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مُقَنی گری؛ میراث مغفولمُقَنی گری؛ میراث مغفول
قنات اثر جاودان ایرانیان باستان

مدیـر آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمـان از کسـب شـش رتبـه 
برتـر دانـش آمـوزان کرمانـی در مسـابقات قـرآن، عتـرت و نمـاز 
دانـش آمـوزان کشـور خبـرداد. رضـا رضایـی گفـت: دانـش آمـوز 

پایـه دوازدهـم »رقیـه جـوکار« از شهرسـتان جیرفـت موفـق بـه 
کسـب رتبـه اول ایـن دوره از مسـابقات در رشـته احـکام شـد. او، از 
کسـب رتبه سـوم رشـته احـکام توسـط دیگـر دانـش آمـوز جیرفتی 

»فاطمـه الزهـرا امیـری پـور« نیـز خبـر داد و اضافـه کـرد: »فاطمـه 
انـاری دخـت« دانـش آمـوز پایـه یازدهـم از شهرسـتان انـار نیـز رتبـه 
 چهـارم ایـن دوره از مسـابقات را در رشـته احـکام کسـب کـرد.

مدیرکلمنابعطبیعیوآبخیزداریجنوبکرماندرمراسمبهرهبرداری
ازپروژهایدرجبالبارزجیرفتاعلامکرد

مطالبه اول مردم اجرای پروژه های آبخیزداری و آبخوان داری است

گزارش عملکرد بانک کشاورزی استان کرمان در سال 1401

کرمانی ها با ۵۶ موکب در خدمت زائرین اربعین حسینی در عراق

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان ضمن گرامیداشت هفته دولت در 
حاشیه افتتاح بند آبخیزداری روستای 
دومار  به اهمیت بندهای آبخیز داری و 
آبخوان داری در کنترل سیلاب ها  اشاره کرد 
و گفت: در فرمایشات مقام معظم رهبری 
بارها بر مباحث مربوط به آبخیزداری و 

ابخوان داری داری تاکید شده است.
حمزه احمدی اضاف کرد: منطقه ما در 
کنار شرایط خشکسالی پدیده سیل را 
تجربه می کند که در همین راستا نقش 
پررنگ اقدامات آبخیزداری و آبخوان داری  
در کنترل سیلاب و تاثیرات خشکسالی 
دیده شد. احمدی جنوب کرمان را قطب 
کشاورزی نامید و گفت :  ایجاد پروژه های 
آبخوان داری و آبخیزداری باعث نفوذ آب 
به لایه های زیرزمینی می شود و اجرای 
این پروژه ها در بالادست باعث تغذیه  قنوات 
و چاههایی که درپایین دست قرار دارند 

شده است.
 او اظهار داشت: این پروژه ها علاوه بر  تغذیه 
سفره های زیرزمینی ، باعث جلوگیری از 

تجمع رسوبات در پشت سدها، بالاخص 
مانع تجمع رسوبات ناشی از سیل اخیر در 

سد جیرفت شده است.  
 حمزه احمدی به  سفر هیات دولت  اشاره 
کرد و افزود: در میز خدمت این اداره کل در 
حاشیه سفر هیات دولت به جنوب کرمان  
متوجه شدیم مطالبه اول مردم اجرای 
پروژه های آبخیزداری و آبخوان داری 
است.  او در ادامه گفت: اجرای این پروژه ها 
نیاز به اعتبار دارد و دغدغه اصلی نماینده 
هم در همین راستا است و دکتر اعظمی  
از طریق وزیر پیگیری های مکرر در این 
رابطه صورت داده است، که تدوین لایحه 
آبخیزداری و آبخوان داری گام موثری در 

این خصوص است.  احمدی اظهارداشت: 
بیش از 67میلیارد تومان اعتبار پروژه های 
شهرستان جیرفت از محل اعتبار ملی و 
5/4 میلیارد تومان اعتبار استانی تخصیص 
داده شد که باعث پیشرفت نود درصدی در 
طرح های زیر مجموعه این اداره کل شده 
است. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
جنوب کرمان افزود:  بند سنگی ملاتی واقع 
در روستای دومار در حوزه آبخیز جبالبارز 
شهرستان جیرفت دارای حجم عملیات 
۱۹۸۲ مترمکعب با اعتباری بالغ بر ۲۰ 
میلیارد ریال از محل اعتبارات ملی است که  
امروز به مناسبت هفته دولت به بهره برداری 

می رسد.

مدیر امور مواکب ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات 
استان کرمان گفت: این استان با 56 موکب اسکان و پذیرایی 
در مسیر »نجف - کربلا« و در شهر کربلا به زائران اباعبدالله 

الحسین)ع( خدمات رسانی می کند.
رسول فتحی با بیان اینکه موکب های استان کرمان در بحث 
اسکان و پذیرایی در خدمت زائران اربعینی هستند،افزود: 7 
موکب در مسیر»نجف - کربلا« و 4۹ موکب در شهر کربلا به 
امر خدمات رسانی زائران همت می کنند و موکب های استان 
کرمان عمدتاً در صحن عقیله بنی هاشم)س( یا در خیابان 
احمدالوائلی مستقر هستند و برای پذیرایی و اسکان روزانه 

۹۰ هزار نفر زائر آماده می شوند.
دبیر کمیته اسکان و تغذیه ستاد اربعین استان کرمان، با 
تاکید بر این نکته که میزبان اصلی زائران اربعین حسینی، 
عراقی ها هستند، گفت:عمده ی موکب های ما در کنار 
موکب های عراقی فعالیت می کنند و هدف ما بالا بردن 

کیفیت خدمات است نه بالا بردن آمار موکب ها.
فتحی تصریح کرد: هرچند ما وظیفه  اسکان و تغذیه زائران 
را به عهده گرفته ایم، اما در کنار آن،خدمات پزشکی، 
تعمیر ماشین های سنگینی که امکانات موکب ها را جابجا 
می کنند، خیاطی، ماساژ زائران، توزیع گیاهان دارویی و ... 

را هم در برنامه داریم.
سه موکب از استان کرمان فقط به پخت نان 

اختصاص دارد
مدیر امور مواکب ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات 
استان کرمان با اشاره به حضور چشمگیر بانوان در 

بحث پخت نان برای زائران اربعین حسینی اظهار کرد: 
موکب های "نان صلواتی کرمانی ها، گردان نانوا خانوک و 
موکب چریک پیر خانوک" از استان کرمان در مسیر و در 
کربلا به همت بانوان عاشق اباعبدالله الحسین اقدام به طبخ 

نان و توزیع بین زائران می کنند.
او در ادامه به امکان مشارکت علاقمندان به پرداخت 
نذورات در امر پذیرایی از زوار اربعین حسینی اشاره کرد و 
گفت: کسانی که نذر دارند و یا مایلند در این امر خیر سهیم 
https://atabat.org/ شوند، می توانند به لینک
fa/forms/4۱ مراجعه کرده و در بخش پروژه ها، گزینه 

اربعین حسینی را انتخاب کنند.
فتحی از حضور رابط بهداشتی در موکب های امسال خبر 
داد و افزود: کار مجزایی که امسال انجام گرفته این است 
که برای هر موکب یک رابط بهداشتی تعریف شده که این 
شخص توسط هلال احمر و دانشگاه علوم پزشکی آموزش 
می بیند تا در مواقع ضروری به کار آید و هم چنین بر مباحث 

بهداشتی موکب نظارت کند.
مدیر امور مواکب ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات 
استان کرمان با اشاره به اینکه هلال احمر به  صورت جداگانه 
در خدمت زائران می باشد و بحث رابط بهداشتی برای اولین 
بار مطرح شده است اظهار کرد: موکب های ستاد عتبات 
در مرزهای خروجی و در کشور عراق مستقر هستند و 
موکب های درون شهری هیچ ارتباطی با ستاد عتبات 

ندارند.
موکب ماهان مطابق ذائقه زائران پاکستانی 

پخت وپز می کند
او به موکب ماهان در ابتدای شهر ماهان و در کنار پلیس راه 
این شهر اشاره کرد و افزود: این موکب پذیرای زائران 
خارجی مرزهای شرقی کشور است و هرچند تحت پوشش 
ستاد نیست، ولی خدمات خوبی در بحث تغذیه و بهداشت 

به زائران ارائه می دهد.
دبیر کمیته اسکان و تغذیه ستاد اربعین استان کرمان اضافه 
کرد: در این موکب از مبلغّین پاکستانی استفاده می شود تا 

غذاها را مطابق ذائقه زائران پاکستانی طبخ نمایند.
موکب های استان کرمان تا دو روز بعد از اربعین 

خدمات رسانی دارند
مدیر امور مواکب ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات 
استان کرمان افزود: با توجه به این که عراقی ها بعد از 
اربعین موکب های خود را جمع می کنند، به موکب های 
استان کرمان اعلام کرده  ایم به گونه ای برنامه ریزی کنند 
که تا دو روز بعد از اربعین هم امکان پذیرایی از زائران را 

داشته باشند.
دبیر کمیته اسکان و تغذیه ستاد اربعین استان کرمان افزود: 
تنها نماینده مردمی ستاد اربعین، ستاد عتبات عالیات است 
و تمام هزینه های موکب ها مردمی تامین می شود و البته 

برخی دستگاه های خصوصی هم خدماتی ارائه می دهند.
او در پایان خاطر نشان کرد:در ساختار هیات امنای موکب ها 
حضور روحانی برای مباحث فرهنگی و شرعی ضروری است 
و امسال کمیته بانوان را هم فعال کرده ایم تا بتوانیم از حضور 

خواهران مبلغه در مباحث فرهنگی هم بهره ببریم.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱4۰۱ مــاه  شــهریور   ۰6 یکشــنبه          ۱3۰5 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

تامین اجتماعی؛ فرش 
 زیر پای نمایندگان

روز گذشـته حسـین جلالی نماینده 
شـورای  مجلـس  در  رفسـنجان 
اسـلامی در مراسـم افتتـاح پلـی 
کلینیـک تامیـن اجتماعـی کـه بـا 
حضـور مدیرعامـل ایـن سـازمان 
کـرد،  درخواسـت  شـد  برگـزار 
سـهمیه مازادی بـرای بیمـه کارگران 
ساختمانی اختصاص یابد؛ او در این 
مراسم گفت که کارگران ساختمانی، 
قالیبافان، خادمان مساجد، مربیان 
قرآنـی، مورتوچی هـای چاه هـای 
کشـاورزی بـا حقـوق ناچیـز زندگـی 
می کنند، کشاورزی هم دچار بحران 
شـده و محصول چند سـالی وجود 
ندارد، ضرورت دارد که از بیمه تأمین 
اجتماعی برخوردار شـوند. لذا 2500 
نفر کارگـر سـاختمانی در نوبت بیمه 
داریـم و بـرای قالیبافـان و سـایر 
قشـر ذکـر شـده درخواسـت داریـم 
 سـهمیه بیمـه ای اختصـاص یابـد.

سـازوکار  بـا  احتمـالا  جلالـی 
بیمـه  به خصـوص  و  بیمـه ای 
کارگـران سـاختمانی آشـنا نیسـتند 
وگرنـه چنیـن درخواسـتی را طـرح 
نمی کردنـد. از طرفـی متاسـفانه 
مدیـران ایـن سـازمان و به خصوص 
مدیـران عامـل ایـن سـازمان در 
ادوار مختلـف گـوش بـه فرمـان 
نماینـدگان بوده انـد، بـه طـوری 
کـه در مراسـم های رای اعتمـاد و 
اسـتیضاح وزرای رفاه، این سازمان، 
همیشـه مرغ عزا و عروسی و فرش 
 زیرپـای نماینـدگان بـوده اسـت.

کارگر سـاختمانی به شـخصی گفته 
می شـود کـه کارت مهـارت داشـته 
و صرفـا در شـغل سـاختمانی قـرار 
داشـته باشـد. از 2۷ درصـد نـرخ 
حق بیمـه ایـن قشـر، هفـت درصد 
آن بـر عهـده کارگـر و بیسـت درصـد 
آن بـر عهـده مالـکان واحدهـای 
مسـکونی در حـال سـاخت اسـت 
کـه ایـن بیسـت درصـد بـا توجـه به 
رکود ساخت وسـاز غیرقابل وصول 
بـوده و در نتیجـه دولـت کسـری 
سـهم کارفرمـا را متقبـل می شـود 
کـه تاکنـون از سـوی دولت هـا 
ریالـی بابـت ایـن سـهم بـه تامیـن 
 اجتماعـی پرداخـت نشـده اسـت.
متاسفانه در سالیان گذشته با فشار 
نماینـدگان مجلـس مجوزهـای 
زیـادی بـا عنـوان بیمـه کارگـران 
سـاختمانی اخـذ شـده و حتـی در 
بعضـی مـوارد نماینـده مجلـس 
خـودش تعییـن کـرده که چه کسـی 
بیمـه شـود یـا نشـود. بـرای نمونـه 
سـال 96 یکی از نماینـدگان اصفهان 
مجوز بیمه 12 هزار کارگر ساختمانی 
را دریافـت کـرده بـود کـه بـا انتشـار 
بـه موقـع مجـوز غیرقانونـی اش، 
بلافاصلـه نهادهای مسـئول مانع از 

انجـام آن شـدند.
ادامه در صفحه 4

امنیت شغلی، مطالبه زمین مانده  کارگران
یادداشت

محمدعلیشهابی

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان ضمن گرامیداشـت هفته دولت در 
حاشـیه افتتـاح بنـد آبخیـزداری روسـتای 
دومـار  بـه اهمیـت بندهـای آبخیـز داری 
سـیلاب ها   در کنتـرل  آبخـوان داری  و 

اشـاره کـرد و گفـت: در فرمایشـات مقـام 
معظـم رهبـری بارهـا بـر مباحـث مربـوط 
بـه آبخیـزداری و ابخـوان داری داری تاکیـد 

شـده اسـت.
حمـزه احمـدی اضـاف کـرد: منطقـه مـا در 

کنـار شـرایط خشکسـالی پدیـده سـیل را 
تجربـه می کنـد کـه در همیـن راسـتا نقـش 
پررنگ اقدامات آبخیـزداری و آبخوان داری  

تاثیـرات  و  سـیلاب  کنتـرل  در 
لی دیـده شـد. خشکسـا

آگهی مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی )یکپارچه(

*سالتولید،دانشبنیانواشتغالآفرین*

موسسهصندوقحمایتوبازنشستگیکارکنانفولاد

نوبت اول 

موضوعفراخوان:انجامعملیاتمعدنیاستخراجزغالازلایهd۴،d6،d۲،افقزیر۲۴۰۰معدنپابداناوهمچنینانجامعملیاتپیشرویافقیوپیشرویشیبدارطرحزیر۲۴۰۰شرکتمعادنزغالسنگ
کرماندرنظرداردانجامعملیاتمعدنیاستخراجزغالازلایهd۲،d6،d۴افقزیر۲۴۰۰معدنپابداناباهدفاستخراجزغالسنگککشوبهمیزانکل۲88۰۰تنوهمچنینانجامعملیاتپیشرویافقیطرح
زیر۲۴۰۰بهمیزان۴3۲متروعملیاتپیشرویشیبداربهمیزان13۲مترراازطریقبرگزاریمناقصهعمومییکمرحلهایهمراهباارزیابیکیفی)یکپارچه(ازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنماید.

کلیهمراحلبرگزاریفراخوانازدریافتوتحویلاسنادمناقصهتابازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماستمناقصه
گراندرصورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورودریافتگواهیامضاالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.شمارهتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه1۴۵6

واطلاعاتتماسدفاترثبتنامدرسایراستانهادرسامانهwww.setadiran.irبخش"ثبتنام/پروفایلتامینکننده/مناقصهگر"موجوداست.

شمارهفراخوانوتاریخانتشارآگهیمناقصهدرسامانهستاد:
۲۰۰1۰۹۵۵11۰۰۰۰33مورخ1۴۰1/۰6/۰6

ناممناقصهگذار:شرکتمعادنزغالسنگکرمان
مهلتدریافتاسنادارزیابیکیفیواسنادمناقصهازسامانه:

ازمورخ1۴۰1/۰6/۰6لغایت1۴۰1/۰6/13
آخرینمهلتارسالوبارگذاریاطلاعاتموردنیازجهتارزیابیکیفیوارائه

پیشنهاداتبهصورتpdfدرسامانه:تاساعت1۹مورخ1۴۰1/۰6/۲3
زمانبازگشاییپاکتها:ارزیابیکیفیساعت۹صبحمورخ1۴۰1/۰6/۲۴و

بازگشاییپاکاتمناقصهساعت۹مورخ1۴۰1/۰6/۲7

مبلغتضمینشرکتدرفرایندارجاعکار:تضمینمعتبربهمبلغ
8.781.۰۰۰.۰۰۰ریال)نوعتضمیندراسنادمناقصهتشریحشدهاست(

آدرسوزمانتحویلاصلتضمینشرکتدرفرایندارجاعکار:اصلتضمین
شرکتدرفرایندارجاعکارعلاوهبربارگذاریدرسامانهمیبایستیبهصورت

فیزیکیودرپاکتدربستهوممهور،حداکثرتاقبلازساعت
بازگشاییپاکاتبهدبیرخانهکمیسیونمعاملاتشرکتتحویلورسیددریافت

شود.
تلفنتماسمناقصهگزار:۰3۴3۲1177۲6تلفنتماسپشتیبانیسامانه1۴۵6

ودفترثبتنامدرسامانه۰3۴33۲۲۵۲6۲و۰3۴333۲6۰۰6

مواعدزمانی:

شرکت معادن زغالسنگ کرمان

طی ۵ ماه گذشته بانک کشاورزی استان کرمان به بیش از هزار و ۲۰۰ نفر تسهیلات قرض الحسنه ازدواج با سرجمع عددی هزار و ۳۰۳ میلیارد  ریال پرداخته است. 
همچنین این بانک به ۹۶۹نفر تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری پرداخته است

مبلغ )میلیارد ریال(تعداد

۲۰43۲۱77نقدینگی دامداران از طریق مردمی سازی یارانه ها

۱۲۱5۱3۰3قرض الحسنه ازدواج

۹6۹4۱7قرض الحسنه فرزند آوری

939348دامدار کارت

7۲۲۱۲۰کشاورز کارت

55۸33۸۲تبصره ۱۸

547۱۱۸4مکانیزاسیون

۲556۱۲۹437تسهیلات سرمایه در گردش

عملکرد بند "خ" در سال 1400 و 1401

مبلغ بخشودگی سود و جرائممبلغ تسهیلات تمدید )میلیارد ریال(تعداد

۸۸۹66۹۹5۱5۱4

عملکرد واحد بیمه استان کرمان در سال 1401

غرامت پرداختی )میلیارد ریال(مبلغ حق بیمه )میلیارد ریال(فقره بیمه نامهسال زارعی

۱4۰۰-۱4۰۱۸۹۹۹۱ ۱۸3۱

4447 غرامت پرداختی سال زراعی سال گذشته

"امنیـت شـغلی کارگـران" مسـئله ای اسـت کـه طی چنـد سـال اخیر 
در طـرح هـای مختلـف دولـت هـا تکـرار شـده اسـت امـا عملیاتـی 

نشـده اسـت. 
سرپرسـت وزارت کار گفتـه اسـت به دنبـال امنیـت شـغلی کارگـران 

هسـتیم. یکی از معضـلات ایـن روزهای بـازار کار نبـود قـرارداد دائم 
در کارهایـی بـا ماهیـت ثابت اسـت. 

متاسـفانه یـک سـنت نانوشـته ای در بـازارکار رخ داده اسـت و آن 
انعقـاد قراردادهـای موقـت اسـت.

 به روایت آمار حدود 96 درصـد قراردادهای کار موقت اسـت و این 
مسئله باعث شـده اسـت که نمایندگان کارگران در سـنوات مختلف 
به منظـور احیای حـق و حقـوق کارگـران انتقادهـای بسـیاری از روند 

قراردادهـای کاری دارند.
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چهارمینروزازهفتهدولت:
9 طرح عمرانی در کوهبنان 

افتتاح شد
در چهارمین روز از هفته دولت ۹طرح عمرانی و ورزشی در کوهبنان و 

بخش طغرالجرد این شهرستان افتتاح و کلنگ زنی شد.
افتتاح زمین چمن مصنوعی روستای خانمکان، زیر سازی و آسفالت 
خیابان استاد مطهری، زیرسازی و آسفالت معابر شهرک سلمانشهر، 
احداث رفوژ بلوار غدیر از جمله پروژه ها است. کلنگ زنی تامین روشنایی 
بلوار ورودی شهر پابدانا، تامین برق هشونی پایین از جمله طرح های 
کلنگ زنی در بخش طغرالجرد اســت. همچنین سه طرح عمرانی و 
ورزشی شامل روشنایی معابر و ورزشی در شهرکوهبنان افتتاح و کلنگ 
زنی خواهد شد. در حاشیه این مراسم مجید توکلی سرپرست فرمانداری 
کوهبنان گفت: هفته دولت نمادی از وحدت بین مردم و مسئولان است 
لذا بایستی خدمات انجام شده در نظام اسلام به سمع و نظر مردم رسانده 
شــود. او بیان کرد: خدمت به مردم یکی از افتخارات است که در نظام 

اسلامی در پرتو منویات مقام معظم رهبری نصیب ما شده است.
سرپرســت فرمانداری کوهبنان تاکید کرد: مدیران اجرایی به عنوان 
خدمتگزاران به مردم بایســتی ویژگی های والای اخلاقی و انســانی 
شهیدان رجایی و باهنر را بعنوان الگوی خدمت به مردم که، ولی نعمت 

و صاحب اصلی انقلاب هستند قرار دهند.
توکلی بیان داشت: به عنوان مدیران اجرایی باید با مردم صادق باشیم و 
خدمات را واضح برای مردم بیان کنیم لذا تحت هیچ شرایطی پروژه ای که 
هنوز مقدمات آن فراهم نشده، کلنگ زنی نخواهد نشود و هیچ پروژه ای 

نیز برای دفعات تکراری افتتاح نمی شود.
او گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده در ایام هفته دولت پروژه های 
عمرانی، ورزشی، بهداشتی، آموزشی و در بخش های دولتی و خصوصی 

افتتاح و یا کلنگ زنی خواهد شد

مدیرعامل پست: طرح ملی روستا 
به کسب و کارهای اینترنتی در 

روستاهای کشور رونق داد
 مدیرعامل شرکت ملی پست گفت: طرح ملی روستا بازار بستر مناسب 
فروش بدون واسطه محصولات روستاییان را فراهم کرده تا به توسعه 

کسب و کار در این مناطق کمک کند.
 محمود لیایی معاون وزیر و رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت 
ملی پست در حاشیه بازدید از اداره کل پست استان کرمان در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اینکه اســتان کرمان از استان های برتر در ارائه 
خدمات پستی در سطح کشور است، اظهار داشت: پست این امکان 
را فراهم کرده است تا بسیاری از نیازهای جامعه را با کمترین هزینه ها 
پوشش دهد.  او با اشاره به اینکه ارائه مطلوب خدمات پستی در سطح 
استان کرمان، می تواند این استان را، استان پیشرو در اجرای و راه اندازی 
طرح ملی روستا بازار قرار دهد، گفت: طرح ملی روستا بازار بستر مناسب 
فروش بدون واسطه محصولات روســتاییان را فراهم کرده است تا به 

توسعه کسب و کار در این مناطق کمک کند.
مدیرعامل شرکت ملی پست با بیان اینکه حذف واسطه ها از جمله اهداف 
راه اندازی طرح ملی روستا بازار است، بیان کرد: روستاییان می توانند در 

سامانه روستا بازار محصولات خود را معرفی کنند.
او با اشاره به اینکه استفاده از این سامانه به حذف واسطه ها و رونق کسب و 
کارهای اینترنتی در روستاها کمک می کند، اضافه کرد: شبکه پست هم 
می تواند نقش لجستیکی در فروش و معرفی این محصولات داشته باشد.
لیایی با بیان اینکه سامانه روســتا بازار، این امکان را فراهم ساخته تا 
تولیدکنندگان صنایع دستی و محصولات بومی و محلی بتوانند پس از 
ثبت نام در این سامانه غرفه ای به شکل مجازی برای خود افتتاح کنند، 
گفت: در این سامانه امکانی فراهم شده تا تولیدکنندگان مانند فضای 

واقعی به فروش تولیدات خود بپردازند.
معاون وزیر ارتباطات با اشاره به اینکه طرح روستا بازار به منظور عرضه 
مستقیم تولیدات روستاییان با کمک پست راه اندازی شده است، افزود: 
تلاش شده تا روستاییان بتوانند بدون واسطه محصولات خود را به دست 

مشتریان در اقصی نقاط کشور برسانند.

قنـات از ابداعـات ایرانیان باسـتان و نشـان از 
نبـوغ و هوش اجـداد ایرانیان اسـت و به نوعی 
حاصـل دسـترنج مقنیـان گمنامی اسـت که 
هیـچ نامـی از آنان نیسـت، امـا آثـار جاودانی 

از آنهـا باقـی مانده اسـت.
در شهرسـتان بم افـزون بر ۲5۰ قنـات وجود 
دارد کـه گواهی فـوت اغلـب آنها صادر شـده 

ست ا
اکنون دیگر کسـی رغبتـی به فعالیـت در این 
شـغل نـدارد و ابـداع ماشـین آلات جدیـد و 
پیشـرفته نیـز مزید بر علت شـده و این شـغل 

را به دسـت فراموشـی سـپرده است.
پسرم حاضر است چاه فاضلاب حفر 

کند اما مُقنی نباشد
حسـین کُرکـی یکـی از مُقنی گـران کـه 67 
سـال سـن دارد می گویـد از ده سـالگی بـه 
دلیل اینکـه خانـواده ام از لحاظ مالـی ضعیف 
بود مرا به مدرسـه نفرسـتادند و همـراه پدرم 
بـه کار مُقنی گـری روی آوردم،ولـی الان 
فرزنـدان خـودم هیـچ کـدام حاضـر نیسـتند 

مُقنی گـری کننـد.
او بیان کرد: پسـرم حاضر اسـت چـاه فاضلاب 
حفر کنـد اما همـراه مـن مُقنی گـری نیاید ما 
پنـج صبـح بـه سـر کار می رویـم و بچه هـای 
ما این سـاعت حاضـر نیسـتند سـرکار بروند.

او با اشـاره بـه مشـکلاتی کـه در این شـغل با 
آن ها روبرو اسـت ادامه داد: یکی از مشـکلات 
مـا بیمـه اسـت زیـرا بـا توجـه بـه اینکـه کار 
ز طـرف  مـا ا ریـم ا سـخت و خطرناکـی دا
کارفرمایـان بیمه نمی شـویم و خودمـان باید 

به فکـر بیمـه آزاد باشـیم .
مُقنی گری احیا و مرمت قنات است

امیـر جلالی دیگـر مُقنی شهرسـتان بـم بیان 
کرد: از زمـان زلزله سـال ۸۲ به دلیـل کمبود 
نیـروی کار وارد ایـن شـغل شـدم و کارم را با 
وجـود تمـام سـختی هایی کـه دارد دوسـت 

دارم.
جلالـی مُقنی گـری را احیـا و مرمـت قنـات 
مـی دانـد و توضیـح می دهـد: از مشـکلات 
قبلی مـا نبـود نیـروی مکانیکـی بود زیـرا در 
زمان هـای قدیم بـا چـرخ کار می کردنـد اما 
امـروزه نیـروی مکانیکـی کمـک حـال مُقنی 

آمـده اسـت .
او افـزود: مهمتریـن مشـکل مـا نبـود تعرفـه 
مشـخص بـرای قیمت گـذاری قنـوات اسـت 
زیرا کارشناسـی کـه قیمت گـذاری قنات ها را 
انجام مـی دهد بـا توجه بـه افزایـش هزینه ها 

بـه ایـن مـوارد توجـه نمی کند.
بـه گفتـه او کارهایـی کـه سـال گذشـته بـه 
مبلـغ یـک میلیـون انجـام می دادیم امسـال 
کمتر هم محاسـبه شـده اسـت و سـختی کار 

مـا در نظـر گرفتـه نمی شـود.
قنات اتاقی تاریک

جلالـی تاکیدکـرد قنـات ماننـد یـک اتـاق 
تاریکـی اسـت و تنهـا ایـن حـس مسـئولیت 
اسـت کـه باعـث می شـود کارمـان را انجـام 

دهیـم.
دستمزد مقنی کاهش پیدا کرده 

یکـی دیگـر از م قُنیـان بمـی گفت: دسـتمزد 
مـا مُقنی ها امسـال به جـای افزایـش، کاهش 
هـم پیـدا کـرده و بـرآورد قیمتی که توسـط 

کارشـناس انجـام می شـود ضعیف اسـت.
بـه گفتـه او کارشـناس یکـی از مُقنی هـای 
باتجربه تـر اسـت که نسـبت بـه ما بیشـتر کار 

کـرده ولـی متاسـفانه مـا از همـکار خودمان 
ضربـه می خوریـم.

فـزود: مُقنی گـری شـغل پردرآمـدی  و ا ا
نیسـت زیرا مالکیـن بـا کارشـناس هماهنگ 
می کننـد و قیمـت را پایین مـی زننـد و ما به 
دلیـل اینکه تمـام اجدادمـان مُقنی  بـوده این 

کار را ادامـه می دهیـم.
به گفتـه او زمانـی پای مـن به آب مـی خورد 
و وارد قنـات می شـوم احسـاس آرامـش پیدا 
می کنـم زیـرا مـا بـا کارمـان نجـات دهنـده 

درخت هـا و زندگـی هسـتیم.
این مُقنـی  تصریح کـرد: شـغل مُقنی گری در 
بیـن عامه مـردم بد جـا افتـاده و به مـا کَه کِن 
مـی گوینـد در صورتـی کـه در یزد بـرای این 

شـغل احتـرام خاصی قایل هسـتند.
او تاکید کرد: بیشـترین ساعت شـبانه روز در 
آب هسـتیم امـا هیچ گونـه مشـکل و بیماری 
ماننـد روماتیسـم بـرای مـا بوجـود نیامـده 

اسـت.
او مـی گویـد چـاه موتورهـای کشـاورزی 
بیشـترین ضـرر را برای قنـوات دارنـد و باعث 

می شـود قنات هـا خشـک شـوند.
قنات، دانش نهفته در دل زمین

یک مُقنـی  4۱ سـاله بمی هـم اظهار داشـت: 
از هفـت  سـالگی بـا پـدرم در قنـات بـوده ام، 
بـه گمانم قنـات، دانشـی نهفتـه در دل زمین 

اسـت 
سـال ها  یـن  ا در  متاسـفانه  فـزود:  ا و   ا
قنـات  فرهنـگ  بـه  زیـادی  بی توجهـی 
شـده اسـت، تخریب هایـی از روی ناآگاهـی 
انجام شـده و قنات هایـی خشـکیده و بـه کلی 
از میـان رفتـه و دانـش آب شناسـی ایرانیـان 

باسـتان از یادهـا رخـت بربسـته اسـت.
او گفـت: هزاران سـال نیـاکان ما ایـن میراث 
را بـرای مـا حفـظ کرده اند تـا افتخاری باشـد 
بـرای فرهنـگ ایرانـی، ولـی افسـوس امـروز 
حتـی واژه قنـات بـرای فرزنـدان  مـا بیگانـه 

شـده اسـت
کارگروه مُقنیان تشکیل شده است

در ادامـه مدیـر پایـگاه جهانـی قنـوات بـم 
گفت:بـا توجـه بـه ضـرورت حفـظ و ترویـج 
سـنت قنات داری در شهرسـتان بـم، حفاظت 
و آسـیب شناسـی سـازه قنات و فعالیت هایی 
کـه در عرصـه و حریـم مسـیر قنـوات انجـام 
می شـود، اهمیـت تشـکیل کارگـروه مقنیان 

شهرسـتان بـم دیده شـد.
یـن کارگـروه  فـزود: ا منیـره سـتارزاده ا
وظیفـه حفاظـت و بررسـی مشـکلات و ارایه 
راهکارهـای حفاظتی-مرمتـی ایجـاد شـده 

بـرای قنـوات را دارد. 
بـه گفتـه او کلاس هـای مُقنی گری با دسـتور 
کار آمـوزش و تربیـت نیـروی جـوان نیـز در 
حـال راه انـدازی و برنامه ریزی توسـط پایگاه 

جهانـی قنات اسـت. 
او توضیـح داد: درصـد زیـادی از مُقنی گـران 
سـالخورده و بازنشسـته هسـتند. افـرادی هم 
که در حـال حاضر مشـغول و  فعالنـد به دلیل 

کمبـود نیـرو مجبور بـه کارند.
مُقنی  های فعال همگی سالخورده 

هستند
او ادامه داد: در شـرق اسـتان کرمان بالای6۰ 
نفـر مُقنـی وجـود دارد امـا مقنی هـای فعـال 
ما حـدود 3۰ نفـر شـامل مُقنیان سـالخورده 

و جـوان اند.
سـتارزاده اظهارداشـت:باید تجربه مُقنی های 
مـا بـه نیـروی جـوان، یعنـی نسـل آینـده 

منتقـل شـود زیـرا بسـیار اهمیـت دارد .
مدیـر پایـگاه جهانـی قنـوات بم خاطرنشـان 
کـرد: فرزنـدان مالکیـن قنـوات، نسـل آینده 
حفـظ قنـوات را برعهـده دارنـد اما متاسـفانه 
این افـراد یـا آب را می فروشـند یا اجـاره می 
دهنـد یـا بـاغ را خشـک می کننـد بـه همین 
دلیل کلاس هـای مُقنی گری در جهـت ارتقاء 
و حفاظـت قنات هـای شهرسـتان نیاز اسـت.

برگـزاری  مـا  دیگـر  هـدف  می گویـد  و  ا
کلاس های ایمنـی قنات با همـکاری جمعیت 
هـلال احمـر اسـت کـه مربیـان هـلال احمر 
تجربیـات مُقنی گـران را کسـب می کننـد و 

تبـادل تجربـه دارنـد.
بـه گفتـه سـتارزاده امدادگـران هـلال احمر 
نیـز درکنـار مُقنـی وارد قنـات می شـود و بـا 
توجـه بـه علـم ایـن افـراد و تجربـه مُقنی هـا 

تبـادل اطلاعـات صـورت می گیـرد.
او تصریح کـرد امدادگـر بـه ایـن افـراد یـاد 
می دهـد در برابـر برخـی حـوادث چگونـه 
امدادرسـانی انجـام دهنـد و شـخصی کـه در 
قنـات گیـر کـرده را بـه بیـرون هدایـت کند.
نیـز کارت  مُقنـی  تاکیدکـرد:  سـتارزاده 
عضویـت هـلال احمـر را بعـد از پذیـرش در 
آزمـون دریافـت خواهـد کـرد و ایـن افـراد از 

مزایـای بیمـه نیـز اسـتفاده می کننـد.
سنت مُقنی گری در شرق کرمان 

نهادینه شود
و بـا اشـاره بـه نهادینـه کـردن سـنت   ا
در شـرق کرمان،عنوان کـرد  مقنی گـری 
بـا وجـود اینکـه فرهنـگ ایـن شـغل مبنـی 
بـر تقـدس آن جانیفتـاده اسـت بایـد سـنت 

مُقنی گـری و قنـات داری در منطقـه ادامـه 
. بـد یا

او گفت: بـا تشـکیل کارگروه، مُقنیـان قنواتی 
کـه خشـک شـده و آسـیب پذیـر هسـتند را 
شناسـایی و در جهـت احیـاء آن هـا گام هـای 

برمی دارنـد.
سـتارزاده افزود: اگر لازم اسـت در شهرستان 
قنـات جدیـدی نیـز حفـر یـا احیـا شـود این 

مُقنیـان هسـتند که بایـد کمـک کنند.
 بـه گفتـه او ایـن کارگـروه زیـر نظـر پایـگاه 
جهانـی قنوات و بـا همکاری جهاد کشـاورزی 
،منابـع آب و  محیـط زیسـت در راسـتای 

پایـگاه قنـوات تشـکیل شـده اسـت.
سـتارزاده بیـان کـرد: سندشـفاهی مُقنیـان 
جمع آوری شـده و همچنان در حـال تکمیل 
اسـت. بـا مصاحبـه هایـی کـه بـا مُقنیـان 
شهرسـتان داشـتیم و ابـراز نگرانـی از کمبود 
نیـروی متخصـص، متوجـه شـدیم نیـروی 
جـوان مقنـی بـرای آینـده قنات هـای بـم 
از جملـه ویژگـی  و اظهارداشـت: نیسـت. ا
مُقنی های مـا اینکـه هر کـدام تجربـه کار در 
تعـدادی از  قنات هـای شهرسـتان را دارنـد و 
نمی تواننـد روی قنات هـای دیگـر اظهارنظـر 
کننـد و بـرای حفـظ قنات هـا همـه م قُنیـان 
در کارگـروه تجربیـات خـود را بـه اشـتراک 

خواهنـد گذاشـت.
بـه گفتـه او بانـک اطلاعاتـی مُقنی ها شـامل 
شناسـنامه مُقنـی و اطلاعـات شـخصی و 
سـوابق کاری آن هـا نیـز تهیـه شـده اسـت.

بـه گـزارش کاغذوطـن، شـبکه قناتـی بـم از 
ویژگی هـای خاصـی چـون وجـود بیشـترین 
تعـداد قنات هـا در یـک محـدوده، پرآب ترین 
قنات هـا، قنات هـای بـا تغذیـه از گسـل ها و 
غیـره برخـوردار اسـت بـه طـوری کـه قنات 
قنبرآبـاد شـیخی بم پـرآب تریـن قنـات دنیا 
به شـمار مـی رود  شهرسـتان بـم دارای 4 اثر 
ثبت جهانـی شـامل بـم و منظـر فرهنگی آن 
، قنـات اکبرآبـاد، قنـات قاسـم آبـاد و کویـر 
لـوت اسـت کـه از جملـه مراکز بـا پتانسـیل 
گردشـگری در کشـور محسـوب می شـود.  
قنات هـای جهانی اکبرآبـاد و قاسـم آباد جزو 
۱۱ قنات جهانی کشـور ایران در سـال ۱3۹5 
در فهرسـت میراث جهانی یونسـکو بـا عنوان 
قنات هـای دو قلـو و جـوان قـرار گرفتـه اند.

در شـرق اسـتان کرمان بیـش از 3۰۰ رشـته 
قنـات داریـم و در محـدوده ثبـت جهانـی 
بـم 6۲ قنـات بایـر و دایـر داریـم کـه شـامل 
متاخـر  و  اسـلامی  تاریخـی،  قنات هـای 

. ند می شـو

 قنات اثر جاودان ایرانیان باستان

مُقَنی گری؛ میراث مغفول 
مُقنی گری،میراثی که از ایرانیان باستان برای ما به یادگار مانده و اکنون با گذشت زمان در حال فراموشی است و 

دیگر کسی رغبتی برای یادگیری و ادامه این شغل نشان نمی دهد.
گزارش

سکینه خدیشی

رونمایی از طرح جامع مبارزه با 
سرقت در زرند

رییس دادگستری شهرستان زرند گفت: یکی از جرائم پرخطر و 
آسیب زننده به امنیت جامعه جرم سرقت است.

ابوالفضل فرحبخش در نشست شــورای پیشگیری از وقوع جرم 
شهرستان زرند گفت: یکی از مهمترین مسائل و نیاز بحق مردم، 
جامعه ای ایمــن از هر نظر اســت و رهبر فرزانه انقــلاب نیز در 

فرمایشات مکرر، بر این امر تاکید داشته اند
او افزود: شورای پیشگیری از وقوع جرم دادگستری شهرستان زرند 
در راستای منویات مقام معظم رهبری با پیشگیری از وقوع هرگونه 
جرم و خشونت در شهرستان با همکاری و تعامل سازنده اعضای 
شورای پیشگیری از وقوع جرم در صدد ایجاد امنیت حداکثری در 

شهرستان زرند می باشد.
فرحبخش نتایج ثمربخش شــورای پیشــگیری از وقوع جرم را 
اقدامات جهت پیشگیری از تصادفات و جمع آوری معتادان متجاهر 
عنوان کرد و گفت:یکی از جرائم پرخطر و آسیب زننده به امنیت 
جامعه جرم سرقت اســت که اگر در مقابله با این جرم مسامحه و 
سهل انگاری شود، بسیار زودتر از آنچه که تصور می کنیم شیوع و 

گسترش می یابد.
او طرح جامع پیشــگیری از ســرقت که هم جامعه مدنی و هم 
دستگاه ها و نهاد های دولتی در این طرح مشارکت داده شده است 
را به عنوان طرح عملیاتی پیشگیری از سرقت در شهرستان زرند 
معرفی کرد و افزود: در صورت انجام وظایف کلیه دستگاه ها و نهاد ها 
بزودی تاثیر این طرح را هم در آمار کاهش سرقت و هم در کاهش 

سایر جرائم ملاحظه خواهیم کرد.
فرحبخش ضمن تبیین وظایف هر یک از ادارات و مســئولین در 
طرح مذکور اظهار داشــت: به فرموده امام علی )ع( مسئولیت ها 
امانتی هستند در دســت ما و مسئولیت یعنی شــنیدن انتقاد و 
چنانچه هرگونه جرمی بواســطه بی مبالاتی هر یک از مسئولین 
صورت پذیرد اگر در این دنیا جوابگو نباشــیم قطعا در پیشــگاه 

خداوند متعال بایستی پاسخگو باشیم.
رییس حوزه قضائی شهرستان زرند ضمن هشــدار به سارقان و 
مجرمین جرایم خشن گفت: پایه و اســاس حکومت برگرفته از 
شرع مقدس اسلام است و قتل، سرقت و تجاوز به عنف از گناهان 
و جرائمی است که در شرع مقدس برای مجرم آن اشد مجازات در 
نظر گرفته شده است، لذا دستگاه قضایی بدون هیچ گونه اغماضی 
از اعمال مجازات هــای جایگزین جهت مجرمیــن این جرائم و 
تهدیدکنندگان امنیت خودداری خواهد کرد تا بســاط این گونه 

جرائم از جامعه دیندار و مذهبی شهرستان برچیده شود.

 رئیس دادگستری کرمان خواستار تشکیل دبیرخانه 
پیگیری حقوقی و قضایی ترور شهید سلیمانی شد. 
حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در 
نشست هیئت اندیشه ورز بسیج حقوقدانان استان کرمان گفت: 
در حوزه مسائل مربوط به پیگیری های حقوقی و قضای ترور سردار 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی بخشی از کارها در حوزه بین 
المللی و کشوری در دست پیگیری است و در استان کرمان به عنوان 
زادگاه شهید سلیمانی نیز باید دبیرخانه استانی برای جمع آوری 
مستندات و مدارک حقوقی مربوطه با محوریت بسیج حقوقدانان 
تشکیل شود. او افزود: آثار ترور سردار سلیمانی و همراهان ایشان 
نیز باید در استان کرمان در دبیرخانه استانی پیگیری های حقوقی و 
قضائی ترور سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی مستندسازی 
شود زیرا سردار سلیمانی خلاء نبود پدر برای بسیاری از فرزندان شهدا 
را پرکرده بودند. او با اشاره به این مطلب که هیأت های اندیشه ورز 
بسیج حقوقدانان یک ظرفیت بسیار خوب و اتاق فکر هستند، تاکید 
کرد: باید نگاه ویژه ای به هیأت های اندیشه ورز بسیج حقوقدانان 
صورت گیرد و از تمامی ظرفیت های این اتاق فکر برای حل مشکلات 
موجود استفاده کرد. نماینده عالی قوه قضائیه در استان کرمان بیان 
کرد: در هیأت اندیشه ورز بسیج حقوقدانان به دنبال کارهای اجرایی 
نیستیم و هدف اصلی از تشکیل این هیأت ها، تدوین راهکارها برای 

حل مشکلات و پیگیری اجرای آنها از مسیرهای تعیین شده است.
حجت الاسلام و المسلمین حمیدی، مسئولیت سازی و تعیین 
کارگروه های تخصصی ذیل هیأت اندیشه ورز بسیج حقوقدانان تاکید 
کرد و ادامه داد: کمک به اجرای تکالیف تعیین شده در سند تحول و 
تعالی قضائی و نیز تدوین راهکارهای موردنظر در حوزه پیشگیری از 
وقوع جرم از زمینه های بسیار مهمی است که کارگروه های تخصصی 
هیأت های اندیشه ورز بسیج حقوقدانان می توانند در این راستا به 
دستگاه قضائی کمک کنند. او اولویت بندی موضوعات هیأت های 
اندیشه ورز بسیج حقوقدانان و تدوین برنامه های زمانبندی شده برای 
حل مشکلات را نیز مورد تاکید قرار داد و افزود: در هیأت های اندیشه 
ورز بسیج حقوقدانان به دنبال اقدامات اثرگذار هستیم. رئیس کل 
دادگستری استان کرمان یادآور شد: در سال جاری نیز باید برنامه های 
مد نظر در حوزه هیأت های اندیشه ورز بسیج حقوقدانان باید مشخص 

شده و با تدوین راهکارها، موضوعات مربوطه پیگیری گردد

مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری کرمان از اختصاص بیش از 
۱۱۰ میلیارد تومان اعتبار ویژه بانوان، تکمیل و تجهیز مراکز ناباروری 
و اعطای تسهیلات اشتغالزایی برای بانوان سرپرست خانواده استان 

کرمان خبر داد.
نرجس بحرآسمانی،با اشاره به برنامه های شاخصی که در دولت 
سیزدهم و طی یک سال اخیر در حوزه بانوان و خانواده اجرا شده، 
گفت: یکی از مهمترین موارد، اجرایی شدن قانون خانواده و جوانی 

جمعیت است.
مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری کرمان با بیان اینکه این قانون 
در یک سال اخیر به طور جدی در دستورکار دولت قرار گرفته، افزود: 
از جمله موارد این قانون می توان به پوشش بیمه ای درمانی که به 
کلیه زوجین نابارور ارائه می شود و خدمات در نظر گرفته شده برای 
زنان در دوران بارداری و شیردهی، تسهیلات مربوط به فرزندآوری 

و مسکن، اشاره کرد.
او بیان کرد: از جمله این موارد می توان به تسهیلات اشتغالزایی برای 
بانوان سرپرست خانواده و اختصاص اعتبار برای تکمیل و تجهیز مراکز 
ناباروری در جنوب و شرق استان و مناطق محرومی که در این مناطق 

وجود دارد، با توجه به نیازی که احساس می شد اشاره کرد.
مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری کرمان از اختصاص اعتبار برای 
راه اندازی کارگاه های تولیدی برای زنان زندانی استان کرمان خبر داد 
و گفت: تجهیز و تکمیل خوابگاه های دانش آموزی و دانشجویی از 

جمله مسائلی بود که در حوزه زنان رقم خورد.
او ادامه داد:در حوزه حمایتی تنها در سال قبل شش هزار فقره وام 
قرض الحسنه و بیش از ۲۰ میلیون تومان بسته بهداشتی و بالغ بر 
سه هزار قلم ملزومات زندگی به زنان سرپرست خانوار تحت پوشش 

کمیته امداد داده شده است.
بحرآسمانی با بیان اینکه بیش از هزار و 5۰۰ نفر از زنان سرپرست 
خانوار استان کرمان تسهیلات اشتغالزایی دریافت کردند، گفت: به 
دلیل شیوع ویروس کرونا چند سال قبل برگزاری نمایشگاه های 
مشاغل خانگی تعلیق شده بود که از سال قبل تاکنون بیش از ۱5 

نمایشگاه در حوزه مشاغل خانگی بانوان راه اندازی شد.
او با اشاره به اینکه در سال اخیر دو کمپ اختیاری ماده ۱5 برای 
درمان اعتیاد بانوان را در شهرستان های استان راه اندازی کردیم، 
افزود: کمپ ماده ۱6 که یک مرکز کاهش آسیب است نیز در استان 

کرمان راه اندازی شده است.

معاون وزیر ارتباطات گفــت: طرح ملی 
روستا بازار، بستر مناســب فروش بدون 
واسطه محصولات روســتاییان را فراهم 

کرده است .
محمود لیایی معاون وزیر، رئیس هیئت 
مدیره و مدیرعامل شرکت ملی پست در 
سفر به استان کرمان گفت:پست استان از 
استان های برتر در ارائه خدمات پستی در 
سطح کشور می باشد که این امر می تواند 

این استان پیشرو در اجرای وراه اندازی طرح ملی روستا بازار باشد.
او حذف واسطه ها را از جمله اهداف راه اندازی طرح ملی روستا بازار بیان کرد و ادامه داد: 
پست این امکان را فراهم کرده است تا بسیاری از نیاز های جامعه را با کمترین هزینه ها 
پوشش دهد.  لیالی افزود: روستاییان در سامانه روستا بازار محصولات خود را معرفی 
کنند و شبکه پست می تواند نقش لجستیکی درفروش و معرفی محصولات داشته باشد.
او با بیان اینکه استفاده از این سامانه به حذف واسطه ها و رونق کسب وکار های اینترنتی 
در روستا ها منجر می شود بیان کرد: سامانه روستا بازار این امکان را فراهم ساخته است 
تا تولیدکنندگان صنایع دستی و محصولات بومی و محلی بتوانند پس از ثبت نام در این 
سامانه غرفه ای به شکل مجازی برای خود افتتاح کنند و مانند فضای واقعی به فروش 

تولیدات خود بپردازند.
طرح روستا بازار به منظور عرضه مســتقیم تولیدات روستا سامانه روستا بازار با کمک 
پست راه اندازی شده است تا روستاییان بتوانند بدون واسطه محصولات خود را به دست 

مشتریان در اقصی نقاط کشور برسانند

رئیس ســازمان مدیریت حمل ونقل بار و 
مسافر شهرداری زرند از الزامی شدن نصب 
سیستم هوشمند پایش خودرو های دیزلی 
خبر داد. محمدجواد عربپور رئیس سازمان 
حمل ونقل و ترافیک درون شهری شهرداری 
زرند از نصب سامانه هوشمند پیمایش بر 
روی خودرو های دیزلی درون شهری زرند 
خبر داد و گفت:کلیه دارندگان خودرو های 
دیزلی سبک و سنگین از این پس سهمیه 

سوخت خود را براساس پیمایش توسط ثبت باربرگ الکترونیکی و همچنین نصب دستگاه 
سیپاد دریافت خواهندکرد. او با اشاره به اینکه سامانه سیپاد از جمله طرح های ملی با هدف 
تخصیص سوخت به ناوگان دیزل درون شهری بر مبنای پیمایش است، عنوان کرد: با استفاده 
از تجهیزاتی که به روی خودرو ها نصب می شود، امکان راهبری و هوشمندسازی خودرو و 
نظارت هوشمند بر فعالیت های ناوگان حمل ونقل فراهم می شود. رئیس سازمان مدیریت 
حمل ونقل بار و مسافر شــهرداری زرند بیان کرد: طرح ملی سیپاد عامل رعایت عدالت 
اجتماعی در حوزه تخصیص سوخت به ناوگان حمل ونقل درون شهری و در نتیجه جلوگیری 
از هدررفت و عرضه خارج از شبکه است. عربپور درباره سهمیه سوخت ناوگان دیزلی افزود: 
سهمیه سوخت خودرو ها بر اساس ثبت اطلاعات پیمایش توسط دستگاه سیپاد است و در 

غیر این صورت مالکین ناوگان دیزلی با کاهش سهمیه سوخت مواجه می شوند.
او گفت:مالکان ناوگان دیزلی دارای پروانه فعالیت درون شهری برای دریافت سهمیه سوخت 
مبتنی بر پیمایش و ثبت نام جهت دریافت دستگاه سیپاد می توانند از طریق آدرس اینترنتی 

Sipaad.IR اقدام کنند

مدیر آموزش و پرورش استان کرمان 
از کســب شــش رتبه برتــر دانش 
آموزان کرمانی در مســابقات قرآن، 
عتــرت و نماز دانش آموزان کشــور 
خبــرداد. رضا رضایــی گفت: دانش 
آموز پایه دوازدهــم »رقیه جوکار« 
از شهرستان جیرفت موفق به کسب 
رتبه اول این دوره از مســابقات در 

رشته احکام شد.
او، از کسب رتبه سوم رشته احکام توسط دیگر دانش آموز جیرفتی »فاطمه 
الزهرا امیری پور« نیز خبر داد و اضافه کــرد: »فاطمه اناری دخت« دانش 
آموز پایه یازدهم از شهرســتان انار نیز رتبه چهارم این دوره از مسابقات را 

در رشته احکام کسب کرد.
او با اشاره به کسب رتبه پنجم رشته نهج البلاغه پایه دهم توسط دانش آموز 
»رضیه الســادات روح الامینی« از شهرســتان کوهبنان گفت: دیگر دانش 
آموز کوهبنانی فاطمه هادی زاده نیز موفق به کسب رتبه پنجم این دوره از 

مسابقات در رشته انشای نماز نیز خبر داد.
مدیر کل آموزش و پرورش اســتان کرمــان افزود: »حســین جاهدی« از 
شهرستان ســیرجان نیز موفق به کســب رتبه سوم کشــوری این دوره از 

مسابقات در رشته احکام شد.
رضایی گفت: مســابقات پژوهشــی قرآن، عترت و نماز دانش آموزان کشور  
از ۲4 تا 3۱ مرداد ماه در مشهد مقدس در دو گروه پسر و دختر برگزار شد

معاونوزیرارتباطات:

محصولات تولیدی روستائیان بدون واسطه 
توزیع می شوند

نصب سیستم هوشمند پایش روی 
خودروهای دیزلی الزامی شد

درخشش دانش آموزان کرمانی
 در مسابقات عترت و نماز

رییسکلدادگستریاستانکرمان:
لزوم تشکیل دبیرخانه استانی 

پیگیری حقوقی ترور سردار سلیمانی

110 میلیارد تومان اعتبار ویژه بانوان 
استان کرمان اختصاص یافت
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خبرخبر

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی در پاسخ به این سوال 
که آیا امسال احتمال واردات بنزین وجود 
دارد، گفت: امسال برنامه ای برای واردات 
بنزین نداریــم اما باید دید که شــرایط 

چگونه پیش می رود.
جلیل سالاری در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه آدرس غلط برای بنزین می دهند، 
در پتروپالایشــگاه ها یکی از سیاست ها 
این است که در برخی شرایط محصولات 
پتروشــیمی را متناسب با شــرایط بازار 
تولید می کنند، اظهــار کرد: به طور مثال 
واحدهای قیرســازی و نفت کــوره، این 
دو، یک ترکیب در پالایشــگاه هستند، 
یک زمانی فصل تولید قیر است که واحد 
قیر فعال می شود و زمانی که فصل تولید 
نفت کوره باشد، این بخش تولید می کند؛ 
این یک زنجیره اســت که اتفاق می افتد 
و می توان از داخل ایــن زنجیره ها بنزین 

استاندارد نیز تولید کرد.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی در پاسخ به این سوال 
که آیا اکنون از بنزین پتروشیمی در داخل 
کشور استفاده می شود، گفت: می توانیم 
تولید کنیم و اکنون نیز پتروشــیمی ها 
تولید و صادر می کنند، بــرای داخل نیز 
می توان از این ریفورمیت استفاده کرد و 

مشکلی ندارد.
سالاری درباره صحبت هایی که در مورد 
آلودگی بنزین پتروشیمی مطرح می شود، 
اظهار کرد: آلودگی نــدارد؛ مولفه بنزین 
اســت و ترکیبات پالایشگاهی نیز لحاظ 
می شود. مولفه بنزن نهایتا بنزین نیست 
و یک ترکیب تبدیل به بنزین استاندارد 
می شود که بر اساس آن امکان تولید در 
داخل وجود دارد اما اکنون ظرفیت داریم 
و شرایط مناسب است و با آمدن پالایشگاه 
آبادان نیز  3۰۰ هزار بشکه به این ظرفیت 

اضافه می شود.
وی با بیان اینکه موجودی نسبت به سال 
گذشته ۱۰۰ میلیون کسری دارد، گفت: 
با توجه بــه اینکه فصل ســفر این ماه به 
اتمام می رسد به ســراغ ذخیره سازی ها 

می رویم.

پیشی گرفتن وصول 
مالیات ارزش افزوده از 

حقوق ورودی
رئیس کل گمــرک ایران با اشــاره به 
وظایف متعدد گمــرک و ارتباط با ۲7 
سازمان ذی مدخل در تجارت خارجی 
گفت: برای نخســتین بار بــا توجه به 
تغییــر نرخ مبنای محاســباتی، وصول 
ارزش افزوده از حقوق گمرکی پیشــی 

گرفت.
به گزارش تســنیم، علیرضا مقدسی در 
نشســت خبری که به مناســبت هفته 
دولــت در گمرک جمهوری اســلامی 
ایران برگزار شــد، با اشــاره بــه اینکه 
گمــرک از بیــرون به عنوان پیشــانی 
تجارت خارجی کشور شناخته میشود، 
تاکید کرد، گمرک سومین منبع درآمد 
دولت محسوب می شود، علاوه بر اینکه 
صیانت از ســلامت عمومــی جامعه از 
جملــه وظایف مهــم گمرک اســت، 
بررســی و تطبیق مجوزهــای وارداتی 
یکی از کارکردهای مهم نظارتی مرزبان 

اقتصادی کشور است.
وی افــزود، در حــوزه بیــن الملل نیز 
گمرک ایران موظف است که تشریفات 
گمرکــی را مطابــق اســتانداردهای 
بین المللی ســرعت بدهد. این در حالی 
اســت که علاوه  بر قانون امور گمرکی 
و قانــون مقــررات صــادرات واردات 
باید قوانین  و مقــررات مختلفی را در 
دســتور کار قرار دهد. ۲7 سازمان در 
تجارت خارجی ذیمدخل هســتند، از 
ســوی دیگر گمرک ایران با ۱3 رویه از 
بازارچه های مرزی تا ورود موقت رو به رو 
است. علاوه بر این باید توجه داشت که 
مقررات این حوزه نوسان زیادی دارد و 
در کوتاه ترین زمــان باید هماهنگی از 

سوی گمرکات انجام شود.
به گفتــه مقدســی، علاوه بــر حقوق  
گمرکــی، ســود بازرگانی نیز توســط 
هیئت وزیران مصوب می شود. همچنین 
مالیات ارزش افزوده واردات از گمرک 
اخد می شــود. برای اولین بــار میزان 
وصول ارزش افزوده بــا ماخذ ۹ درصد 
در گمرکات از حقوق گمرکی پیشــی 
گرفته اســت. دلیل این موضــوع  نیز 
کاهش عــوارض گمرکــی از 4 به یک 

درصد بوده است.
وی افزود،  هــزار و ۸۰۰ردیف وارداتی 
نیازمند مجوز استاندارد  و ۲هزار ردیف 
دیگر نیــز نیازمند مجوزهــای وزارت 

بهداشت و سازمان غذا و دارو است.

وزیر راه و شهرسازی گفت: با تصمیم جدید 
از ۱5 شهریور ماه به صورت دائمی )تا زمان 
اتخاذ تصمیم جدید( نرخ بلیت تهران- نجف 
و تهران- بغداد 6 میلیون تومان است و گران 
فروشی ایرلاین ها منجر به عدم انجام پرواز 
خواهد شد. به گفته رستم قاسمی هر ایرانی 
تصمیم دارد به نجف نرود اجباری نیست، اما 
اگر تصمیم به مشارکت دارد حق افزایش 

نرخ ندارد.
»رستم قاسمی« در پنجمین جلسه ستاد 
اربعین که روز گذشته ) شنبه( در ساختمان 
دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزارشد، 
گفت: هزینه حمل و نقل سفرهای اربعین در 

شورای اقتصادی تصمیم گیری شد
وی گفت: در پرواز ایرلاین های خارجی 
قیمت گذاری ممنوع است و نرخ بلیت تابع 
نرخ بازار است، برای مسیرهای خارجی 
گذاری  قیمت  هم  داخلی  شرکت های 
نمی کنیم. اما برای پروازهای نجف به طور 
استثنا وارد قیمت گذاری شدیم و نه فقط 
برای ایام اربعین که از ۱5 این ماه است بلکه 
بلیت تهران - نجف تا زمان تصمیم گیری 
جدید با نرخ 6 میلیون تومانی به فروش 

خواهد رسید.  
قاسمی درباره چرایی این تصمیم گفت: 
همیشه زائر امام حسین وجود دارد و این 
طور نیست که  افزایش زائر فقط در ایام 

اربعین باشد
وزیر راه و شهرسازی گفت: هر ایرلاینی 
تصمیم دارد به نجف نرود اجباری نیست، اما 
اگر تصمیم به مشارکت دارد حق افزایش نرخ 

ندارد. به گفته وی، ایران ایر، قشم ایر، آسمان 
و  کیش ایر برای جابجایی بیش از 6۰ هزار نفر 

اعلام آمادگی کردند.
رستمی گفت: بلیت هوایی نرخ این مسیر 
6 میلیون تومان است که با اتخاذ سازوکار 
به این رقم رسیدیم. چنانکه مسافری با 
نرخ بیش از 6 میلیونی بلیت فروشی را 
مشاهده کرد، خریداری نکند چرا که ایرلاین 
گرانفروش اجازه پرواز ندارد. بنابراین مردم از 

ایرلاین گران فروش بلیت نخرند 
وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد: کارهای 
بزرگی در آستانه سفرهای اربعین انجام شده 
است. در جاده های منتهی به مسیرهای 
مرزهای خروجی بیش از هزار میلیارد تومان 
توسط  سازمان راهداری هزینه شده است و 
پیش بینی اعزام 5 میلیون مسافر را از هر سه 

بخش حمل و نقل داریم.
 وی گفت: فقط 3۰۰ تا 5۰۰ هزار نفر زایر 
پاکستانی از مسیر ایران عبور می کنند که 

رقم قابل توجهی است. کمبود اتوبوس هم 
با رایزنی جبران شده است و تعداد۸ هزار 
اتوبوس برای جابجایی مسافران پیش بینی 

شده است. 
قاسمی درباره قیمت بلیت اتوبوس نیز گفت: 
به دلیل جبران یک سر خالی اتوبوس ها، 
توافق شد که امسال برای سفر رفت و برگشت 
در مسیر تهران- ایلام که اکنون ۱35 هزار 
تومان است به ۲۰۰ هزار تومان در ایام اربعین 
افزایش می یابد که نسبت به سال ۹۸ که 
۱۰۰درصد افزایش رخ داد امسال 75 درصد 

افزایش خواهد داشت. 
وزیر راه و شهرسازی گفت: بسیج حوزه هوایی 
ریلی وجاده ای در خدمت زائران اربعین است 
و  به دلیل همزمانی با شهریور که اخرین ماه 
سفرهای تابستانی است مدیریت سخت تر 
است و اگر ایرادی در طول ایام اربعین وجود 
داشت از همین حالا از مردم عذرخواهی 

می کنیم.

سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت با 
بیان اینکه مرحله اجرایی واردات خودرو عملًا از 
ابتدای مهرماه آغاز می شود، اعلام کرد واجدین 
شرایط واردات خودرو، تا ۱۹ شهریور ماه فرصت 
دارند درخواست خود را به دفتر صنایع خودرویی 

وزارت صمت تحویل دهند.
امید قالیباف در گفت وگو با ایسنا، با بیان این مطلب، 
اظهار کرد: آیین نامه واردات خودرو سه گروه را 
شامل می شود که پس از ارسال درخواست در 
مهلت مقرر یاد شده که ۱۹ شهریور ماه در نظر 
گرفته شده است، حداکثر تا آخر شهریور ماه اسامی 
شرکت های منتخب اعلام خواهد شد. پس از 
تایید و اعلام شرکت هایی که الزامات آیین نامه 
واردات خودرو را با امتیاز بالاتری کسب کرده اند، 
واردات خودرو می تواند انجام شود. سخنگوی وزارت 
صمت سه گروه واردکنندگان خودروی اقتصادی، 
سرمایه گذاران خارجی متقاضی ایجاد خط تولید 
و متقاضیان واردات خودروی برقی به مناطق آزاد 
را  اولویت نخست مشمول آیین نامه واردات خودرو 
برشمرد و در رابطه با متقاضیان واردات خودروی 
اقتصادی تاکید کرد: شرط لازم برای این دسته، 
الزام به انتقال فناوری و ارائه خدمات بعد از فروش 
است؛ اما اگر علاوه بر این موارد برنامه داخلی سازی 
نیز داشته باشند، امتیاز مضاعف محسوب می شود.  
وی خاطرنشان کرد: در درخواستی که ارائه می شود 
بایستی علاوه بر مشخص شدن جزئیات الزامات 
گفته شده، نوع خودرویی که قصد وارد کردن آن را 

دارند نیز مشخص شود.
در مناطق آزاد صرفا خودروهای برقی 

وارد می شود

  مشاور رسانه ای وزیر صنعت، معدن و تجارت، 
متقاضیان  با  رابطه  در  کرد:  خاطرنشان 
سرمایه گذاری ایجاد خط تولید خودرو، نیز 
مشوقی در نظر گرفته شده است که بتوانند 
هزینه های ریالی خود را بابت خرید کارخانه و 
راه اندازی خط تولید از طریق واردات خودرو و 
فروش آن تامین کنند. استفاده از این مشوق، 
مازاد بر سقف یک میلیارد یورویی واردات خودرو 

خواهد بود.
قالیباف در رابطه با واردات خودرو در مناطق آزاد 
نیز، گفت: در مناطق آزاد صرفاً خودروهای برقی 
مجوز واردات خواهند داشت و شرایط متقاضیان 
مشابه واردکنندگان خودروی اقتصادی است؛ با 
این توضیح که فعلًا داخلی سازی مورد نظر نیست 
و به جای آن بایستی وارد کننده نسبت به ایجاد 

زیرساخت و ایستگاه شارژ خودرو تعهد دهد. 
سخنگوی وزارت صمت در خصوص نحوه بررسی 
درخواست ها و تایید نهایی شرکت ها نیز تصریح 

کرد: همانطور که اشاره شد، هر شرکتی که امتیاز 
بیشتری از الزامات آیین نامه، نظیر انتقال فناوری 

به دست آورد، در اولویت واردات خواهد بود. 
تعیین حقوق دولتی واردات، بر اساس 

قیمت کشف شده در بورس کالا 
قالیباف در پایان اظهار کرد: تعیین درصد حقوق 
دولتی واردات خودرو بر اساس قیمت کشف شدهِ 

نهایی در بورس کالا مشخص می شود. 
به گزارش ایسنا، پس از گذشت چندی از نهایی 
شدن مصوبه واردات خودرو، در آخرین روز هفته 
گذشته )سوم از شهریور ماه(، آیین نامه واردات 
خودرو که در ۲6 مرداد ماه به تصویب هیات 
وزیران رسیده بود، با ارائه جزئیات توسط معاون 
اول رئیس جمهوری نهایی و به کلیه سازمان ها 
شامل وزارت صمت، وزارت کشور، وزارت اقتصاد، 
بانک مرکزی و دبیرخانه شورای عالی مناطق 

آزاد ابلاغ شد.

آغاز واردات خودرو از اول مهرماه
واردکنندگانبرایاعلامدرخواستتا1۹شهریورفرصتدارند

وزیرراهوشهرسازیاعلامکرد:

نرخ ۶ میلیونی بلیت هوایی تهران- نجف، دائمی شد

سخنگوی صنعت برق گفت: حدود ۱۱ میلیون از ۲۹ میلیون قبض 
برقی که تا الان برای مشترکان خانگی صادر شده، مشمول پاداش 
صرفه جویی شدند یعنی 4۰ درصد مردم همکاری کردند و مصرف 

شان را نسبت به سال گذشته کاهش دادند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، همزمان با هفته دولت، مصطفی رجبی 
مشهدی سخنگوی صنعت برق با اشاره به اجرا نشدن طرح مدیریت بار 
برای 5۸۰ هزار واحد صنعتی از 63۰ هزار واحد گفت: برای ۹۲ درصد 

از واحد های صنعتی هیچ طرح مدیریت باری اجرا نشد.
وی افزود: در سال گذشته ما برای واحد های مستقر در شهرک های 
صنعتی دو شبانه روز برای همکاری با صنعت برق در نظر گرفته بودیم 
و به دلیل ناترازی زیاد بود گاهی خاموشی های بدون برنامه و بدون 
قاعده اتفاق می افتاد، اما امسال با برنامه ریزی که انجام شد این میزان 
به ۱۲ ساعت و صرفاً در یک روز هفته و به طور مشخص کاهش یافت.

 سخنگوی صنعت برق در بخش خانگی به مشترکان پرمصرف نیز 
اشاره کرد و با تاکید بر اعمال تعرفه های پلکانی برای کاهش میزان 
مصرف برق در سال ۱4۰۱ گفت: تعرفه ها در سال ۱4۰۰ با بند هشت 
قانون بودجه کلید خورد و هیچ تغییری در تعرفه قبوض کسانی که زیر 
الگوی مصرف بودند، ایجاد نشد، اما آن هایی که بالای الگوی مصرف 
بودند هم در سال ۱4۰۰ و هم در سال ۱4۰۱ به صورت پلکانی، تعرفه 

شان افزایش پیدا کرد. 
وی همچنین افزود: حدود ۱۱ میلیون از ۲۹ میلیون قبضی که تا الان 
برای مشترکان خانگی صادر شده، مشمول پاداش صرفه جویی شدند 
یعنی 4۰ درصد مردم همکاری کردند و مصرف شان را نسبت به سال 
گذشته کاهش دادند. این کاهش مصرف در مجموع مبلغی بالغ بر 
۲5۰ میلیارد تومان است. برخی شهروندان قبض های با مبلغ صفر 
دریافت کرده اند و برخی دیگر بستانکار شدند یعنی به آن ها یک عدد 

منفی اعلام شد که از هزینه قبض شان در نوبت بعد کاسته می شود.

40 درصد مردم مصرف برق خود را 
نسبت به سال قبل کاهش دادند

مدیرعاملشرکتملیپالایشو
پخشفرآوردههاینفتی:

برنامه ای برای واردات 
بنزین نداریم

طبق آمار ارائه شده  بیش از 96 درصد قراردادهای کار موقت اســت.  حتی در قالب کارهای با ماهیت 
مســتمر، به دلیل عدم اجرای قانون در بخش تفکیک کارهای دائم و موقت با قراردادهای کوتاه مدت 
مشغول به کار هستند و امنیت شغلی به عنوان یکی از اساسی ترین مولفه های رضایتمندی کارگران و 
تاکید شده توسط سازمان بین المللی کار، قانون کار ایران و سند ملی کار شایسته، در ارتباط با اقشار 

کارگری مغفول مانده و بیشترین آسیب از این بخش متوجه نیروی کار است.
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رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی گفت: از ۱5 تا 3۰ شهریور ماه 
به قیمت بلیت اتوبوس ها به مقصد پایانه های

 مرزی به دلیل یکسر خالی، 75 درصد اضافه می شود.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، رستم قاسمی وزیر 
راه و شهرسازی در پنجمین جلسه کمیته حمل و نقل ستاد اربعین 
اظهار کرد: از ۱5 تا 3۰ شهریور ماه اتوبوس ها به مقصد پایانه های 
مرزی به دلیل یکسر خالی،  با افزایش 75 درصدی قیمت بلیت 

همراه می شوند.
وی با بیان این که سال ۱3۹۸ افزایش قیمت بلیت اتوبوس ها ۱۰۰ 
درصد بود، تاکید کرد:  حداکثر قیمت بلیت هواپیما در مسیر رفت 
و برگشت از تهران به نجف 6 میلیون تومان خواهد بود و سایر 

مسافت ها بسته به فاصله تغییر می کند.

بلیت اتوبوس در اربعین ۷۵ درصد
 گران می شود

"امنیـت شـغلی کارگران" مسـئله ای اسـت که 
طـی چنـد سـال اخیـر در طـرح هـای مختلـف 
تـی  مـا عملیا سـت ا ر شـده ا لـت هـا تکـرا دو
نشـده اسـت. سرپرسـت وزارت کار گفته اسـت 

منیـت شـغلی کارگـران هسـتیم. به دنبـال ا
قتصـادی خبرگـزاری  ر ا بـه گـزارش خبرنـگا
تسـنیم، یکـی از معضـلات ایـن روزهـای بـازار 
کار نبـود قـرارداد دائـم در کارهایـی بـا ماهیت 
نوشـته  نه یـک سـنت نا سـت. متاسـفا بـت ا ثا
نعقـاد  ده اسـت و آن ا ر رخ دا رکا زا ای در بـا
یـت آمـار  ردادهـای موقـت اسـت. بـه روا قرا
حـدود ۹6 درصـد قراردادهای کار موقت اسـت 
و ایـن مسـئله باعث شـده اسـت کـه نمایندگان 
کارگـران در سـنوات مختلـف به منظـور احیای 
حـق و حقـوق کارگـران انتقادهـای بسـیاری از 

رونـد قراردادهـای کاری دارنـد.
عـلاوه بـر تامیـن معیشـت و دسـتمزد عادلانـه 
کـه در مـاده 4۱ قانـون کار بـه آن اشـاره شـده 
اسـت مسـئله امنیـت شـغلی همـواره یکـی از 
اساسـی ترین خواسـته های کارگـران در طـول 
دهه هـای اخیر بـوده و این بخـش مولـد جامعه 
ر بـا  خواهـان برقـراری شـرایط شـغلی پایـدا
انعقـاد قراردادهـای کار معتبـر و دائـم و اجرای 
ز آسـیب هـای  کامـل قانـون کار اسـت.یکی ا
منیـت شـغلی  ردادهـای موقـت نداشـتن ا قرا

کارگـران اسـت. 
96 درصد کارگران امنیت شغلی ندارند 

ز ۹6 درصـد  ئـه شـده  بیـش ا را طبـق آمـار ا
قراردادهـای کار موقـت اسـت.  حتـی در قالـب 
کارهـای بـا ماهیـت مسـتمر، بـه دلیـل عـدم 
اجرای قانـون در بخـش تفکیـک کارهـای دائم 
و موقت بـا قراردادهـای کوتاه مدت مشـغول به 
کار هسـتند و امنیـت شـغلی بـه عنـوان یکی از 
اساسـی ترین مولفه هـای رضایتمنـدی کارگران 
و تاکیـد شـده توسـط سـازمان بین المللـی کار، 
یـران و سـند  قانـون کار جمهـوری اسـلامی ا
ملی کار شایسـته، در ارتبـاط با اقشـار کارگری 
مغفول مانـده و بیشـترین آسـیب از ایـن بخش 

متوجـه نیـروی کار اسـت. 
بـر مبنـای قوانیـن حـوزه کار، یکی از شـرایطی 
نعقـاد قـرارداد موقـت  نـد مانـع از ا کـه می توا
کار شـود، اجـرای مـاده 7قانـون کار اسـت. در 

تبصره۲ مـاده7 قانون کار از سـال ۱36۹ دولت 
مکلف شـده اسـت کـه ماهیت مشـاغل مسـتمر 

و غیـر مسـتمر را مشـخص کنـد.
تأکید رهبری به امنیت شغلی 

»یـک مسـئله مسـئله ی امنیّـت شـغلی کارگـر 
اسـت؛ اگر ذهـن کارگـر مشـغول باشـد کـه آیا 
فـردا در ایـن کارگاه خواهد بـود یا نه، دسـتش 
بـه کار نمـی رود«، این تنهـا بخشـی از اظهارات 
رهبـر معظـم انقـلاب اسـت در دیـدار کارگران 
بـا ایشـان در اردیبهشـت مـاه ۹5 در آسـتانه 

روز کارگـر. 
ز اظهـارات  نقـلاب در بخشـی ا رهبـر معظـم ا
خـود فرمودنـد: »بایـد امنیّت شـغلی بـه وجود 
بیایـد؛ ایـن هـم راه هایـی دارد، ایـن هم بـاز از 
مسـئولیّت هـای مسـئولین گوناگـون دولتـی و 
مدیـران و کارفرمایـان و دیگـران اسـت؛ بایـد 
کاری کننـد کـه امنیّـت شـغلی وجـود داشـته 
باشـد. تعطیلـی کارگاه هـا جـزو آفتهـای بزرگ 
یـن  اسـت؛ جـزو مصیبت هـای کارگـر، یکـی ا

اسـت کـه ایـن کارگاه تعطیـل شـود.« 
شـکنندگی قراردادهـای کار یـا همـان فقـدان 
امنیـت شـغلی کارگـر، مسـاله امـروز و دیـروز 
نیسـت، بلکـه دغدغـه همیشـگی ایـن قشـر از 

جامعـه بـوده و وعده هایـی کـه در ایـن زمینـه 
داده شـده نیـز بـه این دولـت یـا دولت قبـل بر 
نمی گردد؛اکنـون کارگـران منتظر اقـدام دولت 
بـرای سـاماندهی آییـن نامه مـاده 7 قانـون کار 
هسـتند که چندین سـال اسـت هنـوز عملیاتی 

نشـده اسـت. 
محمدرضـا تاجیـک، رئیـس مجمـع نمایندگان 

کارگـران اسـتان تهـران دربـاره آسـیب های 
قـرارداد موقـت بـرای کارگران مـی گویـد: مگر 
عقـد اجاره مسـکن سـه یا شـش ماهه اسـت که 

در قرارداد هـای کاری اینگونـه عمـل می شـود.
د: عقـد اجـاره مسـکن بصـورت  مـه دا دا وی ا
یکسـاله اسـت و متاسـفانه اجـرای قرارداد های 
منیـت شـغلی  موقـت سـبب شـده اسـت تـا ا

کارگـران بـه طـور کامـل از بیـن بـرود. 
وی افزود:رونـد کاری کارگاه هـا بـه سـمتی در 
حـال حرکـت اسـت کـه در آن هـا عقد قـرارداد 

بصـورت یکسـاله بسـته نمی شـود و کارگری که 
۱5 یا ۲۰ سـال سـابقه کار دارد در واحدی دارد 
الان قـرارداد وی از 3 تا ۹ ماه بسـته می شـود و 
کارفرمـا خیـال خـود را راحـت می کنـد کـه هر 
موقعی کـه نیـاز نداشـت، بتواند کارگـر را از آن 

واحـد اخـراج کند. 
 سرپرست وزارت تعاون: قراردادهای 

موقت کلًا محل سؤال است 
محمـد هـادی زاهـدی وفـا, سرپرسـت وزارت 
تعـاون گفـت: قراردادهـای موقـت کلًا محـل 
سـؤال اسـت و در لایحـه ای کـه بیـان کـردم 
به صـورت کلـی مـورد بازبینی قـرار گیـرد و در 

مـوارد خـاص تبصـره ای بـه آن بزنیـم.
وی گفـت: قراردادهـای موقت کلًا محل سـؤال 
اسـت و در لایحـه ای کـه بیـان کـردم به صورت 
کلـی مـورد بازبینـی قـرار می گیـرد و در موارد 
خـاص تبصـره ای بـه آن می زنیـم بنابراین اصل 
قضیـه بایـد در قانـون کار حـل شـود تـا بتـوان 
ثبـات و امنیـت شـغلی کـه دنبـال آن هسـتیم 

انجام شـود.
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رئیس کل بیمه مرکزی گفت: در هفته دولت از سامانه  پرداخت خسارت زیر ۲۰ 
میلیون تومان در تصادفات رانندگی بدون نیاز به کروکی رونمایی می شود و افراد 
با ارسال اطلاعات به سامانه و بدون مراجعه حضوری خسارت دریافت می کنند.
به گزارش ایرنا، »مجید بهزادپور« در برنامه تلویزیونی به مناسبت هفته دولت 

درباره مردمی سازی بیمه گفت: برای اولین بار سند بالادستی به نام سند تحول توسط دولت ابلاغ شد و 
در آن مردمی سازی صنعت بیمه، دیجیتال کردن، کاهش تصدی بیمه مرکزی هدف گذاری شده است.
وی افزود: در حوزه مردمی سازی در حوزه های بیمه بازرگانی بیشترین پرتفوی را داریم و بخش بیمه 

درمان و شخص ثالث بیشترین حجم حوزه فعالیت است.
رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه برنامه های مشخصی از ابتدای سال در صنعت بیمه تبیین کردیم، 
افزود: یکی از موارد که به نتیجه رسید این است که چگونه بیمه های تکمیلی را گسترش دهیم؟ اولین 
پروژه مربوط به خادمان سلامت و کارکنانی که در داروخانه ها و آزمایشگاه ها فعالیت می کنند، است 
که شامل بیمه تکمیلی نمی شدند اما در پروژه جدید این قانون اصلاح 5۰۰ هزار نفر را تحت پوشش 

قرار دادیم.

رئیسکلبیمهمرکزی:
پرداخت خسارت در تصادفات 

زیر 20 میلیون تومان بدون کروکی
رئیس کل گمرک ضمن تشریح آخرین وضعیت واردات تلفن همراه به 

کشور از تعیین تکلیف خودروهای دپو شده خبر داد.
به گزارش ایسنا، علیرضا مقدسی در نشست خبری، با بیان اینکه برای 
نخســتین مرتبه میزان دریافت مالیات بر ارزش افزوده بیشتر از حقوق 

ورودی گمرک شده است، اظهار کرد: یکی از دلایل آن این اســت که حقوق ورودی کالاهای 
اساسی و دارویی از چهار به یک درصد کاهش یافت.

به گفته وی کشور دارای ۱3۹ گمرک اصلی و ۲3۱ مکان استقرار گمرکی است.
رئیس کل گمرک با بیان اینکه قاچاق کالا در پنج ماه نخســت سال جاری ۱۲3۸ پرونده بوده 
است، اظهار کرد: ارزش این پرونده ها ۲۸ هزار میلیارد است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
5۰ درصد افزایش داشته است. همچنین در این مدت ۱4.5 تن پیش ساز مواد مخدر در گمرک 

ماهی رود و دوغارون کشف شده است.
مقدسی همچنین در مورد قاچاق انسان توضیح داد: ۱6۱ پرونده قاچاق انسان وجود دارد که بر 

این اساس ۱۲۹5 نفر کشف شده اند که اکثرا از همسایگان شرقی و در مرز بازرگان بوده است.

گمرکی کالاهای دارویی و اساسی 
به یک درصد رسید

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی از درآمد ارزی ۱۸ میلیارد 
دلاری محصولات پتروشیمی در سال ۱4۰۱ خبر داد و گفت: ظرفیت 

تولید پروپیلن در افق ۱4۱۲ به ۱4 میلیون تن در سال خواهد رسید.
به گزارش مهر به نقل از وزارت نفت، مرتضی شاه میرزایی در آیین رسمی 

آغاز عملیات اجرایی طرح های توسعه ای وزارت نفت و افتتاح پروژه های مسئولیت اجتماعی 
همزمان با هفته دولت با گرامیداشت این هفته و پیش از آغاز عملیات اجرایی طرح تولید پروپیلن 
از پروپان )PDH( شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس اظهار کرد: از همه سرمایه گذاران برای 

کمک به توسعه صنعت ارزش آفرین و بدون ریسک پتروشیمی دعوت می کنم.
وی افزود: هم اکنون صنعت پتروشیمی در زنجیره ارزش صنعت نفت به صنعتی بالغ و پیشرو 
تبدیل شده است که ظرفیت تولید در این صنعت به بیش از ۹۰ میلیون تن در سال و ارزش فروش 

محصولات آن در سال گذشته به بالغ بر ۲5 میلیارد دلار رسید.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ادامه داد: پیش بینی می شود صادرات محصولات 

پتروشیمی امسال حدود ۱۸ میلیارد دلار ارزآوری برای کشور داشته باشد.

درآمد ارزی 18 میلیارد دلاری 
صنعت پتروشیمی برای کشور

ارزگمرکبیمه 

کاغذ اقتصادی

 امنیت شغلی، مطالبه روی زمین مانده کارگران
96 درصد قراردادهای کار موقت است
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آخرینوضعیتبیماریکرونادرایران؛
آمار مبتلایان روزانه کرونا سه رقمی شد

بنابر اعلام وزارت بهداشت طی شبانه روز گذشته ۹76 بیمار مبتلا به کرونا 
در کشور شناسایی شدند و در عین حال متاسفانه 37 بیمار جان خود را 

از دست دادند.
به گزارش ایسنا،  از دیروز تا امروز 5 شهریورماه ۱4۰۱ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۹76 بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 

و ۲۹6 نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 7 میلیون و 5۲۱ هزار و ۹6۹ نفر 
رسید. متاسفانه در طول ۲4 ساعت گذشته، 37 بیمار مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، 
به ۱43 هزار و 6۸4 نفر رسید. خوشبختانه تا کنون 7 میلیون و ۲77 هزار و 

65۸ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند
۱۱7۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 

بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.
تا کنون 53 میلیون و 743 هزار و ۸۹6 آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است.
تزریق بیش از ۵4 هزار دز واکسن

 در شبانه روز گذشته
همچنین تاکنون 64 میلیون و ۹6۲ هزار و 35۸ نفر دُز اول، 5۸ میلیون و 
343 هزار و 5۹7 نفر دُز دوم و 3۰ میلیون و 637 هزار و ۲۸6 نفر، دُز سوم 

و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند.
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱53 میلیون و ۹43 هزار و 
۲4۱ دُز رسید. در شبانه روز گذشته 54 هزار و ۲۹۱ دُز واکسن کرونا در 
کشور تزریق شده است. در حال حاضر 64 شهرستان در وضعیت قرمز، 
۱63 شهرستان در وضعیت نارنجی، ۲۰7 شهرستان در وضعیت زرد و ۱4 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

برقراریبیمهرایگانبرایمادرانبارداروفرزندشان
جزییات هزینه های 

زایمان طبیعی و سزارین
سرپرســت اداره کل بیمه سلامت اســتان تهران با اشاره به 
تشکیل قرارگاه جوانی جمعیت در وزارت بهداشت و اقدامات 
انجام شده جهت افزایش پوشش بیمه ای درمان ناباروری، از 
پوشــش ۹۰ درصدی درمان نابــاروری و همچنین اقداماتی 
در جهت نزدیک کردن این پوشــش بیمه ای در مراکز درمان 

خصوصی و دولتی خبر داد.
دکتر علیرضا نمــازی در گفت وگو با ایســنا، از برقراری بیمه 
رایــگان برای مــادران باردار و شــیرده به مدت دو ســال و 
همچنین فرزند آنها تا پنج ســالگی خبر داد و جزئیات زایمان 
طبیعی بصورت رایگان و همچنین اندیکاســیون های سزارین 

را تشریح کرد.
او با اشاره به رایگان بودن زایمان طبیعی، درعین حال درباره 
هزینه های درمان زایمان ســزارین نیز، گفت: آن دســته از 
زایمان هایی که طبق اندیکاسیون های اعلامی وزارت بهداشت 
می بایست ســزازین انجام شود، براســاس تعرفه های مصوب 
دولتی قابل پرداخت است. تعرفه زایمان سزارین برای بارداری 
حاصل از درمان ناباروری در بخش دولتی و عمومی غیردولتی 
طرف قرارداد با فرانشیز ۱۰درصد تعرفه آن بخش و در بخش 
خیریه و خصوصی با فرانشــیز 3۰ درصد تعرفه مربوط به آن 

بخش تحت پوشش سازمان های بیمه گر پایه است.
او در تشــریح بیمه رایگان مادران باردار و فرزندشان، تصریح 
کرد: طبق قانون جوانی جمعیت، خانم های باردار فاقد بیمه، 
می توانند به صورت رایگان بیمه شوند. این درحالی است که 
طبق قوانین، بیمه شدن با رعایت شرط خانوار است، اما مادر 
باردار از این موضوع مستثنی شــده وحتی یک روز به زایمان 
و یا همان روز زایمان می تواند با مراجعه به دفاتر پیشــخوان 
و ارائه مــدارک مربوطه، به صورت رایگان بیمه شــود. فرزند 
وی نیز تا پنج ســالگی می تواند از خدمــات بیمه ای رایگان 

استفاده کند.

بـا یـورش کوویـد-۱۹ در جهـان، سیسـتم های 
بهداشـت و درمـان دنیـا بـر آن شـدند پادزهـر 
آن را پیـدا کننـد. بی تردیـد اقـدام مهـم مقابـل 
ایـن ویـروس طغیان گـر، سـاخت واکسـن بود؛ 
واکسـنی کـه بـا توجـه نادانسـته های بشـر از 
ویـروس، سـاخت آن چنـدان آسـان نبـود و بـا 
توجه بـه تقاضای بـالای دنیـا، چنـدی نپایید به 
موضوعی »سیاسـی« بدل گشـت و هنوز هم که 
هنـوز اسـت، دسـت بسـیاری از کشـورها بویژه 

کشـورهای فقیـر از آن کوتـاه اسـت...
به گزارش ایسـنا، جهـان در مقابل پاندمـی قرار 
گرفته بود که روز به روز بـر تعداد جانباختگانش 
افزوده می شد و بنابراین سیستم های بهداشت و 
درمان مجبور بودند بـرای نجات بشـر از عصیان 
ایـن ویـروس، دسـت بـه کار شـوند و هـر چـه 
سـریع تر واکسن سـازی را آغـاز کننـد. بر همین 
اسـاس بـود کـه سـازمان بهداشـت جهانـی نیز 
اجازه داد تا فازهای تولید واکسـن خلاصه شـود 
و واکسن سـازی علیه پاندمی قرن سـرعت گیرد 
تا بتـوان نوش دارویی برای جلوگیـری از تراژدی 

افزایـش مرگ هـای کرونایـی به دسـت آید.
بر همیـن اسـاس بود کـه کشـورها بـرای تولید 
واکسـن کرونـا دسـت بـه کار شـدند و موفق به 
تولیـد اولیـن واکسـن ها علیـه ویـروس تـاج دار 
شـدند. در کشـور ما هم اعلام شـد بـرای تامین 
واکسـن کرونـا چهـار مسـیر اصلـی در پیـش 
گرفته می شـود؛ تولیـد داخلـی واکسـن، تولید 
مشـترک بـا واکسن سـازان مطـرح دنیـا، خرید 
از واکسن سـازان خارجـی و همچنیـن خریـد 
واکسـن از سـبد کووکس به عنـوان مجموعه ای 
کـه بـرای توزیـع عادلانـه واکسـن های کرونا در 

سـازمان جهانـی بهداشـت شـکل گرفتـه بود.
ماجـرای تامیـن واکسـن کوویـد-۱۹ در ایـران 
بویـژه در ماه هـای ابتدایـی شـیوع بیمـاری بـا 
حاشـیه هایی همراه بود. پرونده واکسیناسـیون 
کرونـا در ایـران از روزهـای نخسـت تاکنـون 
را در بخـش دوم مصاحبـه تفصیلـی ایسـنا بـا 
دکتـر کیانـوش جهانپـور – سـخنگوی سـابق 
وزارت بهداشـت بـه گفت وگـو نشسـتیم کـه 
در پـی می خوانیـد: دکتـر کیانـوش جهانپـور 
در بخـش دوم گفت وگـوی تفصیلـی خـود بـا 
ایسنا، در تشـریح اقدامات ایران در جهت تامین، 
خرید و تولید واکسـن  کرونـا از ماه هـای ابتدایی 
اپیدمـی در کشـور تاکنـون، گفـت: ایـران برای 
واکسیناسـیون کرونا مطابـق برنامـه اعلامی در 
دی مـاه ۱3۹۹، بـرای ۲۸۰ میلیـون دز واکسـن 
در یـک پروسـه یـک سـاله از بهمـن ۱3۹۹ تـا 

بهمـن ۱4۰۰ تمهیـد و برنامـه ریزی کـرده بود 
تا بلکـه حداقل ۱4۰ میلیـون دُز مورد نیـاز برای 
برنامه یک سـاله محقق شـود. تحقیق و توسـعه 
واکسـن های ایرانـی از فروردیـن ۱3۹۹ کلیـد 
خـورد، مذاکـرات برای تولید مشـترک واکسـن 
بـا کوبـا از تابسـتان ۹۹ آغـاز شـد و بـه نتیجـه 
رسـید، سـهم سـبد کووکس ۱6 میلیون و ۸۰۰ 
هـزار دز واکسـن بـود کـه قـرارداد آن شـهریور 
۱3۹۹ نهایـی شـد و دی مـاه پـول آن البتـه بـا 
حـدود 7۰ روز تاخیـر بعلـت تحریم هـای بانکی 
و نیـاز بـه اخـذ مجـوز از نهـاد تحریـم کننـده 
آمریکایـی، واریز شـد، پیـش بینی هـا و وعده ها 
این بـود که کووکـس قبل پایان سـال شمسـی 
۹۹ اولیـن محمولـه را ارسـال کنـد، امـا حتی تا 
بهار ۱4۰۰ هـم اولین محموله های آن نرسـیده 
بود و محموله ورودی کسـری از آنچه بـود که در 
برنامه کووکس وعده داده شـده بـود.  ایران برای 
واکسیناسـیون کرونا مطابـق برنامـه اعلامی در 
دی مـاه ۱3۹۹، ۲۸۰بـرای میلیـون دز واکسـن 
در یـک پروسـه یـک سـاله از بهمـن ۱3۹۹ تـا 
بهمـن ۱4۰۰ تمهیـد و برنامه ریـزی کـرده بود 
تـا بلکـه حداقـل ۱4۰ میلیـون دُز مـورد نیـاز 
بـرای برنامـه یـک سـاله محقـق شـود.  وی  در 
تشـریح ایـن اقدامات گفـت: مقرر شـده بـود بر 
اساس برنامه ملی واکسیناسیون از بهمن ۱3۹۹ 
در 4 فـاز بـرای بـازه زمانـی یـک سـاله یعنـی تا 
بهمن ۱4۰۰، دو سـوم جمعیت واکسـینه شود. 
شـروع واکسیناسـیون بـا واکسـن اسـپوتنیک 
در دهـه فجـر سـال ۹۹ بـا اولویـت کادر درمـان 
و از بیمارسـتان امـام خمینـی )ره(  آغـاز شـد و 
البتـه وعده هـای طـرف هـای خارجـی بـرای 
تامیـن واکسـن بـا تاخیـر مواجـه بـود؛ اگرچـه 
خوشـبختانه علی رغـم تغییـر دولـت، برنامـه 
واکسیناسـیون ملی و تـداوم آن تغییـری نکرد و 
حتی واکسیناسـیون جمعیت هدف یکی دو ماه 
زودتـر هم محقق شـد؛ بـه طـوری که بـه دنبال 
مجموعه اقداماتی که انجام شـد کشـور زودتر از 
این موعد و در آذر یا دی مـاه ۱4۰۰ به عدد مورد 
نظر رسـید. سـخنگوی سـابق وزارت بهداشـت 
درباره مجموعـه اقدامـات دولت دوازدهـم برای 
خریـد واکسـن کرونـا و برخـی اظهـارات مبنی 
بر تعلـل یا تاخیـر در اقدام بـرای خرید واکسـن، 
گفـت: برخـی دوسـتان از الفاظـی ماننـد »ثبت 
سـفارش« اسـتفاده کردنـد، یـا بـا مقوله آشـنا 
نیسـتند یـا مقـداری بـا واژه هـا بـازی می کنند. 
برخـی افـراد، محموله واکسـنی که امـروز صبح 
پـول آن را پرداخـت می کنیـد و سـه روز دیگـر 

می رسـد را ثبت سـفارش قلمداد قرار می کنند، 
در حالیکه پشـت سـر هر کدام ازیـن محموله ها 
ماه ها مذاکره و توافق و تعیین مسـیر بوده اسـت. 
می دانیـم کـه غیـر از کووکـس، هیچکـدام از 
خریدهـا، پیـش پرداخـت خاصی نداشـت. مثلا 
چیـن از فروردیـن ۱3۹۹ توافق کرده بـود اما هر 
زمان اعـلام می کرد مثـلا 5 میلیون دز واکسـن 
برای ارسـال در دسـترس اسـت، بلافاصلـه پول 
آن را بانـک مرکـزی پرداخـت کـرده و دو تا سـه 
روز بعـد هم طبـق برنامـه پـروازی به دسـتمان 
می رسـید. در مجمـوع قسـمت اعظـم جریـان 
سـازی مذاکرات، تمهیدات، توافقـات و برقراری 
فراینـد تبـادل مالـی و مسـیر ارسـال در دولـت 
دوازدهـم بـا همـکاری وزارت بهداشـت،  بانـک 
مرکـزی ، وزارت خارجـه و... انجام و شـروع شـد 
و به محـض اعلام طـرف خارجـی مبنی بـر ارائه 

واکسـن، پـول واریـز می شـد.
وی در ایـن بـاره افـزود: بـرای خریـد واکسـن 
از چیـن قـراردادی وجـود نداشـت و اساسـا 
ناگفته های جریان اینجا اسـت، چیزی به عنوان 
قـرارداد نداشـتیم بعـد از آن هـم قـرارداد خرید 
وجود نداشـت که دلایل خود را داشـت؛ بلکه هر 
چقدر چین موجـودی تحویل واکسـن داشـت، 
وجه همان پرداخـت و محموله تحویل می شـد. 
ایـن امـر پنهانی نیسـت کـه قسـمت بزرگـی از 
تحویل واکسن ها در دولت سـیزدهم انجام شده 
اسـت، اما نبایـد اقدامات دولـت دوزادهـم را هم 
نادیـده گرفـت. ایـن مایه خوشـحالی اسـت که 
دولت سـیزدهم نیامـد بگویـد تمـام برنامه های 

قبلی حذف شـود و طرحـی نـو دراندازنـد و از نو 
برنامـه واکسیناسـیون و تهیـه و تولید واکسـن 
بنویسـد. ایـن تدبیـر دولـت سـیزدهم بـود کـه 
مسـیری که دولـت دوازدهـم در حوزه واکسـن 
پیـش گرفتـه بـود را ادامـه داد، بـا قـوت هـم 
ادامـه داد و طبعـا زمانـی که کشـور مبـدا بیش 
از 6۰ درصـد جمعیـت خـود را واکسـینه کرده، 
تمرکـز بیشـتری در ارسـال و صادرات واکسـن 
خواهـد داشـت.  ایـن تدبیـر دولـت سـیزدهم 
بود کـه مسـیری کـه دولـت دوازدهـم در حوزه 
واکسـن پیش گرفتـه بـود را ادامـه داد، بـا قوت 
هـم ادامـه داد و تبعـا زمانـی کـه کشـور مبـدا 
بیـش از 6۰ درصـد جمعیـت خـود را واکسـینه 
کـرده، تمرکـز بیشـتری در ارسـال و صـادرات 
واکسـن خواهد داشـت. او با تاکید بر اینکه »اگر 
بگوییـم دولت دوازدهـم یا دولت سـیزدهم هیچ 
کاری نکردنـد، هـر دو ظلم اسـت.«، اظهـار کرد: 
بانـک مرکـزی از فروردیـن ۱4۰۰ اعـلام کرد به 
محـض اعـلام واکسن سـازهای چیـن عـلاوه بر 
روسـیه و هند، آمادگـی پرداخـت وجـه را دارد، 
امـا کـدام واکسن سـاز در چیـن از فروردیـن تـا 
مرداد اعـلام کرده کـه  محموله ای قابـل تحویل 
اسـت و ایـران آن را دریافت نکرده باشـد؟ در بازه 
زمانـی مذکـور، ابعـاد محموله هـا کوچک تـر و 
فاصلـه ارسـال محموله هـا بیشـتر بـوده اسـت، 
زیرا واکسیناسـیون در خود چین در جریان بود. 
بعـد از آن هم که واکسیناسـیون در چیـن به 6۰ 
درصد رسید، متعاقبش سرعت صادرات واکسن 

به ایـران و جهـان هـم افزایـش یافت.

معاون فنی و بهــره برداری ســازمان مدیریت و 
نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران در مورد وضعیت 
ساماندهی ســرویس مدارس در آستانه مهر ماه 

توضیحاتی ارائه کرد.
علی  محتشمی پور در گفت وگو با ایسنا، در مورد 
وضعیت ســرویس  مدارس با توجه به تاکیدات 
آموزش و پرورش مبنی بر حضوری بودن مدارس 
گفت: جلسات زیادی در این باره با مسوولان اداره 
کل آموزش و پرورش شهر تهران در قالب کارگروه 

ماده ۱۸ برگزار کردیم.
وی افزود: در این راســتا چندی پیــش فراخوان 
پیمانکاران متقاضی فعالیــت در حوزه خدمات 
سرویس مدارس را منتشر کردیم و پیمانکاران واجد 
صلاحیت شناسایی شدند و اطلاعات شان در اختیار 
آموزش و پرورش شهر تهران قرار گرفت تا آنها را به 
مدارس ارایا کنند و مدارس نیز پیمانکاران مورد نظر 

خود را انتخاب کنند. 
محتشــمی پور اضافه کرد که در هفته جاری نیز 
فراخوان رانندگان سرویس مدارس را منتشر خواهیم 

کرد تا رانندگان متقاضی به همراه مدارک هویتی و 
مدارک خودرو به دفاتر هماهنگی امور تاکسیرانی 
مراجعه و یا به صورت غیر حضوری اقدام به ثبت 

نام کنند.
به گفته وی ، برای طی کردن فرآیند احراز هویت 
رانندگان متقاضی، اطلاعات رانندگان طبق توافقاتی 
که با پلیس راهور انجام شده در اختیار این پلیس قرار 
داده می گیرد تا صلاحیت رانندگی این رانندگان 
بررسی شود ، بعد از تایید صلاحیت توسط پلیس 
راهور برچسب سرویس مدرســه چاپ و بر روی 

خودرو این افراد نصب می شود.
معاون فنی و بهره برداری سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکسیرانی شهر تهران افزود: امیدواریم تا پایان 
شهریور ماه تمامی فرآیندها طی شده و از ابتدای 
سال تحصیلی شاهد فعالیت ناوگان مجاز سرویس 

مدرسه که برچسب نیز دارند در مدارس باشیم.
محتشــمی پور از والدین و انجمن اولیا و مربیان 
درخواست کرد که نظارت کافی بر روی سرویس 
مدارس داشته باشــند و گفت: تقاضا می شود که 

مدارس فقط با پیمانکاران مجاز قرارداد منعقد کنند 
و اگر سرویس مدرسه ای هست که برچسب ندارد 

مطمئن باشند که این سرویس غیرمجاز است.
وی در مورد نرخ سرویس مدرسه نیز با بیان اینکه 
ما مکلف به رعایت نرخ مصوب شورای شهر هستیم 
گفت: این موضوع در کارگروه ماده ۱۸ نیز بررسی و 
تصویب شد و در قالب قراردادهای سرویس مدرسه 
که بین مدارس و پیمانکاران مختلف منعقد می شود 

اعداد این جداول اعمال خواهد شد.
وی با بیان اینکه در ســال اول فعالیت آموزش و 
پرورش بعد از کرونا شــاهد بروز تبعات این گونه 
تغییرات خواهیم بود، گفت: لذا برنامه ریزی های 
را برای پوشش این موضوع داریم که بر این اساس 
با تصمیماتی که اتخاذ شده در نظر داریم تسهیلات 
ویژه ای برای رانندگان سرویس مدارس اعمال کنیم 

تا افراد ترغیب شوند که در این حوزه وارد شوند.
معاون فنی و بهره برداری سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکسیرانی شــهر تهران  با بیان اینکه برخی از 
والدین خودشان فرزندانشان را به مدرسه می آورد 

و به نوعی نقش سروس مدرسه ایفا می کند گفت: 
حضور فرزند راننده در ماشین ضریب ایمنی و امنیت 
را افزایش می دهد لذا در صورتی که والدین تمایل 
داشته باشند می تواند در قالب سرویس مدرسه  ثبت 
نام کنند و علاوه بر فرزند خود دانش آموزان دیگر 
را جابجا کنند و این مسئله سبب می شود علاوه 
بر توسعه شبکه سرویس مدرسه بین اولیا، ناوگان 
سرویس مدرسه توسعه یافته و ایمنی و امنیت نیز 

افزایش یابد.
وی از پیشنهاد ارایه تســهیلات ویژه به رانندگان 
سرویس مدرســه خبر داد و گفت: این تسهیلات 
داخل شــهرداری قابل اعمال است و از انجایی که 
سرویس مدرســه فعال جزو حمل و نقل عمومی 
محسوب می شود، می تواند از تخفیف 7۰ درصدی 
طرح ترافیک برخوردار شود و همچنین سهمیه 
سوخت برای ســرویس مدارس از طریق اتحادیه 
تاکسیرانی شهرهای کشــور به ناوگان سرویس 
مدرسه اختصاص یابد که این دو مشوق می تواند به 

توسعه ناوگان سرویس مدرسه کمک کند.

ناگفته های پرونده واکسیناسیون کرونا در ایران 
و ماجرای یک توییت جنجالی

۲ پیشنهاد تشویقی برای رانندگان سرویس مدرسه

1۵ درصد سالمندان کشور
 »تنها« هستند

یک متخصص حوزه سالمندی ضمن بررسی نقاط قوت و ضعف عملکرد 
دستگاه ها در حوزه سالمندی، پیشنهاداتی برای بهبود عملکرد نهادها 

در راستای ارتقای وضعیت سالمندان کشور ارائه کرد.
حسین نحوی نژاد در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به سوالی درخصوص 
وضعیت حوزه سالمندی در کشور، بیان کرد: سالمندی پدیده خاصی 
است که مخصوص کشور ما نیست و در دنیا جمعیت به سرعت به سمت 
سالمندی پیش می رود؛ به عبارتی باتوجه به وضعیت امید زندگی بالاتر، 
سطح بهداشت بهتر و کاهش موالید، درصد جمعیت سالمندان بالا 
می رود اما در ایران وضعیت خاصی حاکم است؛ به طوریکه شیب افزایش 
درصد جمعیت سالمندان حتی از کشورهای منطقه نیز بیشتر است و 
شاید تا ســال ۱43۰ حدود ۲۰ میلیون )یک چهارم جمعیت ایران( 

سالمند داشته باشیم.
وی با بیان اینکه فرهنگ ایران به گونه ای است که به سالمندان احترام 
گذاشته می شود، بیان کرد: معمولا قوه مقننه و مجریه به سالمندان 
عنایت دارند و به طرح ها و لوایح مرتبط با این حوزه "نه" گفته نمی شود. 
به نظر یکی از نقاط قوت حوزه سالمندان تدوین سند ملی سالمندان 
است. همچنین در قوانین بازنشســتگی به تکریم و منزلت افراد نیز 

توصیه شده است.
این متخصص حوزه سالمندی یادآور شــد: اما آنچه باید بهبود یابد، 
وضعیت مراقبت سالمندان است؛ البته ناگفته نماند که طی سال های 
اخیر اقدامات خوبی از جمله تربیت پزشکان، افزایش رشته های پزشکی 
حوزه سالمندان، اقدام مراکز علمی و کاربردی در راستای تربیت مراقبان 
سالمندان و گسترش وضعیت مراقبت سالمندان توسط وزارت تعاون، 

وزارت بهداشت و سازمان بهزیستی انجام شده است.
وی با بیان اینکه ســالمندان نیازمند مراقبت هــای خاصی از جمله 
نگهداری، تکریم، پر کردن اوقات فراغت، خدمات بهداشتی و درمانی و 
طب سالمندی هستند، نداشتن برنامه برای سلامت سالمندان را یکی 
از مشکلات حوزه سالمندان عنوان کرد و افزود: سند ملی سالمندان 
تدوین شده و موردتصویب هیات دولت قبلی قرار گرفته اما آنچه که به 
طور واضح دیده می شود این است که ما درباره پیشگیری از بیماری های 
مزمن دوره سالمندی از جمله دیابت، فشارخون بالا، مشکلات عضلانی 
و استخوانی و سرطان ها و... برنامه غربالگری خاص نداریم. عملا منتظر 
می مانیم که عوارض خاصی فرد را درگیر کند و سپس به دنبال مبارزه با 
بیماری ها هستیم. این درحالیست که مبارزه با بیماری ها نه تنها فرد را 
به حالت اولیه خود بازنمی گرداند بلکه بسیاری از منابع بودجه ای را هم 

در بر می گیرد.

قرق های اختصاصی امروزه از نظر بسیاری از 
دولت ها و سازمان های بین المللی مرتبط با 
محیط زیست از مهم ترین مدل های حفاظت از 
تنوع زیستی و روشی غیر قابل انکار برای توسعه شبکه های ملی 
حفاظت محسوب می شوند. سرپرست دفتر حفاظت و مدیریت 
حیات  وحش از وضعیت خوب قرق های فعلی کشور خبر داد و 
گفت: در حال رایزنی با سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 

برای احداث قرق های جدید هستیم.
به گزارش ایسنا، قرق های اختصاصی حیات  وحش، یکی از انواع 
الگوهای مدیریتی مناطق حفاظت شده دنیا هستند. به گفته 
حسن اکبری - معاون محیط  زیست طبیعی سازمان حفاظت 
محیط زیست - افزایش تعداد قرق های اختصاصی در کشور 
ضروری است و امکان افزایش این قرق ها کاملا در کشور وجود 

دارد و اهمیت افزایش آن ها نیز بسیار بالا است.
اکبری حفاظت به روش فعلی را درست ندانست و گفت: به طور 
قطع بخش قابل توجهی از تنوع ژنتیکی کشور را در این حالت از 
دست خواهیم  داد. در بهترین حالت می توانیم در حد توان تعداد 
زیستگاه ها برای گونه های متفاوت را افزایش دهیم. نیروی کافی 
برای افزایش تعداد مناطق حفاظت شده در کشور نداریم و به 
این دلیل باید به سراغ روش های مشارکتی یا روش های بخش 
خصوصی برویم. یکی از این روش ها که بستر تحقق آن در کشور 
فراهم است، قرق های اختصاصی است و لازمه برخورداری 
از جمعیت سالم تری از گونه ها در زیستگاه ها، بهره گیری از 

روش های تکمیلی برای حفاظت است.
غلامرضا ابدالی در گفت و گو با ایسنا به آخرین وضعیت قرق های 
اختصاصی اشاره و اظهارکرد: در حال حاضر پنج قرق اختصاصی 
در سطح کشور داریم و تعدادی نیز در حال آماده سازی هستند 
چراکه ابتدا باید موافقت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری را 
دریافت کنیم سپس از شورای عالی محیط زیست برای قرق 
مجوز بگیریم. این قرق ها در حال حاضر در مرحله موافقت 
سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری هستند و باید رایزنی هایی با 
سازمان برای حل مشکل انجام دهیم. به همین دلیل هنوز ابدالی 
درباره این درخواست ها توضیح داد: درخواست ها را بررسی  و 
پرونده ها را تکمیل کرده ایم اما هنوز از سازمان منابع طبیعی و 

آبخیزداری کشور مجوز نگرفته ایم

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی خدمات سلامت 
و درمان را از مسائل دارای اولویت بالا برای همه اقشار 
مردم توصیف کرد و با اشاره به اینکه امروز مردم 
دچار مشکلاتی هستند گفت: نباید مردم در حوزه درمان، دچار 
تکدرخاطر شوند. 5۰ درصد سلامت مردم کشور به عهده سازمان 
تأمین اجتماعی است. البته وضعیت درمان سازمان رو به بهبود است 

و رویکرد تحولی و جهشی را در این حوزه دنبال می کنیم.
سازمان  مدیرعامل  موسوی  میرهاشم  ایسنا،  گزارش  به 
تأمین اجتماعی در جلسه »بررسی چالش ها و تبیین اهداف و 
برنامه های بخش درمان« که با حضور ویدئوکنفرانسی مدیران 
درمان تأمین اجتماعی استان ها برگزار شد، ضمن تسلیت ایام اربعین 
حسینی و آرزوی بهره مندی از فیوضات این ایام و نیز گرامیداشت 
هفته دولت؛ اظهار کرد: روز پزشک و روز داروساز را به مجموعه کادر 
درمان کشور به ویژه همکاران شاغل در این حوزه در سازمان که بار 
بسیار سنگینی را در عرصه سلامت به دوش می کشند، تبریک و 
تهنیت عرض می کنم. چنین روزی را باید به کسانی که در مسیر 
خدمت رسانی به مردم قرار گرفته اند تبریک گفت، آن هم خدمتی 

که در آن مسئله سلامت و حفظ حیات انسان ها مطرح است.
وی افزود: خداوند به پزشکان و کادر درمان و داروسازان عنایت کرده 
و آنها را در این مسیر قرار داده و این نعمتی است که خداوند به آنها 
عطا کرده است. در واقع خداوند برخی را انتخاب کرده و مثل خودش 
قرار داده است؛ چرا که طبیب اصلی خداوند است و در روایت داریم 

که »ان الله عزوجل الطبیب، و لکنک رجل رفیق«.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی در ادامه گفت: روایت از امام صادق 
علیه السلام داریم که می فرماید اگر به نفست بپردازی چیزهایی به تو 
می دهیم. آن چیزها چیست؟ قدرت تشخیص بیماری. ببین چطور 
به نفست پرداختی که این مسیر برایت تعیین شده است. ممکن است 
استثنائاتی باشد اما کلیتش همین است. این ها مسئله کمی نیست و 
پزشکان باید مفتخر باشند که خداوند آنها را در مسیر حیات بخشی 

دیگران قرار داده است.
موسوی، ضمن تشکر از کارکنان تأمین اجتماعی بابت خدمت رسانی 
به مردم، تأکید کرد: این مطالب بسیار مهم است و اگر چنانچه درست 
جا نیفتد، بقیه مسائل هم به سرانجام نمی رسد. این نگاه به مسئله 

درمان باید در کل حوزه سلامت حاکم شود.

وزیر آموزش و پرورش گفت: در ســفرهای 
استانی تاکنون بیش از ۲۸ هزار میلیارد تومان 
برای پروژه های نیمه تمام تصویب شده که 

بخشی از آنان تخصیص نیز پیدا کرده است.
یوســف نوری، امروز جمعه 4 شــهریور در 
خطبه های پیش از نماز جمعه بیرجند با درود 
به ارواح شهدا و معلمان و دانش آموزان شهید، 
گفت: رئیس جمهور به مردم خراسان جنوبی 
سلام رسانده و اذعان داشــتند هر استانی 

محصولی دارد  و محصول خراسان جنوبی فرهنگی است.
به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه معلمان خراسان جنوبی سرآمد هستند، تصریح کرد: شهید 
رجایی و شهید باهنر معلم بوده و شهید بهشتی نیز کارمند آموزش و پرورش بود؛ این سه شهید 

سه ضلع مثلث تعلیم و تربیت بودند.
نوری با بیان اینکه شهید رجایی در حوزه تربیت معلم کار می کرد؛ شهید باهنر در تربیت دانش 
آموز و شهید بهشتی در تدوین محتوای درسی فعال بود، ادامه داد: این شهدا دانش آموزان را در 
رژیم ستم شاهی برای انقلاب آماده می کردند و نمی توان تصوری جز شهادت برای آنان داشت.

وی بیان کرد: اکنون ایران در حوزه سلول های بنیادی یکی از قله های جهان است و زنده یاد 
سعید کاظمی آشتیانی؛ بنیانگذار این عرصه یک معلم بود که اعتقاد داشت هرچه دارد از دوران 

معلمی است.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه ایران اکنون در ردیف سه کشور اول دنیا در این حوزه است، 
افزود:  شهید حسن تهرانی مقدم نیز که پدر موشکی ایران است فارغ التحصیل دانشگاه تربیت 

دبیر  شهید رجایی بود.

وزیرآموزشوپرورشخبرداد:

تصویب بیش از 28 هزار میلیارد تومان برای 
پروژه های نیمه تمام آموزشی کشور

درخواست 13 استان برای ایجاد 
قرق اختصاصی محیط زیستی

افزایش آمار نسخ الکترونیک به 
بیش از 90 درصد طی یکسال اخیر

خبر

خبر

خبر
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کاغذ جامعه

گفتـه می شـود بیـش از پنجاه درصـد افرادی کـه عنوان 
بیمـه کارگـر سـاختمانی یـا قالیبافـی را دارنـد عمـلا این 
اسـتحقاق را نداشـته و شـغل دیگـری دارند. بـه همین 
ه هـای تامین اجتماعـی مدتـی  رگا زرسـی کا علـت با
اسـت طبق قانـون پالایش، افـرادی را کـه به هـر دلیلی 
مشـمول ایـن قانـون نمی شـوند را شناسـایی کـرده و 
کارگـر واقعـی را جایگزیـن می کنـد. یعنـی بـه ازای هـر 

دو نفـری کـه خـارج می شـوند، یکـی بیمـه می شـود.
میـن  زمان تا مـل سـا در جلسـه روز گذشـته مدیرعا
اجتماعـی در کرمـان، نماینـده کارگـران سـاختمانی از 
وجـود 12 هـزار کارگـر سـاختمانی واقعـی و در انتظـار 
بیمـه خبـر داده اسـت. اینکـه آقـای جلالـی از تقاضـا 
بـرای 2500 کارگـر در رفسـنجان می گویـد جـای تعجب 
دارد. مگـر می شـود اسـتان پهنـاور کرمـان 12 هـزار 
کارگـر سـاختمانی واقعـی در انتظـار بیمه داشـته باشـد 

و 2500 تـای آن در رفسـنجان باشـند؟ 
قطعـا یـک جـای کار می لنگـد. یـا بـه او آمـار اشـتباه 
داده اند یـا افـراد موصـوف کارگر باغـات پسـته) املاک 
کشـاورزی( و چاههـای کشـاورزی هسـتند و یـا سـایر 
یـن کارگـران  نـه ا مـوارد. هزینـه بیسـت درصـد ماها
حـدود دو میلیـارد تومـان می شـود کـه لازمـه پرداخت 
نـه شـهرداری  نـی ماها آن، درآمـد 1۴ میلیـارد توما
رفسـنجان از محـل صـدور عـوارض پروانـه سـاختمانی 
اسـت که با توجـه به آمـار سـاخت و سـاز، چنیـن پولی 

را نـه شـهرداری رفسـنجان دارد و نـه دولـت متقبـل 
می شـود و لـذا نمی شـود از جیـب سـایر بیمه شـدگان 

هزینـه سـایر افـراد را پرداخـت کـرد.
از همـه مهمتر باید بررسـی شـود کـه در این شهرسـتان 
در حـال حاضر چـه تعـداد بیمه شـده کارگر سـاختمانی 
وجـود دارد و آنـگاه مشـخص خواهـد شـد کـه یارانـه 
غیرمسـتقیم  تامیـن اجتماعـی بـه شـهر رفسـنجان چـه 
مقدار اسـت. لـذا لازم اسـت شـعبه های هر شهرسـتان 
بـه طـور مسـتقل ایـن مهـم را بررسـی و راسـتی آزمایی 
کننـد و مبـادا کـه روسـای شـعب شهرسـتانی بـه جـای 
دفـاع از سـازمان متبـوع خـود، در زمیـن نماینـدگان 

بـازی کننـد.
آقـای جلالـی همچنیـن در بخشـی از سـخنان خـود از 
خشکسـالی و پیامـد آن آسـیب بـه کشـاورزی گفتـه و 
خواسـتار آن شـده اسـت کـه بیمـه افـراد آسـیب دیـده 
توسـط تامیـن اجتماعـی برقـرار شـود کـه درخواسـتی 

کامـلا غیرفنـی و خسـارت زا اسـت.
روسـتائیانی که دچار خشکسـالی یا آسـیب ناشـی از آن 
شـده اند نیـاز بـه حمایـت دولتـی و همچنیـن حمایـت 

بیمـه ای صنـدوق بیمـه روسـتاییان و عشـایر دارند.
یتـی بـه صنـدوق  ه حما ننـد گذشـته نـگا یسـتی ما نبا

میـن اجتماعـی داشـت. تا
 در دوره پاندمـی کرونـا هـم ایـن اشـتباه بـزرگ انجـام 
شـد و نـگاه دولـت بـه ایـن سـازمان بـه نـگاه حمایتـی 

تبدیـل گشـت.
نکتـه مهـم اینکـه یک میلیـارد یـورو از صندوق توسـعه 
ملی بـرای مبارزه بـا ایـن پاندمـی اختصـاص یافت ولی 
لـی کـه  لـی بـه ایـن صنـدوق پرداخـت نشـد، در حا ریا
ایـن صنـدوق بخـش مهمـی از بـار بیمـاری را برعهـده 
داشـت. طبق سـرفصل های سـلامت ملـی، بـار بیماری 
و خشکسـالی بـر دوش دولـت هاسـت نـه مـردم و از 
آنجـا کـه منابـع تامیـن اجتماعی ملـی و مردمی اسـت، 
نبایسـتی در بحرانهـا و بلاهایـی ماننـد پاندمـی از جیـب 

مـردم و بیمـه شـدگان هزینـه شـود.
 انتظـار مـی رود هر چنـد کـه نماینـده محترم رفسـنجان 
از نظـری فکـری و عقیدتـی در اردوگاه سیاسـی طیـف 
کـم بـر تامیـن اجتماعـی قـرار دارد، یادشـان باشـد  حا
کـه ایـن صنـدوق بیـن النسـلی و متعلـق بـه حق النـاس 
اسـت و نمی شـود حق بیمـه فـردی دیگر را بـرای فردی 
دیگـر هزینـه کـرد یـا انتقـال داد و یـا مجـوز جدیـدی 

بـرای بیمـه افـراد موصـوف صـادر کـرد.
از   مقامـات تامیـن اجتماعـی و به خصـوص تیـم جدیـد 
د  مـدا ننـد کمیتـه ا یتـی ما د حما ز یـک نهـا هـم کـه ا
نتظـار مـی رود کـه تقیـه نکننـد و از منافـع  نـد ا آمده ا
بیمه شـدگان و شـرکا در همـه حـال حمایـت کننـد و 
در چنیـن جلسـاتی بلـه قربان گـو نباشـند و در آسـتانه 
رای اعتمـاد بـه وزیـر رفـاه، اتوبـان بهارسـتان – آزادی 
را در جهـت خواسـته های نماینـدگان تقویـت نکننـد.

ادامهیادداشتازصفحه1
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پارســا پیروزفر در ســی امین سال حضور 
حرفه ای خود، روزهای شکوهمندی را شاهد 
است؛ یک فیلم پرفروش را در سینماها دارد 
و پلتفرم های اینترنتی را نیز با »یاغی« به 

تسخیر خود درآورده است.
به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، هم اکنون 
3۰ سال از روزی که پارسا پیروزفر در نقش 
یک جوان، مقابل دوربین فیلم مجسمه قرار 
گرفت، می گذرد. سال های دانشجویی که 
وی هم زمان با تحصیل، صداپیشــگی هم 
می کرد و توامان موفق شــده بود، خود را 
مقابل دوربین برساند مخصوصا از زمانی که 
وی در سال 74، با بازی در نقش کوتاه شیخ 
سالک فیلم پری، توانست پرمخاطب ترین 

فیلم تا آن زمان خود را تجربه کند.
بویژه آن که وی در همان سال، در ضیافت 
مسعود کیمیایی نیز عهده دار نقش یکی از 
آن جوان ها بود تا اولین بازیگری باشد که در 
یک سال، هم در فیلم مهرجویی بازی کرد 

و هم مقابل دوربین مسعود کیمیایی رفت.
سال 74، برای او بسیار خوش یمن بود چرا 
که سبب شد تا او در یکی از پرمخاطب ترین 
ســریال  آن دهه تلویزیون یعنی در پناه تو 
مقابل دوربین بــرود و اگرچه ممیزی های 
بسیاری به سریال وارد آمد اما حسابی نام او را 
در میان مخاطبان عام بر سر زبان ها انداخت 
تا پروسه تداوم فعالیت او مقابل دوربین، به 

شکل آسان تری دنبال شود.
بلافاصله پس از پایان پخش این سریال بود 
که دیگر سریال مهم کارنامه پیروزفر یعنی در 
قلب من نیز جلوی دوربین رفت تا وی تداوم 
موفقیت های خود را با این سریال تضمین 
کند. در ســال هایی که چشــم رنگی های 
سینما پسند، هنوز نتوانسته بودند به آنتن 
صداوســیما ورود کنند، پیروزفر از طریق 
این دو سریال توانست نظرات بسیاری را به 

سمت خود جلب کند.
به همین دلیل بود که وی پس از پایان این 
سریال و درست در زمانی که محدودیت های 
بسیاری برای او و برخی دیگر از عوامل این 
سریال در تلویزیون رقم خورد، با سیلی از 
پیشنهادات سینمایی مواجه شد به طوری 
که از ســال 76 تا آغاز دهه ۸۰، در 5 فیلم 
مرسدس، شیدا، دختران انتظار، اعتراض و 

دختری به نام تندر مقابل دوربین.

وعدهایکهمحققشد

افزایش اعتبار ساخت 
فیلمخانه ملی ایران

 مدیــر فیلم خانه ملــی ایــران گفت: با 
افزایش اعتبار از سوی سازمان سینمایی، 
عملیات ساخت، توسعه، تجهیز و تکمیل 
ســاختمان فیلم خانه ملی به سرعت در 

حال انجام است.
به گزارش ایرنــا از اداره کل روابط عمومی 
سازمان سینمایی و سمعی و بصری، لادن 
طاهری با اشــاره به افزایش اعتبار ساخت 
فیلمخانه ملی ایــران، در توضیح اهمیت و 
نقش این فیلمخانه برای حفظ و ثبت آثار 
تصویری کشور در دوره های مختلف گفت: 
فعالیت و تلاش برای شناسایی، گردآوری، 
حفظ و عرضه انواع آثار و اســناد کاغذی و 
تصویری و شنیداری کشور )فیلم، عکس، 
پوستر( که بخش عمده ای از میراث فرهنگی 
هر سرزمین و هر قومی است، ذاتا کوششی 
در جهت تداوم، توسعه و اعتلای فرهنگ آن 
سرزمین و مردمانش است. زیرا فیلم ها در 
زمره گنجینه اصلی هویت و فرهنگ مردمان 
به شــمار آمده و به یمن دوگانگی شان در 
تصویر و صدا، منابع اطلاعاتی کم نظیری 
برای انتقال این میراث گران بها محســوب 
می شوند. بر این اســاس میزان امکانات و 
توان فیلمخانه ها، بخش پر اهمیت جریان 
حفظ و نگه داری این گنجینه های ارزشمند 

تلقی می شود.
وی با اشــاره به کم توجهی ها به نیازهای 
فیلم خانه ملی در دولت هــای قبل، افزود: 
فرآیند دشوار و پیچیده حفظ، نگهداری و 
عرضه مواد تصویری - شنیداری و همچنین 
اهمیت توسعه و گسترش این آرشیو ملی 
بود که از سال ها پیش طراحی و ساخت بنای 
جدید و مجهزی برای فیلم خانه ملی ایران را 

به امری ضروری تبدیل کرد. 
توجه دولت به ساختمان فیلم خانه 

ملی بسیار دلگرم کننده است
طاهری بــا اشــاره بــه بازدید ســرزده 
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی به همراه محمد خزاعی رئیس 
سازمان ســینمایی در نخستین روز کاری 
خود، این موضوع را عامل شگفتی و امیدواری 
دانست و گفت: وعده ها و دستورات آقای وزیر 
و رئیس سازمان نسبت به تکمیل و توسعه 
این بنای ملی و همچنین تامین تجهیزات 
مورد نیاز فیلم خانه که نوید توجه بیشــتر 
دولت به اهمیت محافظت و نگهداری اسناد 
و آثار ملی را می داد، اگرچه بســیار دلگرم 
کننده بود، اما محدودیت های مالی همچنان 

نگرانی ها را تداوم می بخشید.

اگرچه نزدیک به 3۰ سال از طراحی و آغاز ساخت فیلمخانه ملی ایران در 
جنب موزه سینما می گذرد، اما هنوز عملیات ساخت و تکمیل و تجهیز 
این مجموعه به حمایت دولت نیاز دارد و سازمان سینمایی افزایش 

اعتبار را در این زمینه در نظر گرفته است.
به گزارش ایسنا، حدود یک سال قبل بود که محمد خزاعی در اولین 
روز کاری خود به عنوان رییس سازمان سینمایی به همراه وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی به بازدید از فیلمخانه ملی ایران رفت و در آنجا 
محمدمهدی اسماعیلی )وزیر( با بیان اینکه بیشتر متوجه حساسیت و 
مخاطره آمیز بودن کار شده است، گفته بود: اگر در حفظ این گنجینه 
و تکمیل آن دقت نکنیم ممکن است آسیبی وارد شود که بعدها تاسف 
بخوریم. بازدید از این مجموعه شوق ما را بیشتر کرد تا آن را بهتر مورد 
بهره برداری قرار دهیم. او اظهار امیدواری کرده بود که با اختصاص اعتبار 
لازم علاوه بر اتمام بخش های باقیمانده، تجهیزات مورد نیاز تامین شده 

و از گنجینه سینمای ایران به شیوه استاندارد محافظت شود.
حالا اداره کل روابط عمومی سازمان سینمایی گزارش داده که با افزایش 
اعتبار از سوی سازمان سینمایی، عملیات ساخت، توسعه، تجهیز و 

تکمیل ساختمان فیلمخانه ملی به سرعت در حال انجام است.  
لادن طاهری - مدیر فیلمخانه ملی ایران - با اشاره به افزایش اعتبار 
ساخت فیلمخانه ملی ایران، در توضیح اهمیت و نقش این فیلمخانه برای 
حفظ و ثبت آثار تصویری کشور در ادوار مختلف گفته است: فعالیت و 
تلاش برای شناسایی، گردآوری، حفظ و عرضه انواع آثار و اسناد کاغذی 
و تصویری و شنیداری کشور )فیلم، عکس، پوستر( که بخش عمده ای 
از میراث فرهنگی هر سرزمین و هر قومی است، ذاتا کوششی در جهت 
تداوم، توسعه و اعتلای فرهنگ آن سرزمین و مردمانش است. چرا که 
فیلم ها در زمره گنجینه اصلی هویت و فرهنگ مردمان به شمار آمده و 
به یمن دوگانگی شان در تصویر و صدا، منابع اطلاعاتی کم نظیری برای 

انتقال این میراث گرانبها محسوب می شوند.

ساخت و تجهیز فیلمخانه ملی 
ایران پس از 30 سال تمام می شود؟

ماندگار در پناه 
انتخاب هایی درست

گروه اجرایی نمایش »پدر« اجرای عمومی این اثر را به زنده یاد داود 
رشیدی تقدیم می کند.

به گزارش خبرگزاری مهر، گروه اجرایی نمایش »پدر« به 
کارگردانی آروند دشت آرای قصد دارد اجرای عمومی این اثر 
نمایشی را به داود رشیدی هنرمند فقید سینما، تئاتر و تلویزیون 

ایران تقدیم کند.
در متن کوتاهی از گروه اجرایی نمایش چنین آمده است:

»داود رشیدی نامی است که در تاریخ هنر ایران ماندگار خواهد 
ماند؛ هنرمندی موفق، بازیگری توانمند، کارگردانی تأثیرگذار و 

بالاتر از همه این ها پدری دوست داشتنی و با محبت.
گروه اجرایی نمایش »پدر« بر آن است که اثر خود را با تقدیم به 

داود رشیدی روی صحنه ببرد.

اجرای عمومی »پدر« 
به داود رشیدی تقدیم می شود

اکبـر نبـوی پژوهشـگر و منتقـد سـینما و تلویزیون 
درباره رویکرد سـازمان های تبلیغی در ورود به حوزه 
برنامه سـازی بر حمایـت از هنرمندان و بسترسـازی 

بـرای حضـور آن هـا در این حـوزه تاکیـد کرد.
اکبـر نبـوی منتقـد، پژوهشـگر و مستندسـاز درباره 
ورود نهادهـای تبلیغـی بـه حـوزه برنامه سـازی بـه 
خبرنـگار مهر بیـان کـرد: امـروزه بـه آسـیبی دچار 
هسـتیم که تحت شـعار زیبای جوان گرایـی کارهای 
بـزرگ را بـه دسـت آدم هـای کوچـک می سـپارند. 
مشـخص اسـت که چنین سیاسـتی آن کار را ضایع 
می کنـد و بـه منافـع عمومـی و حقـوق توده هـای 
مـردم آسـیب می زنـد و مهمترین مسـاله این اسـت 
که ایـن نهادهـا بایـد از چنین آسـیبی پرهیـز کنند.

بستر لازم برای حمایت از هنرمندان
 فراهم شود

وی در پاسـخ بـه اینکـه چـه مقـدار ایـن سـازمان ها 
می تواننـد بـه شناسـایی اسـتعدادها کمـک کنند و 
بسـتر را برای ظهور و بـروز چهره هایی چـون حاتمی 
کیا، آوینـی و ملاقلی پـور فراهـم کنند، گفـت: اینها 
افـرادی خودانگیختـه بودند و بـا انگیزه هـای دینی و 
ملی وارد هنر شـدند. چنین سـازمان هایی می توانند 
کمک کننـد، امـا نمی تواننـد تربیت کننـد. هنرمند 
تربیت کردنـی نیسـت. می توانند زمینه هـای لازم را 

برای حمایـت از چنیـن هنرمندانی فراهم سـازند.
این منتقـد سـینما و تلویزیـون اضافه کـرد: مدیران 
این سـازمان ها بایـد کاری کنند که هنرمنـدان همه 
دل مشـغولی های خـود را به عرصـه تولید برسـانند. 
همـه دسـتگاه های فرهنگـی و هنـری می تواننـد 

چنیـن کاری کننـد و جزو وظایفشـان هم هسـت.
نبـوی در ادامـه دربـاره مولفه هـای مهـم در تولیـد 
محصول هنـری یـادآور شـد: اشـکال و آفتـی که در 
مجمـوع، دسـتگاه های تبلیغی و رسـانه ای کشـور با 
آن دسـت به گریبان هسـتند این اسـت کـه کمتر به 
مسـاله شناسـی، موضوع شناسـی و جامعه شناسـی 

به معنـای درسـت کلمـه توجـه دارند.
وی اضافه کـرد: بسـیاری از فعالیت هـا و کارهایی که 
در حـوزه تبلیغـات دینـی انجام می شـود دسـت کم 
بایـد از ادعایـی کـه دارد فراتـر رود، از پوسـته ظاهر 
عبور کند. شـاید بشـود ادعا کرد ۸۰ درصد این کارها 
بر پایه پسـند فـردی مدیر یـا طیف هایی اسـت که او 
می خواهد آنهـا را از خود راضی نگـه دارد، نه برمبنای 

نـگاه جامعه شـناختی یا مخاطب شناسـی.
به سه »چ« توجه کنند

نبوی عنـوان کرد: اگـر سـازمان تبلیغـات و متولیان 
آن می خواهند بـه تولید آثـار هنـری ورود کنند باید 
به سـه »چ« اساسـی توجـه بنیادین داشـته باشـند؛ 
»چـه بگوید«، »چـرا بگویـد« و »چگونـه بگوید« که 
در مـورد اول یعنـی موضوع شناسـی کنـد. در مولفه 
دوم به دنبال ضرورت ها باشـد که »زمـان«، »مکان« 
و در افقـی بلندتـر ضرورت هـای »ملـی« معنـا پیدا 

می کننـد.
وی اضافـه کـرد: چگونـه گفتـن هـم مولفـه دیگری 
اسـت که بـه زیبایـی شناسـی اثـر مربوط می شـود. 
به این هر سـه، بایـد توامان، همـراه با هم و به شـکل 
پیوسـته توجه کنند. همـه اینها در یـک رده و به یک 
انـدازه مهـم هسـتند. سـازمان تبلیغـات بایـد بیـان 
قرآنـی داشـته باشـد یعنـی فـرم و محتوایـش کاملًا 
درآمیخته اسـت. اینکـه در چـه قالبی، با چـه ابزاری 
و بـا چه نـگاه زیبایـی شناسـی حرفـش را بزنـد، چه 
ادبیاتـی بـه کار ببـرد کـه مخاطبـش را همـراه کند 
خیلـی اهمیـت دارد. اگـر اینهـا را بدانیـم و برایمـان 

مهـم باشـد کار را به دسـت اهلـش می سـپاریم.
ایـن پژوهشـگر و مستندسـاز تصریـح کـرد: هر یک 
از مـا پسـند و گرایشـی داریم امـا وقتـی می خواهیم 
فعالیتـی را سـامان دهیـم کـه قـرار اسـت بـا افـکار 
عمومی مواجهه ای داشـته باشد باید نسـبت به افکار 
عمومـی امین باشـیم و نیاز او را پاسـخ دهـم نه آنچه 
خودمـان دوسـت داریـم. چنـدی پیـش در خـودرو 
رادیـو گوش می کـردم، مـوج آن روی رادیـو فرهنگ 
بـود و حـس می کـردم در زمان هایـی چیزهایـی 
پخش می کند که مشـخص اسـت متناسـب بـا حال 
و هوایی شـخصی و سـلیقه ای اسـت درحالیکه مدیر 
یـک دسـتگاه تبلیغاتی اصـلًا حـق ندارند متناسـب 
بـا میـل و سـلیقه شـخصی خـودش برنامه سـازی و 

فعالیـت کند.
وی اضافه کـرد: اینها دسـتگاه های عمومی هسـتند 
و باید متناسـب با جامعـه رفتـار کنند. البتـه معتقد 
به این نیسـتم که بایـد به دنبـال افـکار عمومی رفت 
و هرچـه جامعـه خواسـت بـه او داد امـا بایـد بتوانـد 
نیازسـنجی کند. متناسب با آن بسـته های تبلیغاتی 
داشـته باشـد که به جـان تـوده مخاطب بنشـیند. از 
چهره هایـی اسـتفاده کنـد که آزمـون پـس داده اند.

سریال های ماندگاری که در بستر
 مفاهمه و تعامل شکل گرفت

نبـوی دربـاره هنرمنـدان بـا سـابقه ای کـه آثـار 
مانـدگاری در تلویزیون یا سـینما داشـته اند اما دیگر 
نتوانسـته اند مثـل آنهـا را بسـازند توضیـح داد: خود 

صداوسـیما در زمان سیدمحسـن مهاجرانـی معاون 
وقـت سـیما سـریال هایی بـه تولید رسـاند کـه جزو 
آثار مانـدگار بـود. بخشـی در زمـان حضـور خودش 
پخش شـد و برخی هـم شـکل گیری اش در زمان او 
بود و بعدهـا به پخـش رسـید. سـریال هایی از جمله 
مختارنامـه، یوسـف پیامبـر، شـهریار، شـب دهـم و 
بسـیاری از آثـاری کـه مـورد توجـه مخاطـب قـرار 

گرفـت از ایـن دسـت بود.
وی دربـاره شـرایط تولید ایـن آثار بیـان کـرد: اینها 
در بسـتر یک مفاهمه و تعامـل و گفتگوهای طولانی 
میان هنرمندان آثار با و مدیران سـیما شـکل گرفته 
بـود. هـم بـه لحـاظ فـرم و محتـوا و هـم مضمـون 
بـه وحـدت رسـیده بودنـد. مرحـوم دری در همیـن 
تلویزیون دو سـریال کار کرد که یکی کیف انگلیسی 
محصـول دوره مهاجرانـی و دیگـری کلاه پهلـوی 
اسـت کـه خـارج از ایـن دوره بـود. می تـوان کیفیت 
ایـن دو سـریال را هـم کنـار هـم گذاشـت کـه یکی 
محصـول همـان مفاهمـه بـود و دیگـری محصـول 
یـک رهاشـدگی بـود. کیانـوش عیـاری سـریالی به 
نـام روزگار قریـب در دوران مهاجرانی سـاخت و این 
سـال ها هم سـریالی به نام ۸7 متر را سـاخته است و 
بایـد خروجی اش را دیـد اما می توان حـدس زد با آن 

زمان بسـیار تفـاوت دارد.
ایـن مجـری و تهیه کننـده گفـت: برگردم به سـوال 
شـما که چرا این هنرمندان دیگر نمی تواننـد آن آثار 
گذشـته خود را تکرار کننـد. اگر همان بسـتر، همان 
دغدغـه منـدی هـا و همـان تـلاش بـرای مفاهمـه 
اتفـاق بیفتـد یـک فضـای فرهنگـی بـرای محصول 

شـکل می گیـرد.
انتخاب مدیرانی که هم عمیق 

باشند هم رسانه بدانند
نبـوی در ادامـه اظهـار کـرد: سـازمان تبلیغـات اگر 
می خواهـد بـه تولیـد محصـولات هنـری ورود کند 
بایـد در وهلـه اول مدیرانـش را بـه درسـتی انتخاب 
کـرده و بـر سـر کار بگـذارد. مدیرانـی کـه عمیـق 
باشـند و زیبایـی شناسـی تصویـر و رسـانه را بدانند 
و بشناسـند. قائـل باشـند بـه اینکـه صرفاً سـفارش 

دهنـده نیسـتند.
وی بـا تاکیـد بـر گفتگـو تصریـح کـرد: محصـول 
هنـری نیـاز بـه گفتگـو و مباحثه هـای بسـیار دارد. 
محصـول هنـری در گعـده بوجـود می آیـد و زمانـی 
کـه می خواهیـم کار ملی کنیـم این گعده ها بیشـتر 
اهمیـت می یابـد. حتماً مدیـری که دغدغـه فرهنگ 
و هنـر داشـته باشـد بهتـر می تواند ایـن گعـده ها را 
بـر اسـاس نیـاز مخاطـب شـکل دهـد. کار هنـری و 
رسـانه ای، دسـتوری و ابلاغـی نیسـت. اگـر هنرمند 
و برنامه سـاز بـا مدیـر فرهنگی و رسـانه ای هـم افق 
نباشـد و درباره اثـر، به نـگاه، بینش و زبان مشـترک 
نرسـند، محصولـی کـه بدسـت می آیـد نـه رضایت 
مخاطـب را در پی خواهد داشـت، نه رضایت سـازنده 

را و نـه رضایت مدیـر را.
این سـینماگر در پایان درباره اینکـه حضور نیروهای 
متعهد چقـدر می تواند جلـوی نفوذ را بگیـرد؟ گفت: 
صرفاً فـرد متعهـد نمی توانـد جلـوی نفـوذ را بگیرد! 
متعهدی که متخصـص باشـد می تواند جلـوی نفوذ 

را بگیرد.

»هنرمند« تربیت کردنی نیست
هر

  م
س:

عک

تهیه کننده سینما و تلویزیون معتقد است: 
اکران آنلایـن و اکران فیلم ها در سـالن های 
سـینما منافاتـی بـا یکدیگـر ندارنـد، امـا 
این شـیوه عرضـه اینترنتـی آثـار، نیازمند 
فرمول های متفاوتـی برای خریـد، نمایش 

و اجـاره فیلـم از سـوی پلتفرم ها اسـت.
بـا  گفت وگـو  در  محمـدی  منوچهـر 
خبرنـگار سـینمایی ایرنـا دربـاره تجربـه 
اکران هـای آنلایـن در دوران کرونـا و تاثیر 
آن بـر سـینمای ایـران اظهـار داشـت: 
طبیعتـاً ایـن شـکل اینترنتـی پخـش 
محتـوا کـه آثـار سـینمایی و مسـتند را 
شـامل می شـود، به عنـوان یـک هنجـار 
نمایشـی هـم در کشـورهای دیگـر و هـم 
در کشـورِ ما جـا افتاده اسـت. این بخشـی 
از رونـد و پیشـرفت تکنولوژی سـت کـه 
گریزناپذیـر اسـت و همـان طـور کـه 
می بینیـد در کشـورهایی کـه صاحـب 
سـینمای قوی هسـتند و از نظـر تولیدات 
سـینمایی، چندیـن برابر مـا تولیـد دارند، 
VOD(بسـیار  پلتفرم هـای وی ادُیِ )
قـوی بـه راه افتاده انـد کـه هـم در عرصـه 
محتـوای غیر نمایشـی و هـم محتـوای 
نمایشـی، به شـدت فعال انـد، به نحـوی 
که تا حـدودی عرصـه را برای شـیوه اکران 
سـنتی در سـینما تنگ کرده اند. استقبال 
مخاطب به ویژه نسـل جوان، به این شـیوه 
اکـران آنلاین یا اینترنتی زیاد شـده اسـت 
اما یکی از آسـیب های جدی که در کشـور 
ما وجـود دارد و اگر چاره اندیشـی نشـود و 
زیرسـاختی برای آن تعبیه نشـود، شـاهد 
ادامـه  اکـران آنلایـن و فعالیـت پلتفرم هـا 
با یک مشـکلِ مزمـن به نام حـق مالکیت، 
نشر و تکثیر اثر )Copyright (هستیم.

تهیه کننده فیلم سـینمایی حوض نقاشـی 
درباره مشـکل قاچاق فیلم های سـینمایی 
در فضـای پخـش اینترنتـی توضیـح داد: 
زمانی کـه یـک فیلم سـاز فیلـم خـود را به 
سـینما می دهـد، به احتمـالِ ۹۰ درصـد 
ایـن فیلـم از جایـی سـر در نمـی آورد و 
قاچـاق نمی شـود، یا وقتـی به صداوسـیما 
می دهـد، می داند که در صداوسـیما پخش 
می شـود، امـا در پلتفرم های اکـران آنلاین 
ایـن طـور نیسـت؛ از آن جایی که مـا به طور 
کلـی عضـو جامعـه معاهـده جهانـیِ کپی  
رایـت نیسـتیم، نمی توانیـم هیچ گونـه 
اعتـراض، محاکمه یـا طرح دعـوی حقوقی 
داشته باشـیم، در صورتـی که سال هاسـت 
بسـیاری از محصولات نمایشـی ما به شکل 

فاجعه آمیـزی غـارت می شـوند. ایـن یکی 
از مشـکلات زیرساختی سـت کـه اگر حل 
شـود تا حدودی اطمینان صاحبـان محتوا 

و آثـار نمایشـی جـذب می شـود.
وی ادامـه داد: بعضـی از فیلم هـا موجـی 
بسـیار بلند امـا کوتاه مـدت و بعضـی دیگر 
موجـی کوتـاه امـا بلندمـدت دارنـد، ایـن 
تفاوت آثار نمایشـی یا مسـتند اسـت. باید 
اهالی سـینما یـا تولیـد محتـوا بپذیرند که 
چه بخواهیم، چه نخواهیـم، چه خوش مان 
بیایـد، چه نیاید، اساسـا رابطه بین سـازنده 
یا صاحب اثـر با مـردم، نوعی رابطـه عرضه 
و تقاضاسـت. ایـن یعنـی یـا یک فیلم سـاز 
می تواند و قدرت ایـن را دارد که مخاطبش 
را شناسـایی کرده، برایش برنامه ریزی کند 
و محتوای تولید کند که مخاطب بپسـندد 
و بابـتِ آن هزینـه کنـد و دسـت آخر در 

سـینما یا پلتفـرم آن را منتشـر کند.
اکران آنلاین می تواند به کمک 

ترافیک تولید فیلم در ایران بیاید
محمـدی عنوان کـرد: اگـر بنا بر این باشـد 
که فیلم سـاز فیلمی را برای برآورده شـدن 
خواسـته های شـخصی و تجربه گرایـیِ 
خود بسـازد، لزوماً دیگـر نباید ایـن توقع را 
داشته باشـد کـه مخاطـب به شـکل عـام یا 

خـاص از آن اثـر اسـتقبال کند.
تهیه کننـده فیلـم سـینمایی طـلا و مـس 

دربـاره حمایت اکران های آنلاین از سـینما 
بیان کرد: این کـه اکران آنلایـن می تواند به 
کمـک ترافیک تولید فیلـم در ایـران بیاید، 
امر پسـندیده ای  اسـت. زیرا شـاید تا پیش 
از کرونـا، سـاخت سـالن سـینما بازدهـیِ 
مناسـبی داشـت، ولـی بـا تـورم موجـود، 
اساسـاً سـاخت سـالنِ سـینما دیگر صرفه 
اقتصادی نـدارد؛ جـدا از قیمت زمیـن، بنا، 
تجهیزات و ابزار نمایشـی را بایـد وارد کرد. 
ساخت سینمای تک سـالنی دیگر منطقی 
نیسـت و بایـد پردیس هـای سـینمایی در 
مجتمع هـای تجـاری سـاخت کـه قیمت 
بلیت سـینما را گران خواهد کـرد و اگر یک 
سرمایه گذار سرمایه سـاخت یک سینما را 
در بانک ذخیـره کنـد، با توجه بـه نرخ های 
موجود، سـود بیشتری کسـب خواهد کرد.
محمدی ادامـه داد: اگر این رونـد اقتصادی 
تـداوم پیـدا کنـد، طبیعتامًیـل بـه اکـران 
آنلایـن بیشـتر خواهـد شـد. تـا پیـش از 
ایـن اگـر هزینه هـای سـاخت یـک فیلـم 
سـینمایی، بـدونِ نیـاز بـه دکـور، گریـم و 
جلوه هـای ویـژه ایِ خـاص، بیـنِ چهـار تـا 
پنـج میلیـارد تومـان متغیـر بـود، امـروز 
این مبلغ بـه بیـش از ۱۰میلیارد رسـیده و 
عمـلًا بخشـی از تهیه کننـدگان را از دایـره 
خارج می کنـد. بـازار سـینمای ایـران بازار 
محدودی  اسـت؛ الان قیمت بلیت سـینما 

ارزان تریـن قیمـت در جهـان اسـت.

ننده معروف ترکیه ای به دلیل  »گلشن« خوا
اظهار نظر توهین آمیز درباره مدارس دینی با 

حکم قاضی بازداشت شد.
ز دویچه وله، این  یسنا به نقل ا به گزارش ا
ننده 46 ساله چند ماه پیش در جریان  خوا
به  ز کنسرت هایش خطاب  ا برگزاری یکی 
نحراف  رانش به شوخی گفته بود که ا دا هوا
اخلاقی یکی از نوازندگان گروه به این دلیل 
و قبلا به مدارس مذهبی خطیب  است که ا
ز این  می رفته است و در حالی که چند ماه ا
ننده ضمن  اظهار نظر گذشته بود و این خوا
تهام تحریک مردم به نفرت و  عذرخواهی، ا
خصومت را رد کرده است اما این باعث نشده 
که نهادهای قضایی ترکیه از تعقیب قضایی و 

بازداشت او صرف نظر کنند.
مدارس دولتی و مذهبی »امام خطیب« در 
رند و رجب طیب اردوغان  ترکیه فعالیت دا
رئیس جمهور ترکیه نیز در این مدارس تعلیم 

دیده است.
انتشار گسترده ویدئوی اظهار نشر »گلشن« 

در شبکه های اجتماعی ترکیه، موجب خشم 
گروه های اسلامی به خصوص هواداران حزب 
عدالت و توسعه رجب طیب اردوغان شده است.
این خواننده پیش از بازداشت در پیامی اعلام 

کرد که او فقط با همکارانی که سال ها با آنها 
ینکه  ا ز  ا و  کرده  می کند شوخی  همکاری 
حرف های او سوژه بدخواهانی شده که قصد 

دارند جامعه را دو تکه کنند، متاسف است.

بازداشت خواننده ترُک به دلیل 
توهین مذهبی

اکرانآنلاینبهکمکترافیکتولیدفیلمدرایرانمیآید

پلتفرم ها نیازمند فرمول های جدید
گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
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سنا
: ای

س
عک

سرپرسـت گروه تواشـیح الزهرا)س( در تشـریح تازه ترین فعالیت های این 
گروه آیینـی از تولید یـک نماهنگ بـه مناسـبت افتتاح خط ریلی مشـهد 

مقدس به کربـلای معلی خبـر داد.
علـی رمضانـی خواننـده و از فعـالان موسـیقی آئینـی کشـور کـه طـی 
سـال های اخیر سرپرسـتی گروه تواشـیح الزهرا )س( را نیز به عهـده دارد، 
در تشـریح تازه تریـن فعالیت های این گـروه آیینـی توضیح داد: بر اسـاس 
برنامه ریزی هایـی کـه از سـوی شـرکت راه آهن جمهـوری اسـلامی ایران 
صـورت گرفته بـود، همزمان بـا افتتاح خـط ریلی قطـار مشـهد مقدس به 
کربلای معلـی، نماهنگـی را به نام »السـلطان ابالحسـن )ع(« تولید کردیم 

که طـی روزهای گذشـته پیـش روی مخاطبـان قـرار گرفت.
وی افـزود: در ایـن نماهنـگ کـه بـا شـعر سـید کمال هاشـم زاده و حضور 
جمعـی از بهتریـن نوازندگان کشـور تولید شـده، تـلاش کردیم تـا فضای 
متفاوت تـری از آثـار قبلـی گـروه را بـه مخاطبـان ارائـه دهیـم. در همین 
راسـتا فرزند پنج سـاله من بخشـی از خوانندگی کار را به عهـده گرفت که 
گرچـه هماهنگـی اش با فضای موسـیقایی مـورد نظرمان سـخت بـود، اما 
خوشـبختانه به دلیـل حـس و حالی که ایـن قطعه داشـت، توانسـت برای 
ما تجربـه ای متفاوت شـود که امیـدوارم شـنوندگان نیـز از این اثـر راضی 

باشـند.

ایـن خواننـده بیـان کـرد: ایـن اثـر دربرگیرنـده 
بـود.  مـا  بـرای  توجهـی  ویژگی هـای جالـب 
تصویربـرداری نماهنـگ آن هم بسـیار سـخت بود. 
چرا کـه محدودیت های تصویربـرداری در حرم امام 
رضا )ع(، شـرایط ویـژه ای را برای ما رقـم زد که فکر 

می کنم کمتـر گروهی تـا بـه امـروز آن را تجربه کرده باشـد. کمـا اینکه ما 
بـرای تولید اثر موسـیقایی بیـش از ۱۰ روز وقـت صرف کردیم کـه بتوانیم 

شـرایط با کیفیت تـری بـرای سـاخت و تولیـد آن داشـته باشـیم.
سرپرسـت گروه موسـیقی آیینـی الزهـرا )س( در معرفـی عوامل ایـن اثر 
موسـیقایی گفت: عدنان رمضانـی خواننده خردسـال، جواد تلطفی شـاعر 
بخش آذری، مسـعود مفیدی تنظیـم، پیام طونـی نوازنده ویولـن و ویولن 
آلتـو، عرفـان یاملایـی میکـس و مسـترینگ، جاویـد حاجعلـی تصویـر، 
امیرحسـین عسـگری تدوین، حامد ریحانـی مشـاور کارگردانـی از جمله 
افرادی هسـتند که به عنوان گـروه اجرایی در این نماهنگ حضور داشـتند. 
این خواننده دربـاره فعالیت های دیگر خـود در عرصه موسـیقی هم گفت: 
یکـی دیگـری از کارهایـی کـه طـی هفته هـای گذشـته تولیـد آن را آغاز 
کردیم اثـری به نام »مسـافران بهشـت« اسـت که بـر اسـاس برنامه ریزی 

همزمان بـا اربعیـن حسـینی رونمایی می شـود.

ارادت موسیقایی به امام رضا)ع( 
در آستانه افتتاح خط ریلی مشهد-کربلا

خبر
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پروســه تکمیــل 5۲۰۰ طــرح نیمه تمــام 
و جلوگیــری از کلنگ زنــی پروژه های جدید 
در ورزش یکــی از اقدامات قابــل دفاع وزارت 
ورزش از ابتدای آغاز به کار دولت سیزدهم بود. 
طرح هایی که وزارت خانه بــرای تکمیل آن ها 
تنها متکی به منابع دولتی نیســت اما نیازمند 
تامین اعتبــاری در حدود 46 هــزار میلیارد 

تومان است.
به گزارش ایرنا، یکی از بزرگ ترین اقدامات قابل 
دفاع وزارت ورزش از زمان تکیه زدن سید حمید 
سجادی بر کرســی اول این وزارت خانه، اتمام 
کارهای معوقه و تکمیــل پروژه های نیمه تمام 
بود. اقدامی که با هدف افزایش سرانه ورزشی، 
با تحقــق ۱۱۱ درصدی اهــداف میان مدت از 
شهریورماه ســال گذشته آغاز شــد و تا پایان 
اسفندماه سال سال گذشته، 67۱ پروژه ورزشی 
به مساحت 6۰۲ هزار متر مربع تکمیل و آماده 

بهره برداری شد.
۵200 پروژه نیمه تمام ورزشی روی 

دست وزارت ورزش
تحقق تکمیل پروژه هــای نیمه تمام به حدی 
برای وزیر ورزش مهم بود که به گفته سجادی 
یکی از اصلی ترین چالش هایی که در روزهای 
آغازین حضورش در وزارت ورزش با آن روبه رو 
شد، بررسی وضعیت پروژه های نیمه تمام بود 
تا جایی که او در راستای اجرایی کردن دستور 
دولت، کلنگ زنی پروژه های جدید در ورزش را 
متوقف کرد و متعاقب آن گفت: یکی از مهم ترین 
آرزوها، اهداف، برنامه ها و خواسته های مهم ما 
و مطالبه مردم این اســت که کارهای معوقه و 

پروژه های نیمه تمام به اتمام برسد.
وزیر ورزش در گفت وگــوی اختصاصی با ایرنا 
در آســتانه هفته دولت آمار به روزتری از تعداد 
پروژه های نیمه تمــام ورزش ارائه کرد و گفت: 
با توجه به این که بخشــی از پروژه ها به اتمام و 
مرحله بهره برداری رسید، در حال حاضر تقریبا 

5۲۰۰ پروژه نیمه تمام ورزشی داریم.
تامین اعتبارات مورد نیاز وزارت 

ورزش از سه  منبع غیر دولتی
ســجادی که پیش تر عنوان کرده بــود برای 
تکمیل این پروژه ها تنها متکی به منابع دولتی 
نیست در واکنش به میزان اعتبارات لازم برای 
به بهره برداری از طرحه های نیمه تمام و منابع 
خصوصی تامین این هزینه ها گفت: ما از منابع 
مختلفی نسبت به تامین هزینه مورد نیاز برای 
تکمیل پروژه ها اقدام کرده ایم. منابع خصوصی 
اما توسط مشارکت، خیرین و واگذاری تامین 
می شود. مواد قانونی داریم که با استناد به این 
مواد، مثل مــاده ۲7 می توانیــم برای طولانی 

مدت پروژه هــا را اجاره دهیم تــا اجاره کننده 
هم برای پروژه هزینه کــرده، هم آن را تجهیز 
کند و هم تعمیراتــش را انجام دهد. طبق ماده 
۲7 هم می توانیم پروژه های جدید تمام نشده 
را بــه بهره بردار ارائــه کنیم و هــم می توانیم 
اگر مجموعه ناقص اســت یا به دلیل مشــکل 

بهره برداری تعطیل شده، آن را اجاره دهیم.
چانه کوچک اعتبارات استانی برای 

مرمت مجموعه های خارج از سرویس
وی افــزود: در حــال حاضر چندین اســتخر 
شناسایی کرده ایم که مثلا تاسیسات آن خراب 
است و تربیت بدنی اســتان یا شهرستان امکان 
تجهیز یا تعمیر و مرمــت آن ها را ندارند. توجه 
داشته باشید بودجه ای که باید صرف تجهیز و 
مرمت شــود از محل اعتبارات استانی است و 
اگر میزان این اعتبارات کم دیده شــده باشد 
-که متاسفانه همین طور هم هست- استان ها 
نمی توانند سالن ها، زمین های چمن، چمن های 
مصنوعی، استخرها و... را همزمان با هم مرمت 
و بازســازی کرده و به بهره برداری برســانند. 
در بســیاری از نقاط کشــور، نــه  تنها 5۲۰۰ 
مجموعه روی دست مان مانده که تحت عنوان 
پروژه های نیمه تمــام در حال پیگیری برای به 
اتمام رساندن آن ها هســتیم، بلکه بسیاری از 
مجموعه های ورزشی ما هم خارج از استاندارد 
شده و از ســرویس و مدار خدمت خارج شده 

است.
کاهش بودجه عمرانی 3 هزار 

میلیاردی به 6۵0 میلیارد!
وزیر ورزش و جوانــان ادامــه داد: یکی دیگر 
از مشــکلات کنونی ما این اســت که بودجه 

استانی برای تجهیز نداریم و به فکر تامین منابع 
مورد نیاز هســتیم. بهترین منبع هم ۲7صدم 
درصد است از محل ارزش افزوده مالیات است. 
امیدواریم این ۲7صدم درصد را زودتر دریافت 
کنیم و متاســفانه هنوز به دست مان نرسیده. 
البته ابلاغیه آن را دریافت کرده ایم و به زودی 
این اعتبار به ما می رســد و در استان ها توزیع 

می کنیم.
 این را هم بگویم که 4۰ درصد از اعتبار ۲7صدم 
درصد به آمــوزش و پــرورش اختصاص پیدا 
می کنــد از مانــده آن، ۲۰ درصد بــه جوانان 
تخصیص می یابد. مجــددا از مانده آن هم 7۰ 
درصد اجرایی است که اصطلاحا به آن بودجه 
جاری می گوییم که در استان ها پخش می شود. 
3۰ درصد باقی مانده نیز بودجه عمرانی است. 
این بدان معناست که متاسفانه بودجه عمرانی 
عدد بالایی نیست. طبق آخرین ابلاغ رسیده، 
بودجه عمرانی امســال بالغ بــر 65۰ میلیارد 
تومان اســت. در حالی که سال گذشته 3 هزار 
میلیارد تومان بود. با این حال زمانی که بودجه 
7۰ درصد جاری به اســتان ها تخصیص یابد، 
استان ها می توانند از این محل کارهای مربوط 
به تجهیز و نگهداری امکان ورزشــی را انجام 

دهند.
تعطیلی هزار پروژه 

سنگین وزارت ورزش
ســجادی در پاســخ به این ســوال که وزارت 
ورزش برای تکمیل 5۲۰۰ پــروژه نیمه تمام، 
به چه میزان اعتبارات نیازمند است، گفت: در 
این خصوص ۲ الی 3 عدد مطرح اســت. طبق 
گزارشی که از دفتر فنی و مهندسی وزارت خانه 
به دســتم رســیده، این دفتر چیزی در حدود 

۱3 هزار میلیارد  تومــان نیاز دارد تا پروژه های 
فنی مهندســی که نزدیک به 37۰۰ الی ۹۰۰ 
پروژه هست را به اتمام برســند. همین حدود 
هم شــرکت توســعه به من اعلام کرده. چون 
بخشی از 5۲۰۰ پروژه نیمه تمام ورزشی متعلق 
به شرکت توسعه است. صرف نظر از حدود هزار 
پروژه ســنگین ما که در حــال حاضر تعطیل 
هستند، شرکت توسعه حدود ۲۸۰ پروژه فعال 
نیمه تمام دارد که تاکید کرده برای تکمیل آن 
حدود ۱3 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است. 
ضمن این که یک سری مجموعه هم هست که 
اعتبارات اســتانی دارد. پروژه های استانی هم 
چیزی حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان نیازمندند.

بودجه وزارت ورزش
 مأیوس کننده است

وزیر ورزش با تاکید بر بودجــه مورد نیاز برای 
تکمیل پروژه هــای نیمه تمام گفت: پس با این 
حســاب، ۱3 هزار میلیارد تومان برای تکمیل 
پروژه های کوچک ملی دفتر فنی و مهندســی 
وزارت ورزش، ۱3 هزار میلیــارد تومان برای 
تکمیل پروژه های فعال شرکت توسعه و ۲۰ هزار 
میلیارد تومان برای تکمیل پروژه های استانی و 
در مجموع برای تکمیل 5۲۰۰ هزار پروژه نیمه 
تمام، نیازمند 46 هزار میلیــارد تومان اعتبار 
هستیم. این در حالی است که طبق محاسبات 
ما بودجه ای که قرار اســت به دست مان برسد، 
بســیار کمتر از این حرف هاســت و بهتر است 
عدد آن را نگویم که زیاد مأیوس  نشویم. چون 
هفته دولت است و باید حرف های خوب بزنیم. 
اما اگر بنا باشد تکمیل این پروژه ها تنها متکی 
به منابع دولتی باشد، بیش از ۱۰ الی ۱5 سال 

طول خواهد کشید.

تکمیل طرح های نیمه تمام اعتبار 4۶ هزار میلیاردی می طلبد
بودجه وزارت ورزش مأیوس کننده است

ماراتن انتخابات کمیته 
به خط پایان رسید

ماراتن برگزاری انتخابات کمیته ملی المپیک که از چند ماه پیش شروع 
شده با همه کش و قوس هایش به خط پایان رسید تا رئیس چهار سال 
آینده از بین چهار گزینه انتخاب شود؛ رئیسی که تا حدودی مشخص 
است!  به گزارش خبرنگار مهر، مهمترین مجمع انتخابات ورزش کشور 
روز یکشنبه تشکیل می شود تا به واســطه آرای اعضای حاضر در آن، 
تکلیف اعضای هیات رئیسه و هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک برای 
چهار سال آینده مشخص شود.  این انتخابات در شرایطی برگزار می شود 
که طی ماه های گذشته مسئله پیچیده و بغرنج ورزش کشور شده بود 
چرا که هر بار زمانی برای برگزاری انتخابات تعیین شد، یک عذر و بهانه 
مانع از برگزاری آن در موعد مقرر شد. حتی برای آخرین تاریخ مصوب 
)6 شهریور ماه( هم از این »ستون به آن ستون« های زیادی شد تا تعویق 
دوباره به »فرج« برسد اما در نهایت افرادی که خود عامل تمام دلایل و 
توجیهات برای تاخیر در برگزاری انتخابات بودند، تسلیم برگزاری شدند.

ابتدا قرار بود انتخابات کمیته ملی المپیک نیمه اول بهمن ماه ســال 
گذشته برگزار شد اما برگزار نشدن انتخابات تعدادی از فدراسیون های 
المپیکی آن را به ۱7 اسفند ماه موکول کرد. در این فاصله عدم ورود به 
موقع هیات اجرایی کمیته به بحث آیین نامــه و نیازی که به تاییدیه 
مجمع و کمیته بین المللی المپیک )IOC( برای آن وجود داشــت، 
انتخابات را بازهم به تعویــق انداخت. بدین ترتیــب در مجمع فوق 
العاده سوم خردادماه که لغو بازی های آسیایی بهانه تشکیل آن شد، 
6 شــهریورماه به عنوان زمان جدید برای برگزاری انتخابات کمیته 
ملی المپیک مشخص شد. بعد از تعیین این زمان، اقدامات لازم برای 
تشکیل مجمع انتخاباتی در این زمان مقرر مانند تشکیل ستاد انتخابات، 
تعیین زمان نام نویسی از کاندیداها، ارسال دعوت نامه به اعضای مجمع، 
پیگیری ثبت نام و تایید صلاحیت ها نامزدها و.... انجام شد اما در عین 
حال اقداماتی هم انجام نشد که نتیجه آن می توانست دستاویز جدیدی 
برای لغو دوباره انتخابات شود اما برگزاری نشست های محرمانه میان 
افرادی که در انتخابات کمیته ملی المپیک ذینفع هستند، پیش بینی ها 
برای تعویق دوباره این انتخابات را به حداقل ممکن رساند طوری که 

در واپسین روزها چرخش مصلحتی به سمت برگزاری انتخابات شد.
پنجاه و یکمین مجمع کمیته ملی المپیک از ساعت ۱4 روز یکشنبه با 

حضور وزیر ورزش در محل آکادمی ملی المپیک برگزار می شود. 
در مجمع انتخاباتی روز یکشنبه رای گیری برای انتخاب رئیس، دو نایب 

رئیس و هفت عضو هیأت اجرایی انجام خواهد شد.
اسامی کاندیداها به این شرح است:

ریاست
محمود خسروی وفا، فضل الله باقرزاده، مهدی علی نژاد و مجید شایسته

نایب رئیسی
فضل الله باقرزاده، غلامرضا نوروزی، مجید کیهانی، مهین فرهادی زاد، 
عباس اورسجی، حسن رنگرز، مهرعلی باران چشمه، کیکاوس سعیدی

هیأت اجرایی
محمدرضا پوریا، آرش میراسماعیلی، غلامرضا شعبانی بهار، مهرداد علی 
قارداشی، عباس نظریان، مهدی گودرزی، علیرضا سهرابیان، علیرضا 
پاکدل، محمدرضا داورزنی، داود عزیزی، مجید هنرجو، عبدالمهدی 
نصیرزاده، مرتضی قربانی، محسن رضوانی، حمید عزیزی، محمد علیپور، 

جواد داوری، بهداد سلیمی
3۱ نفر برای حضور در انتخابات کمیته ملی المپیک نام نویسی کرده 
بودند اما از میان آنها اسامی هاشم اسکندری، هادی ساعی و بهرام قدیمی 

در فهرست نهایی کاندیداها نیست.
بهداد سلیمی نماینده کمیسیون ورزشکاران است که برای عضویت در 

هیأت اجرائی معرفی شده است.

پیشکســوت تیم فوتبال اســتقلال می گوید 
آبی پوشان پایتخت همچنان تکامل تاکتیکی 

پیدا نکرده اند.
محسن گروسی پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگو 
با ایسنا، درباره پیروزی یک بر صفر آبی پوشان پایتخت مقابل 
مس کرمان در هفته سوم رقابت های لیگ برتر اظهار کرد:  
استقلال هنوز شکل ایده آل خود را پیدا نکرده و فقط نتیجه 
گرفته اســت که فکر می کنم برای هفته های اول تا این حد 
خوب باشــد چون جمع کردن امتیازات خیلی مهم است و 
شاگردان ساپینتو این کار را در دو هفته اخیر انجام داده اند. 
آبی ها فعلا تکامل تاکتیکی پیدا نکرده اند و امیدوارم علاوه 

بر نتیجه گیری، شاهد بازی زیبا از سوی استقلال باشیم.
ایــن پیشکســوت تیــم فوتبــال اســتقلال دربــاره 
موقعیت سازی های آبی پوشان پایتخت در بازی مقابل مس 
کرمان خاطرنشان کرد: شروع مسابقات است و بیشتر مربیان 
دنبال نتیجه گرفتن هســتند و زیبا بازی کردن در اولویت 
نیست. برای اســتقلال خوب اســت که 3 امتیاز بازی های 
هفته های اول را بگیرد و پس از آن بــه دنبال بازی زیبا هم 
باشد. در برخی صحنه ها نمی گذارند موقعیت های استقلال 
به ثمر برسد و گرفتن آفســایدهای بی مورد، باعث از دست 
رفتن موقعیت های آبی پوشــان پایتخت می شــود. اینطور 
مسائل در فوتبال ما بوده است اما در کل نتیجه بازی مطلوب 
بوده است و امیدوارم در ادامه شــاهد روند بهتری از سوی 

استقلالی ها باشیم.

رئیــس کاروان تیم ملی جوانــان والیبال 
عربســتان بعد از شکســت برابر ایران در 
رقابت های آسیایی، ایران را به استفاده از 

بازیکنان صغر سن متهم کرد.
به گزارش ایسنا و به نقل از سایت عربی کوره، تیم ملی 
والیبال جوانان عربســتان در رقابت های آسیا با نتیجه 
ســه بر صفر برابر ایران شکســت خورد. رئیس کاروان 
تیم ملی جوانان والیبال عربســتان بعد از شکست برابر 
ایران در این رقابت ها، ایران را به استفاده از بازیکنان با 

سن و سال غیرقانونی متهم کرد.
باسم منتقل گفت: مشکل بزرگی در رابطه با سن و سال 
بازیکنان وجود داشت. معلوم بود که بعضی از بازیکنان 
ایران تقریبا 3۰ سال سن داشــتند. من با ناظر بازی در 
این زمینه صحبت کــردم و او به من اعــلام کرد که با 
رئیس کمیته مســابقات صحبت کنم و شکایت خود را 

تقدیم بالاترین نهاد کنم تا عدالت اجرا شود.
او ادامــه داد: نباید تنها بــه مدارکی کــه تیم ها ارائه 
می دهند اعتماد شــود. آزمایش های وجود دارد که در 
دو ساعت نتیجه را اعلام می کند. باید از این آزمایش ها 
گرفته شود چرا که ایران سابقه چنین تخلفاتی را دارد. 
کشورهای زیادی مثل اســپانیا و مراکش درباره نقض 
قانون توســط ایران در رابطه با سن و ســال بازیکنان 
شــکایت کرده اند. ما به خــود اطمینــان داریم و اصلا 

سکوت نخواهیم کرد.

استقلال هنوز تکامل تاکتیکی 
پیدا نکرده است

اتهام بزرگ عربستان 
به والیبال ایران

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - صنم، خدای دروغین۲ - امر از 
نپریدن - پیروزی ورزشی، مقابل 
به  منصوب  پارچه كتانی  باخت، 
یمن۳ - مفرد وجنات، بزرگی - 
از حروف یونانی4 - مایه حیات، 
از  مایه روشنایی، مظهر پاكی - 
داد،  و  عدل   - اتمسفر  غلات، 
واقع بینی در عدالت۵ - از فراعنه 
مصر - علم پزشکی - شكننده۶ 

 - عادت  انس گرفتن،  الفت،   -
 - هندی  نیلوفر   - شعر  قافیه 
نوعی  آدمی -  جام معروف7 - 
رنگ مو، رنگ موی فوری - نهی 
كننده - قالی، قرمز آن را به زیر 
بزرگان پهن می کنند، یکی  پای 
از آثار هنری ایرانیان که با دست 
صدو  هزارو   - شود8  می  بافته 
 - انگلیس  طول  واحد   - یازده 
رنگ  - كبود  خروش۹  و  فریاد 
بنادر  از   - داشتن1۰  حضور   -

در  اولاجوان  حکیم  لقب   - نروژ 
NBA - مخفف ناگه11 - جدید 
- طب سوزنی این كشور معروف 
 - كهن  قاره  در  كشوری  است، 
نیستی، سكسكه - طلیعه اعداد، 
عدد نخستین، عدد پیشتاز1۲ - 
از همایون  جمع ناحی - فیلمی 
اسعدیان1۳ - عدد کار خراب کن، 
عددی یک رقمی، عدد خیطی - 
- سو  خواستن  نیایش، حاجت 
آقای  قلیان - همه،  وارونه14 - 
آلمانی، همه را شامل شود1۵ - 
 - ای  رایانه  شبكه  کاغذ کاهی، 

آوردن بدنیا 

عمودی
گاه   - مختصر  خوب   -  1
 - روز۲  پایان  استراحت، 
از  فرانسه،  در  رودی   - پرتلاش 
کلام   - فرانسوی۳  باشگاه های 
پایتخت   - بیزاری  حرف  تنفر، 
برمه 4 - بورس درهم - اشاره 
به نزدیك، ضمیر اشاره - درك۵ 
- جم وارونه - طبیعی - گودتر 
 - رقمی  یك  عدد   - چاله۶  از 
پنبه - سربها -  پنبه دانه، غوزه 
شایعه7 - آغوش، میوه، خشكی 
پایتخت   - فرش، گستردنی   -
نائورو - درخت چنار8 - اثری از 
جی.ام.کوتسیا - مزه۹ - حرف 
 - یونانی  الفبای  از  یونانی،  دوم 

 - مروارید  بیمار، گردنبند  سگ 
نام دخترانه 1۰ - ساحل دریا - 
مژه چشم - نت ششم موسیقی، 
نفی عرب، درون چیزی - نشانه 

جمع، بله شیرازی، بله بی ادب11 
کانادا1۲  در  شهری   - فیلتر   -
 - کالدول  ارسکین  از  اثری   -
بادیه،  فلز  سرخ،  فلز   - صوت 

آثار  از   - دهان   - رسانا1۳  فلز 
سعید نفیسی14 - نفقه - هکر 
ناتمام1۵ - معین ، تعیین شده، 

م  معلو
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خبرخبر

 معاون اول رئیس جمهور مصوبه دولت درباره 
شــرایط ثبت ســفارش، تأمین ارز و واردات 
خودروی سواری کامل در سال ۱4۰۱ را امضا 
و برای اجرا ابلاغ کــرد. به گزارش ایرنا، هیأت 
وزیران در جلسه  ۲6 مرداد امسال با پیشنهاد 
وزارت صنعت، معدن و تجارت مبنی بر صدور 
مجوز برای واردات خودرو با قیمت زیر ۲۰ هزار 
یورو )فوب( با اولویت واردات خودروهای زیر 
۱۰ هزار یورو )فوب( موافقت کرد. به موجب 
مصوبه دولت، تخلیه خودرو بدون ثبت سفارش 
و تخصیص ارز ممنوع است و ارزش گمرکی 
براساس ماده )۱4( قانون امور گمرکی )سیف( 
محاسبه خواهد شــد و خودروهای وارداتی 
تنها در بورس کالا عرضه می شود. همچنین 
کارگروهی با مسئولیت وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و عضویــت وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و سازمان برنامه و بودجه کشور موظف 
است نرخ سود بازرگانی خودروهای وارداتی بر 
حسب ارزش )فوب( را به گونه ای تأمین کند که 
مابه التفاوت قیمت پایه با قیمت پایانی در بورس 
کالا معادل سود عادلانه باشد. کارگروه مذکور 
مجاز به تعیین علی الحساب سود بازرگانی در 
زمان ترخیص و تعیین سود بازرگانی قطعی 
در زمان فروش است. دولت همچنین وزارت 
صنعت، معدن و تجارت را موظف کرد با هدف 
توسعه تولید خودروهای اقتصادی )حداکثر 
۱۰ هزار یورو(، ضمن پیش بینی مشوق های 
سرمایه گذاری و تولید، اقدامات مورد نیاز برای 
هدایت بخشــی از واردات به سمت تولید و 
افزایش ساخت داخل را به عمل آورد. برنامه 
ساخت داخل واردکنندگان موضوع این بند 
باید به تأیید وزارت صنعت، معدن و تجارت 

برسد.
واردات خودروهــای ســواری به صــورت 
ســرمایه گذاری خارجی )با تأیید ســازمان 
سرمایه گذاری خارجی( برای استفاده در شبکه 
حمل و نقل عمومی مجاز است و دستورالعمل 
آن توســط وزارت صمت با همکاری وزارت 

کشور تدوین و ابلاغ می شود.
همچنین واردات خودرو برای شماره گذاری 
در مناطق آزاد تجاری - صنعتی منحصر به 
خودرودهای دو نیرویی )هیبریدی( یا تمام 
برقی اســت و ســرمایه گذاری و راه اندازی 
ایستگاه های شارژ نیز بر عهده واردکنندگان 

خواهد بود.

دزدی منافع ملت 
ایران در خاک و آب 

بی پاسخ نمی ماند
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلــس یازدهم با بیــان اینکه 
مجلس آمادگی دریافت لایحه برای برخورد 
با تخلفات آمریکا در حــوزه خلیج فارس و 
ضمانت اجرایی مصادره نفت آمریکا را دارد، 
گفت: دزدی منافع ملت ایران نه در خاک و 

نه در آب بی پاسخ نمی ماند.
به گــزارش ایرنــا »محمود عبــاس زاده 
مشکینی« درباره لزوم »اقدامی برای توقیف 
و مصادره نفتکش هــای متخلف در خلیج 
فارس با توجه دزدی های دریایی آمریکا در 
۲ سال اخیر و مصادره نفت و بنزین ایران« 
گفت: وقتی که این مناسبات حاکم بر جهان، 
بر روابط بین الملل تحت هژمونی غربی ها 
وجود دارد و به رغم تــلاش ایران برای نگاه 
داشتن یکســری اصول، خود آمریکایی به 
حقوق ملت های مختلف تعرض می کنند، 
کشورهای مستقل مثل جمهوری اسلامی 
ایران چــاره ای جز این ندارنــد جز این که 

مقابله به مثل کنند.
او ادامه داد: بر اســاس حقــوق بین الملل 
این اقدامات حق ما اســت، وقتی آن ها به 
صورت غیرقانونی کشتی های ما را توقیف 
می کنند و ما به طور طبیعی از راه های قانونی 
نمی توانیم برای اعاده حق مان اقدام کنیم 
چرا که همه چیز زیر ســایه این هژمونی 
سیاسی قرار گرفته، طبیعتا باید مقابله به 

مثل کنیم.
عباس زاده مشکینی گفت: من تصور می کنم 
اقدامات سپاه پاسداران می تواند در این حوزه 
بسیار موثر باشــد و قطعا در مواردی از این 

دست تاثیر خود را نیز گذاشته است.
او افزود: در این دســت از موارد، سیاست 
خارجــی ما باید هــم در مســیر میدان و 
هم دیپلماســی هماهنگی نشــان دهد و 
دیپلماسی در خدمت اعاده حق ملت ایران 

باشد.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در پاســخ به این سوال که 
»آیا جای احکام قضایی در ایران مانند فدرال 
آمریکا، برای ضمانت اجرایی مصادره نفت 
آمریــکا در جهت اقدامات پیشــگیرانه به 
منظور جلوگیری از دزدی هــای دریایی 
احتمالــی آمریکا خالی نیســت«؛ گفت: 
مجلس آماده اســت هر لایحه ای از جانب 
قوه محترم قضاییه در راستای تسهیل اعاده 
حق ملت ایران را دریافت و با فوریت آغاز به 
بررسی کند و با توجه به اهمیت موضوع تصور 
می کنم نمایندگان و شاکله مجلس آمادگی 

تصویب این موضوع را دارند«.

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به 
این که جریان خودروسازی در داخل کشور کارنامه موفقی نداشت، 
تصمیم گرفته شد که جهت خواسته مردم به سمت واردات خودرو 

حرکت کند که این تلنگری برای خودروسازان داخلی است.
نصرالله پژمانفر روز شنبه 5 شهریور در گفت وگو با ایسنا با اشاره به مصوبه 
مجلس شورای اسلامی برای واردات خودرو اظهار کرد: ورود مجلس 
برای قانون گذاری جهت واردات خودرو بدان معناست که جریان 

خودروسازی در داخل کشور کار خودش را دقیق انجام نداده است.
او اضافه کرد: جریان خودروسازی در داخل کشور کارنامه موفقی نداشته 
به همین دلیل تصمیم گرفته شد به واردات خودرو گرفت چون مصالح 
مردم در میان بود ما برای تامین خواسته های مردم واردات خودرو را 
مصوب کردیم چه تحرکی برای خودروسازی های داخلی شود این یک 
آغاز است و می تواند ادامه پیدا کرده و به عنوان جریان دائمی هر سال 

انجام شود تا خودروهای داخلی نیاز مردم را تامین کند.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ اضافه کرد: خودروسازان داخلی بجنبند و به 
سمت تامین خواسته های مردم بروند اگر آن ها بتوانند به صورت کمی 
و کیفی خواسته های مردم را تامین کنند طبیعتا هر کالای داخلی را به 

کالای خارجی ترجیح می دهیم.
او خطاب به تولیدکنندگان داخلی خودرو گفت: خودروسازان داخلی 
بدانند که مجلس شورای اسلامی با تصویب این قانون تلنگری زد واردات 
خودروهای خارجی انجام شد چون خودروسازهای داخلی کار خود را 
انجام ندادند.  پژمانفر با بیان این که ۱7 هزار کشته جاده ای داریم اظهار 
کرد: بخشی از دلیل این تعداد کشته های جاده ای به خاطر کیفیت 
خودروهای داخلی و انجام دادن وظایف شان همچون نصب تجهیزات 
ایمنی است. ما نمی توانیم مسیر گذشته را ادامه دهیم و به همین دلیل 
مجلس شورای اسلامی تصمیم به اصلاح این روند گرفت البته که اگر 
خودروسازهای داخلی وضعیت تولیداتشان را اصلاح کرده و با شتاب 
بیشتری به سمت تامین خواسته های مردم نزدیک شوند ممکن است 

در سال های آینده شرایط تغییر کند.

پژمانفر: واردات خودرو تلنگری به 
خودروسازان داخلی می زند

واردات خودرو
 وارد فاز اجرایی شد

معاون اول رییس جمهور با اشاره به دستور رییس جمهور مبنی بر 
اینکه سفر اربعین باید هم ارزان و هم راحت انجام شود گفت: اگرچه 
اربعین یک حرکت مردمی است و ما باید مردمی بودنش را حفظ و 
تقویت کنیم، اما دستگاه های اجرایی موظف به تسهیل گری برای سفر 
اربعین هستند. به گزارش ایلنا محمد مخبر افزود: من از مردم عزیز 

خواهش جدی دارم که زمان سفر اربعین را مدیریت کنند. 
او با بیان اینکه مردم عزیز هم پیش از روز اربعین و هم بعد از آن 
می توانند به این سفر مشرف شوند، ادامه داد: در تمام مرزها از جمله مرز 
خسروی امکانات خوبی فراهم شده  لذا از مردم می خواهیم که از این 
امکانات استفاده و به تناسب جغرافیای کشور از گذرگاه ها عبور کنند.

مخبر: مردم زمان سفر اربعین 
را مدیریت کنند

سخنگوی شورای نگهبان از بررسـی ۱۰ طرح و لایحه در 
شـورای نگهبان خبر داد.

به گزارش ایسـنا، هادی طحان نظیف در نشسـت خبری 
روز شـنبه گفت: در این مدت ۱۰ طرح و لایحه در شورای 
نگهبـان بررسـی شـد. همچنیـن 35 اسـتعلام از دیوان 
عدالـت اداری در جلسـات فقهای شـورای نگهبـان مورد 

بررسـی قرار گرفت.
او دربـاره  اصـلاح طـرح »شـفافیت قـوای سـه گانـه، 
دستگاه های اجرایی و سـایر نهادها« گفت: طرح شفافیت 
قـوای سـه گانـه دسـتگاه های اجرایی و سـایر نهادهـا در 
جلسه چهارشنبه گذشته شورای نگهبان بررسی شد. در 
مرحله قبـل ایـرادات و ابهامات فـراوان بود کـه اکثر آن ها 
توسـط مجلس اصلاح شـد ولی چند مـورد معـدود باقی 

مانده اسـت.
او با بیان اینکه ایـرادات و ابهامات شـورای نگهبان به طرح 
شـفافیت قوای سـه گانه دو یا سـه مورد اسـت، ادامـه داد: 
هیات عالی نظارت مجمع تشـخیص مصلحـت نظام هم 
ایراداتی بـه این طـرح گرفته بـود و اخیـراً هم نامـه ای به 
ما دادنـد و در ایـن نامه آمده اسـت کـه اکثر ایـرادات آنان 
همچنان به قوت خـودش باقی اسـت. مـا این ایـرادات را 

به مجلـس ارسـال می کنیم تـا اصلاح شـود.
طحان نظیف در پاسخ به سـوالی درباره دلیل هجمه ها به 
آیت الله جنتی گفت: آیت الله جنتی از یـاران امام و رهبری 
و مبارزیـن قبـل انقـلاب هسـتند و خیلی وقت هـا وقتی 
می خواهنـد به شـورای نگهبـان حملـه کنند به ایشـان 
هجمه می شـود و در حالی که شـورای نگهبان متشکل از 
۱۲ نفر اسـت و تصمیم گیـری در این نهاد جمعی اسـت.

سـخنگوی شـورای نگهبان در ادامه با بیـان اینکه الگوی 
پیشـنهادی درباره اصلاح قانون انتخابات نباید مشارکت 
مردم را در انتخابات محدود کند گفت: شـورا بـرای انجام 
وظایـف خـودش از ظرفیـت نخبـگان اسـتقبال و مرتبا 

گزارش و پیشـنهادات آن هـا را دریافـت می کند.
سخنگوی شـورای نگهبان درباره لایحه انتقال محکومان 
بیـن ایـران و بلژیـک گفـت: شـورای نگهبـان نسـبت به 
موافقتنامه هـای مشـابه ایـراد شـرعی دارد و معمـولا در 
مجمع تشـخیص به تصویب می رسـد.  ما نسـبت به این 
لایحه اشکال شـرعی داشـتیم و نظرات مان را به مجلس 
فرسـتادیم. در حـال حاضر  لایحـه به مجمع تشـخیص 

ارسـال شـده است.
ماجرای دستگیری پسر یک نماینده

سـخنگوی شـورای نگهبان در پاسـخ به سـوالی مبنی بر 

اینکـه "با توجه به دسـتگیری پسـر یکـی از نماینده های 
مجلس به اتهـام  ارتباط بـا منافقین" آیا شـورای نگهبان 
مسـائل امنیتـی را بـرای تاییـد صلاحیت هـا در نظر می 
گیرد؟ گفـت: شـورای نگهبـان مکلـف اسـت از 4 مرجع 
اسـتعلام کند و  شـورای نگهبان براسـاس گـزارش های 

واصلـه، اعـلام نظـر می کند.
طحان نظیف در پاسـخ به سـئوالی مبنی بر اینکـه دولت 
درباره لایحه جامـع انتخابات با شـورای نگهبـان  مکاتبه 
داشـته و چرا ایـن روند کند اسـت؟ گفت:  از طـرف دولت 
چیزی مطـرح نبـوده و فکر می کنـم طـرح در مجلس در 
حال بررسـی باشـد و ما به محض دریافت طـرح نظر خود 

را اعلام خواهیـم کرد.
 اصلاح قانون انتخابات مطالبه

 همیشگی ما بوده است
او بـا بیـان اینکـه اصـلاح قانـون انتخابـات مبتنـی بـر 
سیاسـت های کلی انتخابات اسـت گفـت:  اصـلاح قانون 
انتخابات مطالبه همیشـگی ما بوده اسـت.  ما در شـورای 
نگهبـان هیـچ دسـته بندی در زمینـه سیاسـی نداریم و 
حضور همه گرایش های سیاسـی را در چارچوب قانون در 
انتخابات مغتنم می دانیم و  بسـیار علاقه مندیم انتخابات 

مجلـس آینده بـا قانـون اصلاحـی برگزار شـود.
سخنگوی شـورای نگهبان در پاسـخ به این سئوال مبنی 
بر اینکـه مطالبـه شـورای نگهبـان از مجلس در تسـریع 
اصـلاح قانـون انتخابـات بـا توجه بـه  سیاسـت های کلی 
انتخابات چیست؟ گفت: موارد متعددی در سیاست های 
کلی انتخابـات آمده اسـت کـه اگـر بندهای متعـدد این 
سیاسـت ها بخواهد اجرا شود مستلزم دسـته بندی ریزتر 
و جزیی تر موضوعـات در قانون اسـت. بـرای مثال مهلت 
رسـیدگی بررسـی صلاحیت هـا، شـفاف سـازی تأمین 
مالـی هزینه هـای انتخاباتـی کاندیداهـا، بهـره گیـری از 
فناوری های نویـن در انتخابات از جمله ایـن موارد متعدد 
اسـت. امیدواریم در انتخابات آتی شاهد اجرایی شدن این 
قانون باشیم. او درباره اینکه تکلیف صلاحیت  نماینده ای 
که به دو سـال حبس محکوم شـده چیسـت؟ گفـت: در 
قانون انتخابات نسبت به نمایندگان شـرایطی وجود دارد  
و اگر محکومیت جزو این شـرایط باشـد لحاظ می شـود.

تفکیک وزارت صمت
او در پاسـخ به سـوالی درباره تکلیف طرح تفکیـک وزارت 
صمت گفـت: دربـاره این طـرح نظـرات شـورای نگهبان 
اساسا نگاه و رویکرد کارشناسـی دارد و اصل تفکیک به ما 

ارتباطی نـدارد و ما در صـورت ارائه طرح به مجلـس آن را 
با اصل 75 و ۸5 و مـوارد قانونی دیگر تطابـق خواهیم داد.

او افزود: از نظر شـورای نگهبـان بحث مالـی مصوبه نباید 
ابهام داشـته باشـد امـا در مجموع مجلـس و دولـت باید 
درباره این طرح به تفاهم برسـند و پس از ارائه در شـورای 

نگهبان مورد بررسـی قـرار گیرد.
او در پاسخ به سـوالی مبنی بر اینکه از نظر شورای نگهبان 
توافقی که در چارچوب برجام در حال نهایی شـدن اسـت 
باید در مجلس تصویب شـود؟ گفت: از نظر قانونی شورای 
نگهبان مصوبات مجلس را بررسـی می کند البته تاکنون 

چیزی در مجلس تصویب نشـده است.
سـخنگوی شـورای نگهبان دربـاره مصوبه مجلـس برای 
اصـلاح ارز ترجیحی، گفـت: شـورای نگهبـان وظیفه ای 
درباره اجرا یا عدم اجـرای قانون نـدارد و زمانی که مصوبه 
تبدیـل بـه قانـون شـد، دسـتگاه های مختلـف از جمله 
مجلس شورای اسـلامی باید نظارت را در دسـتور کار قرار 
دهند. او در پاسـخ به سـوالی درباره "دوقطبی سازی های 
برخـی از افـراد و جریان های سیاسـی در کشـور"، گفت: 
مـا در قانـون عبارتی دربـاره دوقطبی سـازی نداریـم. اگر 
منظور شـما ایجاد تفرقه و طرح مسـائل قومـی و مذهبی 
باشـد، این کار برخلاف وحدت و انسـجام ملی اسـت و در 
سیاسـت های کلـی انتخابات هـم به ایـن موضوع اشـاره 
شـده اسـت که نباید در زمینه انتخابات کسـی به این کار 

مبادرت کنـد یـا در تبلیغـات انتخاباتـی این اقـدام نباید 
انجام شـود. حتماً باید در قوانین انتخابات به طور دقیق تر 
ایـن مـوارد تصریـح شـود. رقابت هـای انتخاباتـی باعـث 
آگاهی بیشـتر مردم و افزایش شـناخت آنـان از داوطلبان 
می شـود و احـزاب و جریان های سیاسـی باید بـه قوانین 

پایبند باشـند و در چارچـوب قانون اقـدام کنند.
طحان نظیف گفت: شـورای نگهبـان برای انجـام وظایف 
خود از نظـرات کارشناسـی و نظـرات نخبگان اسـتقبال 
می کنـد. نـکات کارشناسـی را می شـنویم اما حـدود کار 
شـورای نگهبان در چارچوب شـرع و قانون اساسی است.

او در پاسـخ به سـوالی درباره اینکـه آیا طرح استفسـاریه 
قانون تسهیل صدور مجوزهای کسـب و کار درباره آزمون 
وکالـت در شـورای نگهبـان بررسـی شـده اسـت؟ گفت: 
این طرح چهارشـنبه در مجلس تصویب شـده و هنوز در 
شـورای نگهبان  چیزی دریافت نکردیم. اجـازه دهید بعد 

از اینکـه به شـورا آمد راجـع به آن صحبـت کنیم.
سـخنگوی شـورای نگهبـان گفت: حدود شـش سـال از 
سیاسـت های کلـی انتخابـات می گـذرد و مقـام معظـم 
رهبری هـم در دیدار بـا نماینـدگان در ایـن زمینه تاکید 
داشـتند. طرحی در این زمینه در کمیسـیون شـوراهای 
مجلس، در حال بررسـی اسـت و طبیعتاً ما بعد از بررسی 
و تصویب این طرح در کمیسـیون و صحن علنی مجلس، 

نسـبت بـه آن اظهارنظر خواهیـم کرد.
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رییس جمهور تاکید کرد که باید به خواسته ها و مشکلات 
جامعه پزشکی توجه و از نظرات آن ها استفاده شود.

به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رییســی صبح شنبه در 
همایش ملی خدمت ماندگار با گرامیداشت یاد شهدای 
ســلامت و مدافع حرم و تقدیر از کادر درمان و سلامت 
کشور، اظهار کرد:  از کسی که ماه ها به خانه نرفته و برای 
درمان بیماران کرونایی از خانواده خود جدا مانده، چگونه 
می توان تقدیر کرد ؟ این خدمت که قابل جبران نیست. 
کدام پول و اضافه کار می تواند جبران این خدمت کند؟ 
مردم با همه وجود برای این خدمت ممنون و قدردان کادر 
بهداشت و درمان هستند. از صمیم قلب ما متشکر شما 

کادر درمان هستیم.
رییس جمهوری همچنین افزود: دولت از نظرات جامعه 
بهداشت و درمان و پزشکی استفاده می کند. مشورت با 
ما در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها سرمایه بزرگی 
بــرای دولت و مجلس اســت. چه خوب اســت در همه 
طرح ها و لوایح درباره حوزه درمان، نظرات کادر درمان و 
بهداشت مورد توجه قرار گیرد. خوب است نظرات دقیق 
و کارشناسی جامعه پزشکی اعلام شود. من به مشورت با 
جامعه پزشکی باور داشته و آن را به مجلس و همکارانم در 

دولت توصیه می کنم.
او با اشــاره به ضرورت توجه به ارتقای علم پزشــکی در 

کشــور، گفت: نباید به این حد از پیشــرفت علمی قانع 
شد. البته جایگاه بسیار خوبی در منطقه داریم. بسیاری 
از شهرهای ما از جمله شــیراز و اصفهان قطب سلامت 
هستند. کشــورهای دنیا اعتراف دارند در پزشکی ایران 
حرف برتر را می زند. ۹۰ درصد داروی مورد نیاز کشور در 
داخل ساخته می شود. ما از صادرکنندگان دارو هستیم. 
دانشگاه های علوم پزشکی به این حد بسنده نکنند و دنبال 
ارتقای جایگاه علم پزشکی باشند. جامعه پزشکی ثابت 

کرده اصحاب ما می توانیم هستیم.
رییســی همچنین افزود: افتتاح دانشگاه پزشکی  جذب 
دانشــجو و پرورش اســتاد خیلی خوب اســت، اما باید 

توجه داشت که زیرســاخت های لازم باید ایجاد شود. 
کشور به پزشک و پرستار بیشــتر نیاز دارد، اما امکانات و 
تجهیزات بیشتری نیاز است. دولت هم خود را موظف به 
ایجاد زیرساخت ها می داند. ایجاد زیرساخت ها از جمله 
دانشگاه های علوم پزشکی باید با کار کارشناسی همراه 
باشد، البته عدالت آموزشــی هم باید مدنظر باشد. ما بر 
افزایش دانشجو، پرستار و توسعه زیرساخت ها و تربیت 
پزشک تاکید داریم. او با اشــاره به شعار سال، گفت: کار 
دانش بنیان یعنی ضمیمه کردن دانایی به توانایی. تولید 
ما باید همراه باشد با دانش و فناوری تا ارزش افزوده ایجاد 

کند و زمینه برای افزایش تولید و صادرات فراهم شود.

رییس جمهوری با اشاره به اینکه جامعه پزشکی ما باید 
تامین شود، تصریح کرد: پرستار نباید دغدغه تامین مالی 
داده باشد. معیشت پرستاران حتما باید تامین شود. بعد 
از۱5 ســال تاخیر، تعرفه گذاری درباره پرســتار توسط 
وزیر بهداشت دنبال شد. این کار در دولت اجرایی شده و 

پرستاران شاهد اجرای آن خواهند بود.
او خاطر نشان کرد: همســایگان ما خودشان می گویند 
ترجیح می دهند برای خدمات پزشکی به جای اروپا به 
ایران بیایند. این یک ســرمایه بزرگی است که باید از آن 
مراقبت کرد. باید به خواسته ها و مشکلات جامعه پزشکی 

توجه شود و از نظرات آنها استفاده شود.
رییسی با بیان اینکه پوشش بیمه سلامت6 میلیون از سه 
دهک پایین کار بزرگی بود، گفت: طرح دارویار کار بزرگی 

بود که اجرای آن به مراقبت نیاز دارد.

رییسی: دانشگاه های علوم پزشکی دنبال ارتقای جایگاه علم پزشکی باشند
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آگهیفقدانسندمالکیت

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات   14۰1۶۰۳1۹۰۰8۰۰۰۶۶۵ شماره  راي  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اشرف جمالیزاده بهاءآبادی فرزند 
نادعلی به شماره شناسنامه 7 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت ۲۵۰.4۰ 
مترمربع از پلاک 7۵۶۶ اصلی واقع در بخش 1۳ کرمان به ادرس زرند خیابان مطهری 
کوچه شماره 1۰ خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابر راي شماره 14۰1۶۰۳1۹۰۰8۰۰۰۶18 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی برزگرزاده زرندی فرزند غلامرضا 
به شماره شناسنامه 114 صادره از زرند در یک باب مغازه و انبار به مساحت ۵۶۹.7۵ 
مترمربع از پلاک ۶1۲۵ اصلی واقع در زرند بخش 1۳ کرمان به آدرس زرند خیابان باهنر 
نبش کوچه 8 خریداری از مالک رسمی آقای غلامرضا برزگرزاده محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین 
-14۰1۶۰۳1۹۰14۰۰18۵4 شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی 

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   -14۰1/۰4/۲۲
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نجمه گوبان روش  فرزند نجاتعلی  به شماره شناسنامه 
۳۰۲۰۲14۳۳۵ صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۲۰۰ متر مربع 
پلاک - فرعی از ۹- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از ۹ -اصلی قطعه 
یک واقع در اراضی جنگل آباد جیرفت بخش 4۵ کرمان خریداری از مالک رسمی آقای 
جان محمد سالاری  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت 

خواهد شد ./م الف: ۲8۰

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اصلاحی  آگهی 
شماره  اصلاحی  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
14۰1۶۰۳1۹۰14۰۰171۲-14۰1/۰4/۰۹- هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای امیر رضا عرب  فرزند اسداله  بشماره 
شناسنامه ۵۲4 صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغچه  به مساحت ۵۳۰ 
متر مربع پلاک 1۹۰ فرعی از۹۵1- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۶ فرعی از ۹۵1 
-اصلی قطعه ۶ واقع در اراضی درواء دلفارد جیرفت بخش ۳4 کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای سید عباس قرشی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
یک نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت یک ماه اعتراض 
از تاریخ تسلیم  از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه  اداره تسلیم و پس  خود را به این 
صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

شد ./م الف: ۲۹۰

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
 14۰1۶۰۳1۹۰۹1۰۰۰۶41 شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی   و 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   14۰1/۰۳/۲۳-
عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
ششدانگ  سنگ کوشکمور  قلعه  بهداشت  خانه  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
ساختمان اداری به مساحت ۶۲۹ مترمربع پلاک - فرعی از۳8۰- اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک ۳8۰- اصلی قطعه سه  واقع در عنبرآباد روستای قلعه سنگ کوشکمور 
بخش ۳4 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای تاج محمد دادشاهی  محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی  برابر راي شماره 14۰1۶۰۳1۹۰۰8۰۰۰۶۶۳ هیات 
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم الهام 
ضیاءالدینی دشتخاکی فرزند حسن به شماره شناسنامه 1۹۰ صادره از زرند در ششدانگ 
مغازه مشتمل بر طبقه فوقانی و زیر زمین به مساحت 78.4۵ مترمربع مفروز و مجزی 
شده از پلاک ۲4 فرعی از  ۲۳۶8 اصلی بخش 1۳ کرمان واقع در زرند به آدرس زرند 
خیابان مطهری خریداری از مالک رسمی آقای اکبر امرالهی زرندی محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

بنی  تیمور  آقای  اینکه  به  نظر 
ملی  شماره  به  رحمی   فرزند  اسدی  
۵۳۶۹۶8۳4۹۲  صادره از رودبار جنوب 
زراعی   زمین  قطعه  یک  سهم   ۹۶ از  سهم   ۲4 مالک 
دارای پلاک 17۰  فرعی از 44۰  اصلی  واقع در رودبار 
 4۶ بخش  سه   قطعه  چیل گرگ  روستای   - جنوب 
کرمان صادر و تسلیم گردیده ضمن تسلیم  دو برگ 
استشهادیه محلی تصدیق امضاء شده اعلام نموده که 
درخواست  و  مفقود  گردیده  فوق  مالکیت پلاک  سند 
یک  تبصره  باستناد  لذا  است.  نموده  را  المثنی  سند 
یک   مراتب  ثبت  قانون  نامه  آیین   1۲۰ ماده  اصلاحی 
انجام  مدعی  چنانچه کسی  تا  شود  می  آگهی  نوبت 
معامله نسبت به ملک فوق الذکر با وجود سند مالکیت 
نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار 
و  رودبار جنوب مراجعه  اداره ثبت شهرستان  به  آگهی 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند 
معامله تسلیم نماید و الا پس از مدت مذکور نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید.

محمدکردستانی
رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانرودبارجنوب

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۵/۲۲/تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/6/6
حسينتوحيدينيا-رئيسثبتاسنادواملاكزرند

شناسهآگهی:136۰3۲۴

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۰6/۰6/تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/۰6/۲1
حسينتوحيدينيا-رئيسثبتاسنادواملاك

شناسهآگهی:136۹33۴
جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۰6/۰6–تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/۰6/۲۰
جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۰6/۰6

مصیبحیدریان-رئیسثبتاسناداملاک
تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۰6/۰6

تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/۰6/۲۰

تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۵/۲۲/تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/6/6
حسینتوحیدینیا-رئیسثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

شناسهآگهی:13618۹۵

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 

رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه 
و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
اول  هیات   14۰1/۲/1۹-  14۰1۶۰۳1۹۰۹1۰۰۰1۹4
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
تصرفات  عنبرآباد  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
نجاتی    متقاضی خانم خدیجه  بلامعارض  مالکانه 
فرزند کرامت  به شماره شناسنامه 141 صادره از 
جیرفت در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 
۲1 مترمربع پلاک - فرعی از4۹ - اصلی مفروز 
یک  قطعه  اصلی   -  4۹ پلاک  از  مجزی شده  و 
بخش 4۵ کرمان  واقع در عنبرآباد محمدآباد بی 

بی شهری خریداری از مالک رسمی آقای عباس 
امیری محرز گردیده است.

نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   1۵ فاصله  به 
متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
به  را  اعتراض خود  ماه  دو  به مدت  آگهی  اولین 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

مصیبحیدریان-رئیسثبتاسناداملاک
تاریخانتشارنوبتاول:1۴۰1/۰۵/۲3
تاریخانتشارنوبتدوم:1۴۰1/۰6/۰6

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکشهرعنبرآباد

سخنگوی شورای نگهبان مطرح کرد

دلیل هجمه ها به آیت الله جنتی
استفساریه "قانون تسهیل" هنوز به شورای نگهبان نرسیده است
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اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: ۰۹1۳1488۶84     4۳۲1۳۶84-8۵- ۰۳4
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

معاون حقوقی وزیر علوم مطرح کرد

مجتمع مس سرچشمه رفسنجان، از 
حامیان اصلی در حوزه دانش بنیان

رت علوم، تحقیقات و فناوری،مجتمع  مور مجلس وزا معاون حقوقی و ا
مس سرچشمه رفسنجان را از حامیان اصلی در حوزه دانش بنیان برشمرد.
بط عمومی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان،دکتر مرتضی  به گزارش روا
وردهای شرکت های  ه دستا یشگا فتتاح نما سم ا فرخی، در حاشیه مرا
مجتمع مس  نقش  گفت:  ن  ا ر خبرنگا در جمع  رفسنجان  نش بنیان  دا
سرچشمه رفسنجان در رابطه با رونق شرکت های دانش بنیان در رفسنجان 
ینده  ه ولی عصر و نما نشگا د است و همان گونه که ریاست دا یا ر ز بسیا
مردم رفسنجان گزارش دادند این مجتمع یکی از حامیان اصلی در حوزه 

دانش بنیان است.
معاون وزیر علوم افزود: حضور امروز مهندس احمدی مدیر مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان نیز در نمایشگاه دستاوردهای شرکت های دانش بنیان 
رفسنجان نشان از این مهم است؛ بنابراین، امیدواریم این ارتباط تنگاتنگ 
ز نیاز جامعه صنعتی را در حوزه دانش بنیان  ند قسمتی ا حفظ شده و بتوا

برطرف کند.
او در ادامه گفت: در قوانین سابق در هر استان یک پارک علم و فناوری 
ز  ساس نیا ما در دولت جدید تلاش می کنیم که برا ، ا پیش بینی شده
شهرستان رفسنجان و با توجه به ظرفیت های آن، در سنت قبل تجدیدنظر 

کنیم.
فرخی گفت: با توجه به دیدگاه مثبت وزیر علوم نسبت به این موضوع و نگاه 
نقلاب در نام گذاری  ویژه به موضوعات دانش بنیان،و تاکید رهبر معظم ا

امسال،تلاش می کنیم که این مهم محقق شود.

خبر

خبر

خبرخبرخبر

خبر

به مناسبت هفته دولت و در راستای تامین مالی واحدهای صنعتی مدیران 
ارشد بانک ملی کرمان با مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 

کرمان دیدار و گفت و گو کردند.
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرک های صنعتی کرمان ، در این دیدار 
حسین میجانی ضمن تبریک به مناسبت هفته دولت و در راستای حمایت 
از تولید و اشتغال پایدار و با نگاه حمایتی به صنایع کوچک و متوسط و 
برای احیاء و فعالسازی مجدد واحدهای راکد مستقر در شهرک های 
صنعتی از طریق تفاهم نامه منعقده و در چارچوب سیاست های سازمان 

صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران بحث و گفت و گو کرد .
میجانی در پایان این دیدار اعلام کرد : سپرده سرمایه گذاری جهت 
تسهیلات فوق را شرکت شهرک های صنعتی انجام داده است و متقاضیان 
جهت دریافت تسهیلات سرمایه در گردش تا سقف 4۸۰میلیارد ریال و با 

ارائه مدارک لازم می توانند از این امتیاز ویژه استفاده کنند .

شرکت سنگ آهن گهرزمین در در نمایشگاه خدمات کسب و کار ایران 
با رویکرد دانش بنیان، پر بار ظاهر شد . شرکت سنگ آهن گهرزمین 
در در نمایشگاه خدمات کسب و کار ایران با رویکرد دانش بنیان، پر بار 
ظاهر شد و در طرح های توسعه ای سال اشتغال دانش بنیان و تولید، 

تعدادی از طرح های توسعه ای خود را ارائه داد. از جمله:
پروژه احداث کارخانه ذوب با ظرفیت تولید 3 میلیون تن .

5 میلیون تن . احداث گندله سازی به میزان ۲/
7 میلیون تن احداث 3 کارخانه آهن اسفنجی با ظرفیت هر یک ۱/

احداث کارخانه نورد با ظرفیت 3 میلیون تن.
احداث نیروگاه 5۰۰ مگاوات بردسیر .

پروژه اکتشاف و توسعه معادن در پهنه های مختلف.
سرمایه گذاری در منطقه گردشگری گل گهر .

نتقال آب خلیج فارس و دریای عمان به صنایع  مشارکت در طرح ا
استانهای کرمان، سیستان و بلوچستان و خراسان.

ول  یان محمد مخبر معاون ا قا ه، آ ین نمایشگا یان ذکر است در ا شا
رییس جمهور و سیدرضا فاطمی امین وزیر صمت از غرفه گهرزمین 
بازدید و ضمن ابراز خرسندی از اشتغال آفرینی این مجموعه حمایت 

خود را از طرح های توسعه ای اعلام نمودند.

تامین مالی واحد های شهرک های صنعتی
با همکاری بانک ملی 

نمایشگاهی با رویکرد دانش بنیان

حضور گهرزمین در نمایشگاه کسب و کار

عکسنوشت

همزمان با هفته دولت پروژه آبخیزداری 
جبالبارز شهرستان جیرفت به بهره برداری 

رسید.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان گفت: اجرای طرح های آبخیزداری 
ضمن حفاظت از منابع آب و خاک نقش 

مهمی در اشتغال جوامع محلی دارد.
حمزه احمدی افزود: بند سنگی ملاتی حوزه 
آبخیز جبالبارز شهرستان جیرفت دارای 
حجم عملیات ۱۹۸۲ مترمکعب با اعتباری 
بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات ملی 

به بهره برداری رسیده است.
احمدی تصریح کرد: کاهش خطر بروز 
سیلاب ها، تغذیه سفره های آب زیرزمینی و 
آبدهی چاه ها، قنوات و چشمه ها، پیشگیری 
و کاهش اثرات خشکسالی و جلوگیری از 
فرسایش خاک  از اهداف اجرای این پروژه 

است.

با اعتباری بالغ بر ۲۱3 میلیارد تومان ۱۰3 پروژه 
آبرسانی در استان کرمان طی هفته دولت به بهره 

برداری می رسد.
علیرضا عبدیان مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره 
شرکت آبفا استان کرمان با اعلام این خبر گفت: 
این طرح ها شامل ۱۱ طرح آبرسانی شهری در 
شهرهای بزنجان،رودبار جنوب، گنبکی، زرند، 
دهج، جوزم، منوجان، نودژ،پاریز و کرمان با 

اعتباری بالغ بر ۱53 میلیارد تومان و آبرسانی به 
۹۲ روستا و مجتمع با اعتباری بالغ بر 6۰ میلیارد 

تومان است .
مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان همچنین از 
کلنگ زنی طرح های آبرسانی در ۱۱5 روستا و 

مجتمع روستایی در این هفته خبر داد.
او اعتبار این طرح ها را نیز بالغ بر ۱۱6میلیارد 

تومان عنوان نمود.

مترو برای شهرهای زیر یک میلیون نفر جمعیت در نظر گرفته نمی شود. به گفته منصور 
ایرانمنش، رییس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای شهر کرمان با توجه به مصوباتی 
که شورای عالی ترافیک کشور دارد کرمان به هیچ وجه به کرمان مجوز احداث مترو داده 
نخواهد شد. ایرانمنش با اشاره به اینکه دولت هیچ بودجه ای برای مترو در شهرهای زیر 
یک میلیون نفر جمعیت نمی گذارد، گفت: دولت به این امر مجوزی نمی دهد و بحث 

مترو یک بحث مع الغارغ است و باب آن بسته شده است.

ز  معاون قضایی دادگستری استان کرمان ا
اجرایی شدن برنامه عملیاتی صیانت از آثار 

تاریخی استان کرمان خبر داد.
ز مجموعه  مهدی بخشی در جریان بازدید ا
که  بردسیر  لملک  ا بهادر نه  خا تاریخی 
نسانی و  بع ا با همراهی معاون قضایی، منا
رییس  کرمان،  دادگستری  فرهنگی  مور  ا
دادگستری و دادستان عمومی و انقلاب این 
ین برنامه در  نجام شد، گفت: ا شهرستان ا
ییه به منظور  هبرد های قوه قضا راستای را
حمایت از منابع اموال و امتیاز های عمومی و 

مباحات عامه اجرایی شده است.
او افزود: در سال جاری برنامه عملیاتی صیانت 

ر تاریخی استان با همکاری نهاد های  ثا ز آ ا
ر دادگستری استان  مربوطه در دستور کا

قرار دارد.
و تاکید کرد: در راستای برنامه عملیاتی  ا
کرمان،  استان  تاریخی  ر  ثا آ ز  ا صیانت 
دادستان های حوزه های قضایی استان موظف 
بنیه های تاریخی  ز ا هستند ضمن بازدید ا
استان، دستورات لازم در خصوص حفظ و 

صیانت از آثار تاریخی را صادر کنند.
لملک بردسیر   مجموعه تاریخی خانه بهادرا
لمظفرخان  با قدمت ۲۰۰ سال توسط عبدا
دوره  در  لملک  ا بهادر به  مشهور  سرتیپ 

قاجاریه ساخته شده است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان از افتتاح سه طرح صنعتی 
و معدنی با سرمایه گذاری ۱۱۰۰ میلیارد ریال و با حضور استاندار در هفته دولت 
خبر داد. مسلم مروجی فرد در جمع خبرنگاران با اشاره به "سال تولید، دانش بنیان 
و اشتغال آفرین" از سوی رهبر معظم انقلاب گفت: در راستای تحقق شعار امسال، با 
جذب سرمایه گذار و اجرای طرح ها در رابطه با تولید و اشتغالزایی گام های موثری 
برداشته ایم. او از افتتاح طرح های صنعتی و معدنی جنوب کرمان با حضور استاندار 
خبر داد و افزود: طرح معدن و واحد فرآوری آهن کناروئیه در جیرفت با ظرفیت 
4۰ هزار تن و با سرمایه گذاری ۱۰۰۰ میلیارد ریالی و اشتغالزایی برای 3۰ نفر بهره 
برداری خواهد شد. مروجی با بیان اینکه طرح تولید ذغال فشرده با ظرفیت تولید 
۱7۰ تن یکی دیگر از پروژه هایی است که در هفته دولت امسال افتتاح خواهد شد، 
افزود: این طرح با سرمایه گذاری 4۰ میلیارد ریال و با اشتغالزایی برای پنج نفر توسط 
بخش خصوصی در جیرفت اجرا شده است.  او بهره برداری از طرح تولید محصولات 
فلزی شامل خانه های پیش ساخته، تیرچه فلزی و ... با ظرفیت 7۰۰۰ تن را از دیگر 
طرح های قابل افتتاح سازمان صمت جنوب کرمان در هفته دولت برشمرد و گفت: 
این طرح با سرمایه گذاری 6۰ میلیارد ریال توسط بخش خصوصی اجرا شده که برای 

۱۰ نفر نیز اشتغالزایی خواهد کرد.

دبیر اقتصادی مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران و شهردار کرمان گفت: آماده 
همکاری با شرکت های صنعتی و معدنی بزرگ استان هستیم.

  سعید شعرباف، در بازدید از کارخانه لاستیک بارز کرمان، در جمع مدیران این کارخانه، 
گفت: صنایع لاستیک بارز را شریکی برای حل مشکلات کرمان می دانیم؛ البته نه 
به صورت مسئولیت اجتماعی که غالباً افراد از این زاویه به شرکت ها نگاه می کنند؛ بلکه 

از دیدگاه ظرفیت هایی که برای کار اقتصادی در شهر کرمان وجود دارد.
شهردار کرمان، با بیان اینکه به سراغ مجموعه های بزرگ صنعتی، معدنی و پیمانکاری 
می رویم تا با معرفی ظرفیت ها ی قابل استفادۀ کرمان، دعوت کنیم پای کار بیایند، 
گفت: مثلاً ساخت مجموعه های تجاری، اداری و مسکونیِ مناسب و یا »موزه صنعت« 
که نمونه ای از گردشگری متفاوتی است، ازجمله اقداماتی است که شرکت های معدنی 

و صنعتی استان می توانند در کرمان دنبال کنند.
شعرباف افزود: ما هم می توانیم در قالب زمین و پروانه ساختمانی مشارکت کنیم تا یک 

اتفاق خوب و بزرگ در کرمان رقم بخورد.
او تصریح کرد: البته در کرمان، در زمینه سرمایه گذاری مشکلاتی وجود دارد، اما اگر 
عزمی اتفاق بیفتد،می توانیم کارها را به سرعت جلو ببریم؛ ضمن اینکه پیچ و خم های 

اداری در شهرداری ها، به مراتب کمتر از دستگاه های دولتی است.
دبیر اقتصادی مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران ادامه داد: در ابتدا می توانیم 
پیش نویسی از اقدامات کوتاه مدت مثل تأمین لاستیک برای خودروهای شهرداری ها 
شامل اتوبوس ها،تاکسی ها و خودروهای اداری تهیه و آن را در قالب یک قرارداد شفاف 

یا تهاتر، با توافق طرفین اجرا کنیم.
شهردار کرمان با بیان اینکه با این اقدام، از خریدهای مقطعی که بعضاً در آن ها فساد 
وجود دارد، جلوگیری می شود، گفت: در حال برنامه ریزی هستیم تا کالاهای مورد نیاز 
شهرداری را به صورت کلی تأمین کنیم و خریدها را در یک فرآیند شفاف از مجموعه های 
تولیدی استان انجام دهیم؛ ضمن اینکه این ظرفیت در تمام شهرداری های کشور 

وجود دارد.
شعرباف اظهار امیدواری کرد ارتباط و تعامل برُدبرُد بین مجموعه های صنعتی و 
شهرداری ها ایجاد شود و گفت: در این زمینه تجربه های موفقی در دیگر کلان شهرهای 

کشور نیز وجود دارد.

ییلاق عشایر سلسله و دلفان
در کوهپایه های گرین 

هر سـاله با شـروع تابسـتان دامنه کوه پایه 
گرین از رشـته کوه های سرسـبز با پوشـش 
گیاهـی و آب و هوایـی معتدل کوهسـتانی 
زاگرس ، محل مناسـبی برای ییلاق عشـایر 

شهرسـتان های دلفان و سلسـله است.
این عشایر قشلاق خود را در شهرستان های 
پلدختـر و مرزهـای جغرافیایی لرسـتان با 
اسـتان خوزسـتان مـی گذراننـد .مردمان 
ایـن قشـر از جامعه بـا وجود سـختی هایی 
که در سـبک زندگیشـان وجود دارد بسیار 

مهمان نـواز و  خون گـرم هسـتند.

بهره برداری از  آبخیز 
جبالبارز جیرفت

مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان خبر داد:

100 پروژه آبرسانی در هفته دولت در استان به بهره برداری می رسد
رییس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای شهر کرمان:

به کرمان مجوز مترو داده نمی شود

معاون قضایی استان:

صیانت از آثار تاریخی استان کرمان عملیاتی شد

رئیس سازمان صمت جنوب کرمان اعلام کرد

افتتاح طرح های صنعتی و معدنی جنوب کرمان
 با حضور استاندار

شهردار کرمان در دیدار با مدیران کارخانه لاستیک بارز تأکید کرد:

ضرورت تأمین لاستیک خودروهای شهرداری ها 
به صورت مستقیم از کارخانه

خبر

خبر

استاندار کرمان گفت: معادن هم اکنون در استان کرمان مانند یک 
تک درخت در کویر هستند که صنایع جنبی، خدمات و صنایع پایین 
دستی معدن در استان شکل نگرفته و اراده ای در این زمینه وجود 
ندارد.  محمدمهدی فداکار در جلسه رفع موانع تولید استان گفت: در 
استان کرمان همه گرفتار یک بادکنک به اسم معدن شده ایم که خیر 
آ ن ها به استان نمی رسد و فقط اراضی استان خالی می شود و شلاق 
به پهلو زمین زده می شود و 3۰ سال دیگر بیکاری و تبعات اجتماعی 

را شاهد خواهیم بود.
او افزود: چقدر باید بجنگیم تا مدیران این مجموعه قانع شوند و کمک 
کرده و نگاهشان اصلاح شود. به عنوان مثال بحث خرید مایحتاج از 
داخل استان کرمان موضوعی است که همیشه پیگیری و مکررا به 

مدیران معدنی استان اعلام می کنیم.
فداکار تصریح کرد: بخش بازرگانی مرتبط با معادن یکی از کارهایی 
است که در حوزه معادن در استان کرمان می تواند شکل بگیرد و 
دنبال این کار هستیم اما شاهد هستیم خریدهای معادن و صنایع 
معدنی از خارج از استان صورت می گیرد و موضوع دیگر انتقال منابع 
شرکت های بزرگ به بانک های استان کرمان است که باید صورت 

بگیرد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان به مشکلات پیش آمده برای 
کاروانسرای کوزه گران اشاره کرد و گفت: تذکرات لازم به مالک کاروانسرای کوزه گران برای 

تعیین تکلیف این بنای تاریخی داده شده است.
 فریدون فعالی با اعلام این مطلب اظهار کرد: چنانچه مالک خصوصی این کاروانسرا به تذکرات 
میراث فرهنگی در خصوص مرمت و بازسازی این بنای تاریخی توجه نکند آنگاه در صدد 

تصرف این کاروانسرا برخواهیم آمد و مرمت و بازسازی آن را در دستور کار قرار خواهیم داد.
او با اشاره به اینکه حفاظت و مرمت بناهای تاریخی دارای مالکیت خصوصی با محدودیت هایی 
مواجه است، افزود: رفع این محدودیت ها تنها در سایه تعامل میان مالکان و دستگاه متولی 

حاصل می شود.
فعالی بیان کرد: امیدواریم دیگر بناهای تاریخی که دارای مالکیت خصوصی و همچنین در 
ید دستگاه های دولتی هستند را بتوانیم با تعامل و همکاری مرمت و به چرخه گردشگری 

وارد کنیم.
مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمان خاطرنشان کرد: این اداره کل آمادگی همکاری با مالکان 
خصوصی بناهای تاریخی برای مرمت و حفاظت از این بناها را دارد و برای حمایت از آنها 

تسهیلات کم بهره اعطاء می کند.
گفتنی ست که استان کرمان کاروانسرای تاریخی زیادی دارد که شرایط مالکیت برخی 
خصوصی، برخی اوقافی و برخی دولتی هستند اما تا کنون میراث فرهنگی، اقدامی در راستای 

مرمت و احیا و تعیین کاربری جدید برای آن ها انجام نداده است

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان گفت: در امور 
سیاسی یک  واقعیت داریم و یک آرمان؛ این دو مانند دو ریل 
هستند که باید در کنار هم باشند تا قطار بتواند حرکت کند و اگر 
فقط به یکی از این دو توجه شود این قطار از حرکت می ایستد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن علیدادی سلیمانی در آئین 

افتتاحیه طرح کشوری »حامیم« در کرمان بیان کرد: اگر یک 
وقتی می خواهیم در ایده و عقیده کسی تغییر و تحول به وجود 
آوریم باید جامعه را تغییر دهیم. این گونه جهان بینی فرد و 
سپس ایده و عقیده وی تغییر می کند. او خطاب به دانشجویان 
افزود: هر چه می خوانید دقیق بخوانید، طوری بخوانید که انگار 

می خواهید به جای استادتان تدریس کنید؛ نکته دوم اینکه از 
جامعه دانشگاهی استفاده کنید. امام جمعه کرمان ادامه داد: در 
امور سیاسی یک  واقعیت داریم و یک آرمان؛ این دو مانند دو ریل 
هستند که باید در کنار هم باشند تا قطار بتواند حرکت کند و اگر 
فقط به یکی از این دو توجه شود این قطار از حرکت می ایستد. او 
اضافه کرد: جوانان بیشتر به آرمان ها نگاه می کنند و افراد سنین 
بالاتر بیشتر به واقعیات می نگرند در حالی که برای حرکت قطار 

نگاه به هر دوی این  مورد نیاز است

استاندار کرمان:
 از معادن خیری به استان نمی رسد

اخطار اداره کل میراث فرهنگی به مالک خصوصی یک کارونسرا؛

نگرانی برای کوزه گران

نماینده ولی فقیه در استان کرمان:

آرمان و واقعیت دو ریل قطار سیاست هستند که باید در کنار هم باشند

عنوان کتاب: هر دو در نهایت 
می میرند 

نویسنده: آدام سیلورا
مترجم: میلاد بابانژاد، الهه مرادی

ناشر: نشر نون
فقط  آن ها  دارد:  نوجوان  پسر  دو  برای  پیغامی  مرگ  قاصد 
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